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°۳۰تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)68,510درهم امارات

0 (%0)29,400لير ترکيه

0 (%0)38,750يوان چين

0 (%0)201,750دلار کانادا

0 (%0)279,400فرانک سوئيس

0 (%0)3,350افغاني

0 (%0)3,900روبل روسيه

0 (%0)188,300دلار استراليا

0 (%0)251,660دلار

0 (%0)286,830يورو

0 (%0)351,710پوند انگليس
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هفدهم ذیحجه ۱۴۴۲

مناسبت ها

۴ مرداد ولادت امام علی النقی الهادی علیه السلام [ ١٥ ذوالحجه ]
۶ مرداد روز ترویج آموزش های فنی و حرفه ای

۷ مرداد عید سعید غدیر خم [ ١٨ ذوالحجه ]
۷ مرداد مرداد روز،جشن مردادگان

۸ مرداد روز بزرگداشت شیخ شهاب الدین سهروردی

اوقات شرعی به افق تهران
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تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)109,460,000سکه امامي

0 (%0)107,010,000سکه بهار آزادي

0 (%0)58,500,000نيم سکه

0 (%0)36,500,000ربع سکه

0 (%0)22,550,000سکه گرمي



 

1- صدور موافقت اصولی ایجاد تأسیسات گردشگري در میامی - باشگاه خبرنگاران جوان

2- رمز ارزهاي غیرمجاز روزانه 20 میلیارد به اقتصاد کشورخسارت می زنند - خبر فوري

3- 10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل» اختصاص یافت - میزان

4- سید مرتضی فیروزآبادي، عالمی که در محضر سیدعلی آقا قاضی شاگردي کرد و محرم اسرار او شد - جماران

5- ایجاد 45 هزار شغل جدید با «صندوق برکت» - فصل اقتصاد

6- چالش هاي پیش روي صنعت کاغذ و مقوا - فصل اقتصاد

7- سقف وام قرض الحسنه افزایش یافت - فصل اقتصاد

8- مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی/ سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان

شد - گیلان شهر

9- پیاده روي بزرگ عید غدیر در تبریز برگزار می شود - هفته نامه راهبردنامه

10- افزایش آموزش هاي مجازي و حضوري مهارتی در سمنان - باشگاه خبرنگاران جوان

11- برگزاري برنامه "پیاده روي غدیر" با اهداي جوایز نفیس در امامزاده سید محمد کججانی تبریز - صبجانه پرس

12- سرانه کتاب خوانی هر ایرانی چقدر است؟ - روزنامه ستاره صبح

13- این جوان قائمشهري براي 700 خانوار روستایش اشتغالزایی کرد | خبرگزاري فارس - مناظره

14- برنامه هاي عید غدیر در 17 امامزاده آذربایجان شرقی برگزار می شود - تقریب نیوز

15- توسعه فناوري¬هاي نوین در حفظ نباتات کشور - روزنامه سبزینه

16- قرارداد ساخت مجتمع شبانه روزي دخترانه در سیستان و بلوچستان امضا شد - باشگاه خبرنگاران جوان

17- 10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي مهرواره محله - قم پرس

18- پیاده روي بزرگ عید غدیر در تبریز برگزار می شود - ایرنا

19- اخبار - روزنامه اقتصاد مردم

20- سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد | مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار - دیار میرزا

21- افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه - خبر فوري

22- نشست اقدامات و نوآوري ها در توانمندسازي زنان سرپرست خانوار برگزار شد - پانا

23- محدودیت اینترنت چه بلایی بر سر اقتصاد می آورد؟ - سپاهان نیوز

24- هیچ کالایی بدون استاندارد نباید از استان گیلان صادر شود - 8 دي خبر

25- سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد - الف

26- افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري - شبکه خبر

27- این جوان قائمشهري براي 700 خانوار روستایش اشتغالزایی کرد - خبرگزاري فارس

28- افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري، عادي، اشتغال و خرید انشعابات - تجارت گردان

29- افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري، عادي، اشتغال و خرید انشعابات - کارگر آنلاین

30- مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی - بورس 24



31- مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی/ سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان

شد - گیل خبر

32- 10 هزار میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل» اختصاص یافت - خبرگزاري دفاع مقدس

33- سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد - 55 آنلاین

34- افتتاح اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور باهدف اشتغال جوانان - روزنامه سیاست روز

35- سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون شد - فردا نیوز

36- سقف وام قرض الحسنه بانک ها افزایش یافت - راز پول

37- سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد - آرمان اقتصادي

38- 10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل» اختصاص یافت - میزان

39- کتابخانه مرکزي کاشان افتتاح شد - خبرگزاري صدا و سیما

40- تلفیق دانش و مهارت زمینه ساز اشتغال پایدار است - هرمز

41- مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی/ سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان

شد - فصل اقتصاد

42- افزایش سقف وام قرض الحسنه + جزئیات - شهرآرا آنلاین

43- طلاي فروغی براي تیراندازي ایران یک تاریخ سازي کم نظیر است/مسئولان براي ساختن قهرمان، ورزشکاران را حمایت

کنند - بلاغ

44- جهش فروش و سود خالص شرکت نخ تایر صبا در سال جاري - لیجار

45- ارائه رایگان 90 درصد آموزش هاي فنی و حرفه اي - حوزه نیوز

46- سقف وام قرض الحسنه افزایش یافت - آخرین خبر

47- سقف وام قرض الحسنه افزایش یافت - باشگاه خبرنگاران جوان

48- افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی - خبرگزاري صدا و سیما

49- به مناسبت هفته ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي وبینار کارکرد آموزش عالی مهارتی در اشتغال و امنیت

اجتماعی_اقتصادي بانوان برگزار شد - اخبار علمی

50- برگزاري کلاس هاي اوقات فراغت کانون هاي مساجد کردستان در قالب «مدرسه، مسجد، تابستان» - شبستان

51- دولت در افزایش توسعه اقتصاد دیجیتال همت بیشتري داشته باشد - فراسو

52- افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري، عادي، اشتغال و خرید انشعابات - اعتبار نیوز

53- کارآفرینی که با ساخت دستگاه جوجه کشی وارد اقتصاد مقاومتی شد - جوان آنلاین

54- کارآفرینی که با ساخت دستگاه جوجه کشی وارد اقتصاد مقاومتی شد - جوان آنلاین

55- پاسخ به 5 شبهه درباره طرح حمایت از حقوق کاربران - جوان آنلاین

56- تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی - روزنامه اقتصاد سرآمد

57- تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی - روزنامه اقتصاد سرآمد

58- اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشوردر ستاد اجرایی - روزنامه اقتصاد سرآمد

59- تشریح وضع برق رسانی در طرح گوره - جاسک - روزنامه اقتصاد سرآمد

60- جزئیاتی از دیدار الکاظمی و بایدن - شعار سال



61- سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد - ایسنا

62- برگزاري برنامه "پیاده روي غدیر" با اهداي جوایز نفیس در امامزاده سید محمد کججانی تبریز - ایسنا

63- مهارت هاي فنی وحرفه اي در 11 مرکز آموزشی کهگیلویه و بویراحمد - خبرگزاري صدا و سیما

64- 10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل» اختصاص یافت - خبرگزاري قرآن

65- بیوگرافی ماکان آریا پارسا از زبان خودش و چند راز موفقیت - دانا

66- افتتاح 33 پروژه با ارزش نزدیک به 17 هزار میلیارد ریال در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی - شما نیوز

67- غارت روزانه 20 میلیارد تومان منابع اقتصادي کشور توسط مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز - روزنامه رسالت

68- کارآفرینی باعث توسعه اقتصادي استان می شود - روزنامه رسالت

69- ساماندهی بازارچه هاي مرزي و کوله بران روي میز کمیسیون امور داخلی کشور - خانه ملت

70- افتتاح اولین و بزرگترین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور باهدف حمایت و ایجاد شغل براي جوانان/ ایجاد 45 هزار

شغل جدید در گام اول - تابناك



 

صدور موافقت اصولی ایجاد تأسیسات گردشگري در میامی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/05/06

سه فقره موافقت اصولی ایجاد تأسیسات گردشگري در شهرستان میامی صادر شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان ، سید محمدصادق رضویان مسئول نمایندگی
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان
میامی گفت: 2 مجوز صادر شده به ایجاد مجتمع اقامتی
پذیرایی رفاهی در بخش مرکزي میامی و یک مورد هم به

 
ایجاد مجتمع گردشگري در بخش کالپوش اختصاص دارد. 

او افزود: مجتمع هاي اقامتی شامل فضاي اقامت و رستوران

 
براي پذیرایی و مجتمع گردشگري کالپوش شامل فضاي اقامتی، رستوران، سفره خانه و فضاي بازي است. 

رضویان با اشاره به اینکه این مجتمع گردشگري در روستاي نردین کالپوش راه اندازي می شود، اضافه کرد: اجراي این پروژه زمینه

 
اشتغال 10 نفر را فراهم می کند و اعتبار مورد نیاز براي ایجاد این مجتمع، بیش از 30 میلیارد ریال است. 

مسئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی شهرستان میامی گفت: مجتمع هاي اقامتی و پذیرایی در بخش مرکزي
میامی هم به سرمایه گذاري بیش از 150 میلیارد ریال نیاز دارند و زمینه اشتغال 35 نفر را فراهم می کنند.



رمز ارزهاي غیرمجاز روزانه 20 میلیارد به اقتصاد کشورخسارت می زنند

منبع: خبر فوريشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/05/06

مجري تامین برق مراکز استخراج رمز ارز از خسارت روزانه 20 میلیاردتومانی رمز ارزهاي غیرمجاز به اقتصاد کشور خبر داد.

مجري تامین برق مراکز استخراج رمز ارز از خسارت روزانه
20 میلیاردتومانی رمز ارزهاي غیرمجاز به اقتصاد کشور

 
خبر داد. 

محمد خدادادي گفت: سودجویانی که از دستگاه رمز ارز
غیرمجاز جمع آوري شده توسط وزارت نیرو استفاده می
کردند روزانه مبلغ 20 میلیارد تومان از منابع کشور را به
غارت می برده اند تا بدون ایجاد هیچ گونه شغل و ارزش

 
افزوده اي براي کشور و صرفاً با سوءاستفاده از یارانه حامل هاي انرژي به ثروت اندوزي بپردازند. 

مجري تأمین برق مراکز استخراج رمز ارز افزود: بر اساس قانون استفاده از هرگونه انشعاب برق با تعرفه یارانه اي شامل انشعاب برق

 
خانگی، تجاري، صنعتی، کشاورزي و ... براي استخراج رمزارزها در کشور غیرمجاز است. 

وي گفت: بهلولی انجام این عمل خلاف قانون در واقع کسب کردن سود نه از طریق یک فعالیت اقتصاديِ اشتغال زا و مولد بلکه با

 
سوءاستفاده از یارانه حامل هاي انرژي متعلق به آحاد ملت ایران، است. 

خدادادي افزود: سودجویی غیرقانونی از محل یارانه ها نیز باعث تحمیل هزینه هاي هنگفتی به اقتصاد کشور شده است که از جمله

 
آن ها می توان به دامن زدن به رکود صنایع و تعطیلی کارخانه ها و همچنین افزایش بیکاري و تورم اشاره کرد. 

وي در این خصوص با بیان اینکه مجموعه صنعت برق تاکنون با همکاري نیروي انتظامی و همراهی قضات، موفق به کشف و جمع
آوري تعداد قابل توجهی دستگاه استخراج رمز ارز با ظرفیتی نزدیک به 600 مگاوات شده است، خاطرنشان کرد: در صورتی که این
تعداد دستگاه کشف و جمع آوري نشده بود، مالکان آن ها با رفتار سودجویانه هم اکنون نیز مشغول به سوءاستفاده از برق یارانه اي

 
براي کسب ثروت غیرقانونی بودند. 

مجري تأمین برق مراکز استخراج رمز ارز ادامه داد: با توجه به اینکه براي تولید برق در نیروگاه هاي حرارتی کشور گاز طبیعی با
قیمت یارانه اي به مصرف می رسد، میزان یارانه اي که این افراد، برخلاف قانون از آن بهره می بردند به حدود 20 میلیارد تومان در

 
روز بالغ می شد. 

خدادادي اظهار داشت: در حقیقت سودجویانی که از دستگاه هاي استخراج رمز ارز غیرمجاز جمع آوري شده توسط وزارت نیرو
استفاده می کردند روزانه مبلغ 20 میلیارد تومان از منابع کشورمان (که متعلق به آحاد مردم است) را به غارت می بردند و بدون ایجاد

هیچ گونه شغل و ارزش افزوده اي براي کشور و صرفاً با سوءاستفاده از یارانه حامل هاي انرژي به ثروت اندوزي می پرداختند. 



مجري تأمین برق مراکز استخراج رمز ارزها یادآور شد: مطابق قانون، کلیه این افراد متخلف که دستگاه هاي آن ها کشف و ضبط شده
است، مکلفند نسبت به بازپرداخت یارانه هاي مورد اشاره اقدام نمایند و علاوه بر این، با معرفی به مراجع قضائی توسط وزارت نیرو؛

 
جرایم سنگین دیگري نیز شامل آن ها خواهد شد. 

خدادادي در عین حال در خصوص نحوه معرفی و پاداشی که به گزارش دهندگان اختصاص می یابد نیز گفت: سه راهکار براي ارائه
اطلاعات این مراکز وجود دارد که شامل درج اطلاعات مراکز مورد اشاره در سامانه اینترنتی شرکت توانیر به آدرس، اعلام از طریق

 
سامانه تلفنی 121 و یا مراجعه حضوري به واحد حراست شرکت برق محل زندگی خود است. 

وي تصریح کرد: اطلاعات و مشخصات هویتی گزارش دهندگان به صورت کاملاً محرمانه نزد وزارت نیرو حفظ می شود و به گزارش
هایی که منجر به کشف مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز شود، تا سقف 20 میلیون تومان پاداش نقدي تعلق می گیرد.



10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل» اختصاص

یافت

منبع: میزانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/05/06

دبیر برگزاري جشنواره «محله همدل» گفت: به چهارده برگزیده طرح ملی «مهرواره محله همدل» 10 هزار میلیارد تومان وام
کارآفرینی تعلق می گیرد که سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص

می شود.

خبرگزاري میزان -طرح «محله همدل» ازجمله طرح هایی است که در ماه مبارك رمضان امسال کلید خورد و توانست انگیزه
حل مسائل و مشکلات گوناگون را براي هم وطنان در جاي جاي کشور ایجاد کند؛ در این طرح مردم به صورت مستقیم در سامانه
ثبت مسئله کردند و درصدد حل مسائل بر آمدند. هنوز چند ماه از اجراي این طرح نگذشته بود که متصدیان و خادمان این طرح
متوجه شدند با سرمایه بزرگ عظیم انسانی روبه رو هستند؛ مردمی که با ایده هاي مختلف براي طرح مسئله پیش قدم شدند و از آن
جذاب تر، گام هاي بلندتري نیز براي حل مسئله بر داشتند؛ ازاین رو جشنواره «محله همدل» باشکوه تر شکل گرفت تا بهترین هاي
محله همدل به صحنه بیایند و تمام مردم ایران این قهرمانان ملی را بشناسند. بهترین هایی که براي حل و فصل مسائل محله و

 
منطقه خودشان، پاشنه ها را ورکشیده اند و به میدان آمده اند. 

حجت الاسلام «رضا غلامی» در خصوص انتخاب بهترین طرح از بین هزاران طرح بیان کرد: هزاران طرح و راه حل مسائل و مشکلات
محلات در سامانه ثبت شدند و هرچه تعداد مشارکت مردم بیشتر می شد، تعداد خادمان این طرح و همین طور تعداد ارزیاب ها نیز
بیشتر می شد تا حق هیچ شرکت کننده اي از بین نرود. با نزدیک تر شدن به انتخاب برگزیده ها، ارزیابان بیشتري وارد میدان شدند
تا بتوانند طرح ها را با دقت بیشتري رصد کنند و بهترین ها را در حیطه داوري بگذارند، به نحوي که 2 هزار و 969 ارزیاب و داوران
استانی و شهرستانی تمام طرح ها را مطالعه کردند که از بین آن ها 1 هزار و 457 طرح برتر شهرستانی را برگزیدند و از این تعداد نیز

 
456 طرح به مرحله استانی راه یافتند. 

حجت الاسلام غلامی اذعان داشت: تعداد زیاد ارزیابان و داوران مزیت بزرگی داشت و این مزیت رصد تمام طرح ها به صورت جزئی
بود همچنین در مراحل ملی شرکت کنندگان موظف بودند از طرح هایشان دفاع کنند و داوران 11 آیتم شاخص را براي سنجش
بهترین طرح ها در نظر گرفتند. در مرحله ملی نیز یک کارشناس منتخب استان باید از طرح دفاع کرده و داوران را براي بالا آمدن و

 
اهمیت حل مسئله متقاعد می کرد. آنچه در این رقابت و در این مرحله اهمیت بیشتري داشت نوع روایت و دفاع از طرح بود. 

غلامی با اشاره به اینکه از بین 456 نفر منتخب استانی 48 نفر به لایه ملی رسیدند و بازهم در بین منتخبان ملی سه نفر انتخاب
خواهند شد عنوان داشت: این انتخاب درست شبیه به رقابتی است که در برنامه عصر جدید شکل گرفت بعد از معرفی این طرح در
رسانه ملی به چندین منتخب کد هایی تعلق گرفت تا فرصت رقابت از نگاه مردم به آن ها داده شود و با رأي مردم، سه نفر اول

 
انتخاب شوند این در حالی است که سخت ترین بخش انتخاب، به عهده مردم و بینندگان رسانه ملی است. 

دبیر برگزاري جشنوارة «محلۀ همدل» در خصوص سهمیه بندي براي هر شهرستان گفت: در ابتداي این طرح بنا داشتیم سهمیه را
براساس جمعیت هر استان مشخص کنیم. براي مثال اگر استانی جمعیت بیشتري دارد، سهمیه بیشتري هم داشته باشد و تعداد
بیشتري به مرحله استانی راه پیدا کنند، اما بعد از یک ماه از اجراي طرح متوجه شدیم این اقدام عادلانه نیست؛ زیرا برخی شهرستان



ها و استان ها با وجود جمعیت کمتر حضور پررنگ تري در طرح محله همدل داشتند و توانستند ظرفیت بیشتري را پاي کار بیاورند.
با این برآورد باید منطق سهمیه بندي عوض می شد. در این شرایط حتی تعداد ثبت مسئله نیز براي ما معیار و میزان قرار نگرفت؛
چراکه ممکن بود بسیاري از استان ها مسئله را ثبت کنند، اما در حل مسئله اقدامی انجام نشود؛ بنابراین هر استان و شهرستانی که

 
در «حل مسئله» رکورددار شد، سهمیه بیشتري را براي حضور در لایه استانی و ملی به خودش اختصاص داد. 

حجت الاسلام غلامی با بیان این مطلب که برگزاري طرح مهرواره محله همدل زمینه اي فراهم کرد تا مسائل؛ نیاز ها و دغدغه هاي
محلات مختلف کشور ثبت شوند تصریح کرد: هدف مهرواره محله همدل این است که بسیاري از هم وطنان به این موضوع فکر کنند
که با طرح ایده هاي مبتکرانه می توانند به جنگ مشکلات و مسائل محلات بروند، اما مهم تر این بود که یک سرمایه بزرگ انسانی با
انگیزه حل مسئله پا به میدان گذاشت و این سرمایهٔ بسیار گران قیمتی براي جامعه محسوب می شود. طوري که بار ها به خادمان
طرح محله همدل اعلام کردیم که در جلسه هاي «تصمیم گیري هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی مانند جلسه هاي استانداري و

 
فرمانداري» این عزیزان را به عنوان نخبگان جامعه معرفی کنند تا از فکر و ایده آن ها نیز براي حل مسائل استفاده شود. 

وي در خصوص پیشبرد فعالیت هاي پژوهشی جامعه با استفاده از ایده ها و نظرات ارائه شده بیان داشت: حضور این عزیزان از جهت
نیروي انسانی و در حوزه نظام حل مسائل بسیار ارزشمند است و آن ها سرمایه کشور محسوب می شوند. به عنوان مثال دو طرحی را
که درخصوص نهاد خانواده مطرح شده بود و از دل همین محله همدل برآمد به دو مؤسسه پژوهشی که در حوزه خانواده فعالیت می
کنند، معرفی کردیم و پژوهش هاي جالبی صورت گرفته است. حتی از تحقیق ها و فعالیت هاي پژوهشی این عزیزان می توان به
تحلیل کلان در لایه هاي ملی رسید. حالا تلاش می کنیم که این کنشگران فعال جامعه را به مساجد وصل کنیم و ارتباط اجتماعی

 
بیشتري براي آن ها فراهم سازیم؛ حتی به طرح هایشان ضریب رسانه اي داده و به آن ها فرصت گفتمان سازي بدهیم. 

غلامی در خصوص الگوسازي از این کنشگران اجتماعی فعال ابراز داشت: در واقع تجربه نگاري این عزیزان می تواند الگوي بسیار
مناسبی براي دیگر افرادي باشد که دوست دارند در این زمینه کار کنند. بخش دیگري که می توان به آن اشاره کرد ساخت مستند
روایی است. گروه مستندساز وارد محله می شود از مسئله و مشکل فیلم می گیرد و مصاحبه می کند و با مردم حرف می زند و بعد از

 
حل مشکل نیز گزارش هاي روایی تهیه می کند. این اقدام سبب می شود رغبت حضور مردم در این مشارکت ها افزایش پیدا کند. 

غلامی ادامه داد: بعد از اجراي طرح محله همدل بسیاري از ادارات و سازمان ها قول مساعدت دادند که در کنار سازمان تبلیغات
اسلامی از این طرح ها و برگزیدگان طرح مهراوه همدل حمایت کنند همچنین علاوه بر اهداي جوایز ارزشمند تلاش شد براي توسعه
دادن به 48 طرح برتر ملی وام هاي کارآفرینی. اشتغال زایی اختصاص یابد و مبلغی به میزان 10 میلیارد تومان به عنوان وام اشتغال
زایی در نظر گرفته شده است و سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص می شود.
البته خیران نیز قول همکاري داده اند و قرار است از وام هایی که خیران در اختیار این طرح ها و پروژه ها می گذارند نیز استفاده

 
شود. 

دبیر طرح و جشنواره «محله همدل» در پایان سخنان خود خاطر نشان کرد: در نظر داریم این طرح را در ماه مبارك رمضان سال

 
آینده نیز فعال کنیم و در این مدت فرصت داریم دبیرخانه اي منسجم، باتجربه و دانش عمیق تري را فعال کنیم. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- نیاز کشور اقتصاد یکپارچه است انتهاي پیام/



سید مرتضی فیروزآبادي، عالمی که در محضر سیدعلی آقا قاضی شاگردي

کرد و محرم اسرار او شد

منبع: جمارانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/05/06

آیت االله سید مرتضی حسینی فیروزآبادي یزدي (1329-1410ق) از علماي شیعه بود. ایشان مجبور به مهاجرت از نجف به
قم شد و مدتی در حرم حضرت معصومه سلام االله علیها اقامه جماعت می کرد. وي در شب هفدهم ماه ذیحجه رحلت کرد.

آیت االله سید مرتضی حسینی فیروزآبادي یزدي (1329-1410ق) از علماي شیعه بود. ایشان مجبور به مهاجرت از نجف به قم

 
شد و مدتی در حرم حضرت معصومه سلام االله علیها اقامه جماعت می کرد. وي در شب هفدهم ماه ذیحجه رحلت کرد. 

 
لینک کوتاه کپی شد 

 
 A

به گزارش خبرنگار جی پلاس، در راستاي شناساندن بزرگان
اندیشه دینی در این صفحه بر آنیم که این شخصیت هاي
ارجمند جهان اسلام و تشیع را به مخاطبان معرفی کنیم و
مطالب منتشرشده قطره اي است از دریاي زندگی این بزرگواران
که به قدر وسعمان است. باشد که مفید فایده افتد. این قسمت به

 
زندگی آیت االله سید مرتضی فیروزآبادي اختصاص دارد. 

زندگینامه سید مرتضی فیروزآبادي سید مرتضی حسینی فیروزآبادي یزدي (1329-1410ق) از علماي شیعه حوزه علمیه نجف و قم
در قرن 14 هجري قمري. از وي تألیفات متعددي نظیر عنایۀ الاصول، فضائل الخمسۀ و خلاصۀ الجواهر به جا مانده است. سید
فیروزآبادي مدتی در حرم حضرت معصومه(س)، نماز جماعت اقامه می کرد. او در سال 1410ق در قم درگذشت و در قبرستان باغ

 
بهشت دفن شد. 

 
اطلاعات فردي 

 
سید مرتضی فیروزآبادي 

 
نسب امام سجاد(ع) 

 
تاریخ تولد 1329ق 

 
زادگاه نجف 



 
تاریخ وفات 17 ذي الحجه سال 1410 ق 

 
محل دفن قبرستان باغ بهشت 

 
شهر وفات قم 

 
اطلاعات علمی 

 
استادان سید ابوالحسن اصفهانی، میرزا علی ایروانی، میرزا ابوالحسن مشکینی و شیخ کاظم شیرازي 

 
محل تحصیل نجف، قم 

 
تألیفات عنایۀ الأصول فی شرح کفایۀ الأصول، فضائل الخمسۀ 

 
فعالیت هاي اجتماعی-سیاسی 

 
اجتماعی امامت جماعت در حرم حضرت معصومه(س) 

 
زندگی نامه 

سید مرتضی در ربیع الأول سال 1329ق در نجف اشرف به دنیا آمد. نسب او به امام زین العابدین (ع) می رسد و پدرش سید محمد

 
فیروزآبادي از فقهاي نجف و از مراجع تقلید شیعه بود. وي از مقام و منزلت علمی والایی در حوزه علمیه نجف برخوردار بود.(1) 

 
وفات 

 
او در شب 17 ذي الحجه سال 1410ق درگذشت و در شب 18 بر حسب وصیت، در صحن دوّم مزار باغ بهشت در قم دفن شد.(2) 

 
تحصیلات 

سید مرتضی فیروزآبادي پس از فرا گرفتن مقدمات خواندن و نوشتن به شیوه عربی و فارسی از اساتید آن زمان مانند آقا حسین
مشاق، به تحصیل علوم اسلامی به روش متعارف در حوزه هاي علمیه پرداخت. وي علوم ادبیات و بخش مهمی از علم اصول و فقه،

 
فلسفه الهی و علم کلام را نزد اساتید آن حوزه فرا گرفت. 

وي پس از اتمام رسائل، مکاسب و کفایه در علم اصول در درس خارج حاج میرزا علی ایروانی و شیخ میرزا ابوالحسن مشکینی صاحب

 
«حاشیه کفایه» شرکت کرد و در علم فقه در درس سید ابوالحسن اصفهانی و شیخ کاظم شیرازي حاضر شد.(3) 

گفته شده میرزا علی ایروانی به فرزند ارشد خویش و شاگردانش می گفت: جدیت در تحصیل و پشتکار را از سید مرتضی

 
(فیروزآبادي) بیاموزید.(4) 



 
تدریس 

فیروزآبادي پس از گذراندن سطوح عالی حوزه به تدریس در حوزه علمیه نجف اشتغال یافت و در مسجد شیخ انصاري به تدریس

 
کفایه پرداخت. او بیش از 6 دوره کفایۀ الأصول آخوند خراسانی را درس داد و دیگر کتب سطح را هر یک چندین بار تدریس کرد.(5) 

 
هجرت به قم 

فیروزآبادي، در سال 1391ق بر اثر فشار و آزار حکومت حزب بعث عراق مجبور به ترك عراق و هجرت به قم شد و به تدریس درس

 
خارج فقه، تحت عنوان «خلاصۀ الجواهر» مشغول شد.(6) او شب ها در حرم حضرت معصومه(س)، نماز جماعت را اقامه می کرد.(7) 

 
تألیفات 

از تألیفات فیروزآبادي می توان کتاب «أصول الفقه»، «إزاحۀ الشکوك فی حکم اللباس المشکوك» و «مناسک الحج و العمرة» را نام

 
برد. 

از ویژگی هاي آثار او دقت و تحقیق در مصادر مهم و گوناگون است، چنان که تألیفات فقهی و اصولی ایشان از مباحثی ژرف و سبکی

 
ساده و روان برخوردار است. 

 
برخی از آثار ایشان عبارتند از: 

عنایۀ الأصول فی شرح کفایۀ الأصول، این کتاب در شرح کفایه آخوند خراسانی است. این کتاب در شش جلد است و بارها در نجف،

 
تهران، قم و بیروت به چاپ رسیده است. 

فضائل الخمسۀ من الصحاح السته و غیرها من الکتب المعتبرة؛ این کتاب در 3 جلد است و در نجف، تهران و بیروت چندین بار به

 
چاپ رسیده است. 

 
السبعۀ من السلف، در یک جلد است و در بیروت و قم به چاپ رسیده است. 

 
منتخب المسائل، در مسائل فقهی و فروع احکام است و در قم به چاپ رسیده است. 

خلاصۀ الجواهر، این کتاب شرحی استدلالی و بزرگ بر کتاب منتخب المسائل است. کتاب الطهارة آن در سه جلد، در قم به چاپ

 
رسیده است. 

 
الفروع المهمۀ فی أحکام الأئمۀ، کتابی است در فقه استدلالی و بسیار مفصل که تنها کتاب الطهارة آن 3 جلد بزرگ است. 

 
و آثار دیگري اعم از تعلیقه و شرح که بر دیگر کتاب هاي درسی حوزه یا در دیگر موضوعات نگاشته است.(8) 



 
فضایل اخلاقی 

سید مرتضی فیروزآبادي از فضایل اخلاقی برخوردار بود. او با مردم با نیکویی و روي گشاده برخورد می کرد و در امور زندگی قانع و
عفیف النفس بود تا آنجا که مقدار زیادي از کندن زیرزمین خانه اش را به دست خود انجام داد. هر روز صبح با آوازي نسبتا بلند و

 
لحنی شیوا مقید به تلاوت قرآن کریم بود.(9) 

او شب هاي چهارشنبه و در سال هاي آخر شب هاي پنج شنبه که خلوت بود، پیاده به مسجد سهله در کوفه می رفت.(10) علی
دوانی، یکی از همراهان وي در این مراسم می گوید: در حجره آیت االله فیروزآبادي در مسجد سهله، یک حصیر و بالشی از سبوس

 
گندم و آفتابه اي بیشتر موجود نبود.(11) 

در مسجد کوفه به مقام حضرت ابراهیم(ع) علاقه زیادي داشت تا آنجا که می گفت: دوست دارم پس از مرگم مرا دور مقام ابراهیم
چند مرتبه طواف دهند.(12) او در همسایگی سید علی قاضی منزل داشت و در درس هاي اخلاق و عرفان وي شرکت می کرد و

 
محرم اسرار استاد بود.(13) 
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شریف رازي، محمد، گنجینه دانشمندان، تهران، اسلامیه، 1352ش. 

 
علما و روحانیون زندگینامه سید مرتضی فیروزآبادي سید مرتضی فیروزآبادي 

 
اخبار مرتبط 

 
- از زندگی ملا عبدالکریم گزي چه می دانید؟/چرا به وي شیخ بهایی عصر می گفتند؟/مهمترین اثرش کدام است؟ 

 
- از زندگی ملا غلامرضا قمی چه می دانید؟ 

 
- آیت االله علی اکبر برهان که بود؟/چرا وي مدارس کلاسیکی مانند مدرسه لرزاده را تاسیس کرد؟ 

- از زندگی سید ضیاء الدین سجادي چه می دانید؟/او در چه رشته اي سرآمد بود؟/تحقیقات او درباره کدامیک از بزرگان ایران به

 
نتیجه رسید؟ 

- از زندگی شیخ عباس خالصی خراسانی چه می دانید؟



ایجاد 45 هزار شغل جدید با «صندوق برکت»

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/05/06

فصل اقتصاد - صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت با سرمایه هزارمیلیارد تومانی رونمایی و راه اندازي شد. نخستین و
بزرگ ترین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور با هدف حمایت و ایجاد شغل براي جوانان از سوي ستاد اجرایی فرمان امام

افتتاح شد. ، صبح دیروز در مراسمی با حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران ...

فصل اقتصاد - صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت
با سرمایه هزارمیلیارد تومانی رونمایی و راه اندازي شد.
نخستین و بزرگ ترین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور
با هدف حمایت و ایجاد شغل براي جوانان از سوي ستاد
اجرایی فرمان امام افتتاح شد. ، صبح دیروز در مراسمی با
حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، مدیران عامل بنیاد
برکت و گروه اقتصادي تدبیر و جمعی از مدیران بانک ها،

 
بزرگ ترین صندوق قرض الحسنه کشور و نخستین صندوق ویژه اشتغال رسما آغاز به کار کرد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام در این مراسم ضمن تبریک اعیاد سعید غدیر و قربان و توجه به خط مشی امیرالمومنین در دوران
امامتشان و توجه و تاکید به موضوع رسیدگی به محرومان و مستضعفان گفت: سیاست اصلی ستاد اجرایی فرمان امام، محرومیت
زدایی و ایجاد پیشرفت در مناطق کم برخوردار کشور با استفاده از توان بیکران مردم و به میدان آوردن ظرفیت هاي بالقوه و

 
باورنکردنی آنان براي حل مشکلات بوده است. 

محمد مخبر با اشاره به تلاش ستاد از دو سال پیش براي راه اندازي این صندوق افزود: هدف ما از ایجاد این صندوق، تسهیل مسیر
اجراي طرح هاي اشتغالزایی توسط خودم مردم است که در گام نخست، این طرح ها از طریق بنیاد برکت شناسایی شده و به اجرا
درخواهند آمد. ما از دو سال پیش براي دریافت مجوزهاي قانونی از بانک مرکزي اقدام کردیم و نهایتا در این مراسم پس از صدور

 
مجوز از بانک مرکزي و شوراي پول و اعتبار این صندوق فعالیت خود را آغاز می کند. 

او افزود: این صندوق با سرمایه 350میلیارد تومان شروع به کار می کند و این سرمایه تا پایان امسال به هزار میلیارد تومان و در کمتر

 
از پنج سال به 10هزار میلیارد تومان افزایش خواهد یافت. 

مخبر عنوان کرد: در گام نخست، از طریق امضاي تفاهم نامه بین این صندوق و بنیاد برکت، پرداخت تسهیلات براي اجراي 15هزار
طرح اشتغالزایی در مناطق محروم و روستایی و ایجاد 45 هزار شغل با سرمایه 250میلیارد تومان آغاز می شود و درواقع بخشی از
300 هزار شغلی که در سال توسط ستاد اجرایی فرمان امام ایجاد می شود، ازاین محل مورد حمایت و پشتیبانی قرار خواهد گرفت و
در ادامه خواهیم توانست با کمک این صندوق و استقبال از طرح هاي خلاقانه مردمی به عددهاي بسیار بالاتري نظیر 500هزار شغل

 
در سال نیز برسیم. 

وي خاطرنشان کرد: در مرحله بعدي و با راه اندازي اپلیکیشن اختصاصی صندوق اشتغالزایی برکت، عموم مردم می توانند با مراجعه به

 
این صندوق و ارائه طرح هاي خرد، کوچک و متوسط اشتغالزایی از مزایا و تسهیلات قرض الحسنه این صندوق بهره مند شوند. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام، «صندوق برکت» را حائز دو ویژگی بزرگ دانست و افزود: در کشور صندوق هاي قرض الحسنه



متعددي وجود دارند، اما صندوق برکت دو ویژگی بزرگ و متمایز دارد؛ اول اینکه با توجه به سرمایه هزار میلیارد تومانی، بزرگ ترین
صندوق قرض الحسنه کشور محسوب می شود و نکته دوم اینکه این صندوق هیچ شعبه و ساختمان و تشکیلات فیزیکی ندارد و کاملا
بر بستر آي تی و اپلیکیشن موبایل و اینترنت تعریف شده تا در مجموعه اي چابک و فشرده، تمام اعتبارات صرفا براي اشتغالزایی
جوانان صرف شود و از مخارج جاري و هزینه هاي معمول بانک ها و صندوق ها صرفه جویی شود و حتی یک ریال هم خرج

 
ساختمان، خودرو، جذب نیرو و... نشود. 

وي افزود: حمایت از طرح هاي دانش بنیان و پروژه هاي علمی و به روز یکی دیگر از اهداف و سیاست هاي این صندوق خواهد بود و
به زودي این صندوق مرجع بزرگی براي ایجاد اشتغال در کشور خواهد شد. در ادامه این مراسم تفاهم نامه همکاري بین بنیاد برکت و

 
صندوق قرض الحسنه اشتغال برکت امضا شد. 

 
تولید 5 میلیون واکسن برکت 

معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز در حاشیه این مراسم و در پاسخ به سوال خبرنگاران درباره آخرین اخبار از نخستین
واکسن ایرانی کرونا گفت: تاکنون نزدیک به 5میلیون دز واکسن کوو ایران برکت در کارخانه شفافارمد تولید شده که تمام این واکسن
ها باید در دوره 16 تا 20 روزه تست کنترل کیفیت مورد بررسی و تایید نهایی قرار بگیرند. سیدمصطفی سیدهاشمی افزود: از این
تعداد تاکنون یک میلیون و 300 هزار دز تحویل وزارت بهداشت شده و سایر واکسن هاي تولیدشده هم پس از طی مراحل تست
کنترل کیفیت به طور مرتب و هفتگی تحویل این وزارتخانه خواهند شد. سیدهاشمی خاطرنشان کرد: ستاد اجرایی فرمان امام بعد از
تولید واکسن، هیچ نقشی در توزیع و تزریق آن ندارد و تمام واکسن ها از طریق وزارت بهداشت و سامانه اي که براي تزریق عمومی و

مراکز واکسیناسیون طراحی شده به دست مردم می رسد.



چالش هاي پیش روي صنعت کاغذ و مقوا

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/05/06

فصل اقتصاد - چالش هاي صنعت کاغذ و مقوا و مشکلات واحدهاي کارتن سازي در برنامه امشب گفت و گوي ویژه خبري
مطرح و بررسی شد.

فصل اقتصاد - چالش هاي صنعت کاغذ و مقوا و مشکلات
واحدهاي کارتن سازي در برنامه امشب گفت و گوي ویژه

 
خبري مطرح و بررسی شد. 

به گزارش فصل اقتصاد، انحصار هاي کاغذ بلاي جان
صنعت کارتن سازي امشب 5 مرداد ماه در برنامه گفت و
گوي ویژه خبري با حضور رسول ورشوچی منفرد عضو

هیئت مدیره انجمن صنایع کارتن سازي و ورق و اسفندیاري عضو هیئت مدیره سندیکاي تولیدکنندگان کاغذ و مقوا مورد بحث و

 
بررسی قرار گرفت. 

اسفندیاري عضو هیئت مدیره سندیکاي تولیدکنندگان کاغذ و مقوا با اشاره به اینکه وضعیت دو سال اخیر، معیار خوبی براي سنجش
بازار کاغذ و مقوا نیست گفت: شرایط ویروس کرونا از یک طرف جمع آوري ضایعات کاغذ بازیافتی را کم کرده و از طرف دیگر مصرف

 
کاغذ افزایش یافته است. 

وي با اشاره به اینکه قیمت آخال از 70 دلار تا یک مقطع به 230 دلار رسید ادامه داد: آخال درجه یک تا 330 دلار از ترکیه وارد
کشور می شد، در کشور ما کل جمع آوري ضایعات رسمی 800 هزار تن در سال است، میزان تولید کاغذ در سال 98 و 99 یک

 
میلیون و 200 هزار تن بود براي این میزان به یک میلیون و 600 هزار تن آخال نیاز است. 

عضو هیئت مدیره سندیکاي تولید کنندگان کاغذ و مقوا با اشاره به اینکه در کل کشور تا سال 94، 700 هزار تن تولید داشتیم افزود:
امروز ظرفیت تولید به یک میلیون و 200 هزار تن رسیده است. میزان تولید ما تا 2 میلیون می تواند باشد. تا سال 94 وارد کننده

 
کاغذ بسته بندي بودیم. 

اسفندیاري با اشاره به اینکه اطلاعات ما در کدال قابل بررسی است خاطرنشان کرد: کشور ما استاندارد در زمینه آخال مصرفی ندارد.

 
آخال در کشور ما متولی ندارد ، در این صنعت تا سال 94 وارد کننده بودیم. 

وي اظهار کرد: تامین نیاز داخلی با شرایط تحریمی صادرات کاغذ ساده نیست، نقل و انتقال پول ساده نیست، دو هزار تن آخال آورده

 
ایم به طوري که 15 شرکت آخال را وارد کرده اند. 

 
به علت گرانی مواد اولیه بازار مان را از دست دادیم 

ورشوچی منفرد عضو هیئت مدیره انجمن صنایع کارتن و ورق در ادامه برنامه با اشاره به اینکه در خصوص کارتون سازي آماري ندارم
که بخواهم بگویم که تا چه حد این واحد ها تعطیل شده اند افزود: قیمت کاغذ خوب ایرانی 10 برابر شده است لذا کمبود نقدینگی

 
واحدها را طی سالیان اخیر شاهد هستیم. 

وي با اشاره به اینکه به علت گرانی مواد اولیه بازار مان را از دست دادیم به طوري که سه سال پیش قیمت کاغذ هزار و 500 تومان

 
بود اما اکنون به 16 هزار تومان رسیده است. 



عضو هیئت مدیره انجمن صنایع کارتن و ورق با اشاره به اینکه افزایش قیمت ها قطعی است گفت: به واسطه افزایش قیمت دلار،
صادرات کاغذ توجیه دارد و لذا صادرات کاغذ آغاز شده است . تعادل قیمتی کاغذ در ایران به گونه اي که براي ما توجیه داشته باشد

 
نیست تا بتوانیم کاغذ را وارد کنیم . 

ورشوچی با اشاره به اینکه علت گرانی کاغذ و مواد کارتون باطله باید مورد بررسی قرار بگیرد عنوان کرد: واردات انحصاري باعث

 
افزایش مواد اولیه شده است. عمده واردات آخال مملکت ما از عراق است، دو یا سه مجموعه هستند که آخال را وارد می کنند. 

وي با اشاره به اینکه سه برابر باید آخال وارد کنیم تا بتوانیم صادرات داشته باشیم افزود: حاشیه سود باید بالا برود، آخال در دنیا گرند
بندي شده است، لذا آخال وارداتی کیفیت خوبی دارد اما در داخل آخال را خراب می کنند.در کشور جنگل کاري نداریم تولید آخال

 
منوط به جمع آوري کارتن داخلی است. 

 
بزودي توان تولید شانه تخم مرغ هم نداریم 

محمد کهترپور فریمان عضو سندیکاي تولیدکنندگان کاغذ و مقوا در بخش دیگري از این برنامه با اشاره به اینکه 2300 تن مجوز

 
تولید و بسته بندي کاغذ صادر شده است عنوان کرد : بیش از یک میلیون ماشین نصب شده داریم که آماده راه اندازي است. 

وي با اشاره به اینکه 250 واحد کوچک و متوسط داریم که 40 هزار اشتغال مستقیم و غیر مستقیم را به وجود آورده اند افزود: 90

 
درصد این صنعت را واحدهاي کوچک و متوسط برعهده دارند . 

عضو سندیکاي تولیدکنندگان کاغذ گفت: بزودي توان تولید شانه تخم مرغ هم نداریم چراکه 250 واحد کاغذساز و شانه تخم مرغ در

 
آستانه تعطیلی هستند. 

انتهاي پیام/



سقف وام قرض الحسنه افزایش یافت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/05/06

فصل اقتصاد - شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها موافقت کرد.

فصل اقتصاد - شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک
مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه

 
ضروري و عادي بانک ها موافقت کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد ، در یک هزار و سیصد و
هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به
ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور

اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50 میلیون
تومان و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره)
و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب

 
و کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

 
بیشتر بخوانید 

ابراز نگرانی رئیس سابق بانک مرکزي از روند انتشار پول پرقدرت گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت
بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان
بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهر هاي کوچک کمتر از 200 هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهر ها 100 میلیون

 
تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد. 

انتهاي پیام/



مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی/ سقف

وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد

منبع: گیلان شهرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/05/06

به گزارش گیلان شهر : بانک مرکزي اعلام کرد در یک هزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز
به ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه

ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین  افزایش سقف ...

به گزارش گیلان شهر : بانک مرکزي اعلام کرد در یک هزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به
ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین  افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از
مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی
بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي

 
شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي  سایر شهرها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



پیاده روي بزرگ عید غدیر در تبریز برگزار می شود

منبع: هفته نامه راهبردنامهشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/05/06

حجت الاسلام والمسلمین سید شهاب الدین حسینی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: این برنامه روز
چهارشنبه ششم مرداد ماه جاري از ساعت 16 و 30 دقیقه تا ساعت 18 برگزار می شود که در طی این مسیر، پنج ایستگاه

صلواتی با همکاري مساجد منطقه پیش بینی شده است.وي ادامه داد: در انتها (...) نوشته پیاده ...

حجت الاسلام والمسلمین سید شهاب الدین حسینی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: این برنامه روز چهارشنبه
ششم مرداد ماه جاري از ساعت 16 و 30 دقیقه تا ساعت 18 برگزار می شود که در طی این مسیر، پنج ایستگاه صلواتی با همکاري

 
مساجد منطقه پیش بینی شده است.وي ادامه داد: در انتها (...) 

حجت الاسلام والمسلمین سید شهاب الدین حسینی روز سه
شنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: این برنامه روز چهارشنبه
ششم مرداد ماه جاري از ساعت 16 و 30 دقیقه تا ساعت 18
برگزار می شود که در طی این مسیر، پنج ایستگاه صلواتی با

 
همکاري مساجد منطقه پیش بینی شده است. 

وي ادامه داد: در انتها قرعه کشی براي سفر به مشهد مقدس،

 
لوازم خانگی، لباس هاي ورزشی و هدایاي دیگر انجام می گیرد. 

حجت الاسلام حسینی اظهار کرد: رویکردي که از سال گذشته در امامزاده هاي استان دنبال شده است، راه اندازي مراکز افق

 
(مجموعه اجتماعی، فرهنگی و قرآنی) و برنامه هایی است که در قالب این مجموعه برگزار می شود. 

وي افزود: فعالیت در این مراکز، گاه حتی فراتر از امامزاده رفته و با مشارکت نهادهاي مختلف در حوزه تامین جهیزیه، مددرسانی،

 
کارآفرینی و اشتغال جوانان و حرفه آموزي در جوار امامزادگان انجام می شود. 

مدیرکل اوقاف آذربایجان شرقی با اشاره به فعالیت هاي این اداره کل در دهه ولایت، خاطرنشان کرد: دعاي عرفه در امامزاده هاي
استان پخش شد و حدود 17 امامزاده در رابطه با عید غدیر فعالیت کرده و در هشت امامزاده شاخص کشوري استان نیز کارویژه هایی

 
هم چون اطعام نیازمندان در روز عید قربان انجام شد. 

وي با بیان این که تنها در شهر تبریز، 60 قربانی و در بین نیازمندان توزیع شد، گفت: هشتم مرداد ماه نیز بلافاصله پس از اداي نماز
جمعه در جوار مصلی امام (ره) تبریز، با مشارکت موسسه شهید فاتح و باکري براي 40 زوج جوان، جهیزیه کامل هدیه داده خواهد

 
شد. 

حجت الاسلام حسینی افزود: به یمن عید ولایت امیرالمومنین (ع) براي 20 زوج سادات نیز در جوار امامزاده سیدحمزه تبریز، جهیزیه

 
تدارك دیده شده و جشن ازدواج سادات با نیت واقفان نیز صبح ششم مداد ماه برگزار می شود. 

وي اعلام کرد: زوج هاي سادات نیازمند در سراسر استان (یکی از زوج ها و یا هر دو سادات) که می خواهند از این اکرام علوي
برخودار شوند، در صورت داشتن شرط مهریه کمتر از 110 سکه، می توانند جهت دریافت هدیه خود از اداره اوقاف ثبت نام کنند که

 
هدایاي آن ها در روز ازدواج امام علی (ع) و حضرت فاطمه (س) اهدا خواهد شد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی در خصوص طرح اطعام غدیر نیز گفت: روز چهارشنبه در جوار امامزادگان و سایر نقاط
شهر تبریز، بیش از 10 هزار پرس غذا پخش و 10 هزار پرس غذاي دیگر نیز روز پنجشنبه در جوار امامزاده کججانی تبریز توزیع می



 
شود. 

وي با اشاره به راه اندازي کاروان هاي شادي با مبداء امامزادگان و برنامه هاي معنوي عید غدیر با ارگان هاي مختلف استان در روز
عید غدیر، گفت: در کنار اجراي تکریم از سادات و تجلیل از خادمان غدیر، کتاب "سیره اخلاقی تربیتی امام علی (ع)" به قلم حجت

 
الاسلام والمسلمین سید محمدعلی آل هاشم امام جمعه محبوب مردم تبریز روز چهارشنبه رونمایی خواهد شد. 

حجت الاسلام حسینی همچنین با اشاره به آخرین وضعیت امامزاده سیدمحمد کججانی، گفت: پیمانکار ساخت آزادراه تبریز- سهند
وعده داده که در راستاي سهولت دسترسی به این امامزاده، دسترسی اهالی روستاي کرجان و مجموعه پارك علم و فناوري یک رمپ

 
خروجی از این آزادراه به سمت امامزاده با سرمایه گذاري خود ایجاد کند که اکنون در مرحله بررسی قرار دارد.  

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر این که ظرفیت موجود در سازمان اوقاف طی سال هاي گذشته مورد غفلت واقع شده
بود، ادامه داد: اکنون اوقاف در عرصه هاي مختلف براي سهولت امور مردم هم چون تملک اعیانی رایگان، احیاي باغات و عرصه

 
کشاورزي، مجموعه هاي دانش بنیان وارد شده است. 

وي با اشاره به وجود بیش از 600 باغ وقفی در استان، گفت: طرح نصب امین در راستاي مردمی سازي موقوفات و بهره وري بهتر و
بیشتر از مجموعه هاي وقف جزو طرح هاي مهم بوده و حتی منجر به افزایش درآمدزایی می شود که قرار است تا پایان شهریور ماه

 
بیش از 100 امین در استان نصب شوند.  

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی با اشاره به موقوفات موجود در استان، اعلام کرد: 435 مدرسه وقفی در استان وجود
دارد و هم چنین شهرك سرمایه گذاري خارجی تبریز، هفت بیمارستان و بیش از 50 درمانگاه در استان نیز در عرصه وقفی قرار دارند.
وي از چاپ دایره المعارف اسناد رسمی وقفی آذربایجان شرقی خبر داد و گفت: کل آثار مکتوب وقفی شامل وقفنامه اولین موقوفه
آذربایجان تا موقوفات کنونی و حاشیه نگاري هاي آن ها در قالب کتاب 14 الی 15 جلد به چاپ می رسد و انتهاي این کتاب براي

 
ثبت وقفنامه هاي جدید نیز باز خواهد بود. 

راهبردنامه



افزایش آموزش هاي مجازي و حضوري مهارتی در سمنان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/05/06

مدیرکل فنی و حرفه اي استان سمنان گفت: دوره هاي مجازي در کنار آموزش هاي حضوري براي توسعه مهارت آموزي در
این استان برگزار می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سمنان ، شاهچراغ مدیرکل فنی و حرفه اي استان سمنان
گفت: به مناسبت هفته ملی مهارت برنامه هاي ترویج
فرهنگ مهارت آموزي و آیین تجلیل از دانش آموختگانی

 
که با کسب مهارت اشتغال زایی کردند برگزارمی شود. 

شاهچراغ ضمن تاکید کرد: با توجه به شرایط کرونایی
آموزش هاي فنی و حرفه اي به شیوه هاي جدیدي و به

 
صورت مجازي برگزار می شود. 

از 31 تیرماه تا 6 مرداد هفته ملی مهارت و 6 مردادروز کارآفرینی و آموزش فنی و حرفه اي است.



برگزاري برنامه "پیاده روي غدیر" با اهداي جوایز نفیس در امامزاده سید محمد کججانی تبریز

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/05/06

ایسنا/آذربایجان شرقی مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی از برگزاري برنامه پیاده روي غدیر با محوریت امامزاده
کججانی خبر داد و گفت: این برنامه از محل پارك مهر ولایت (...)

ایسنا/آذربایجان شرقی مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی از برگزاري برنامه پیاده روي غدیر با محوریت امامزاده

 
کججانی خبر داد و گفت: این برنامه از محل پارك مهر ولایت (...) 

ایسنا/آذربایجان شرقی مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی از برگزاري برنامه پیاده روي غدیر با محوریت امامزاده کججانی
خبر داد و گفت: این برنامه از محل پارك مهر ولایت شهرك اندیشه تا امامزاده کججانی و از ساعت 16 و 30 دقیقه تا ساعت 18 فردا
چهارشنبه با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود که در طی این مسیر، پنج ابستگاه صلواتی با همکاري مساجد منطقه وجود

 
داشته و در انتها قرعه کشی براي 10 سفر به مشهد مقدس، 10ها لوازم خانگی، لباس هاي ورزشی و ... انجام می گیرد. 

حجت الاسلام والمسلمین سید شهاب الدین حسینی روز سه شنبه پنج مردادماه در نشست خبري در محل امامزاده سید محمد
کججانی، با تشریح اقدامات این اداره کل در قالب طرح اکمال دینی نبوي و ولایت علوي، اظهار کرد: رویکردي که از سال گذشته در
امامزاده هاي سطح استان دنبال شده، راه اندازي مراکز افق (مجموعه اجتماعی، فرهنگی و قرآنی) و برنامه هایی است که در قالب این

 
مجموعه برگزار می شود. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: فعالیت در این مراکز، گاه حتی فراتر از امامزاده رفته و با مشارکت نهادهاي مختلف در حوزه تامین

 
جهیزیه، مددرسانی، کارآفرینی و اشتغال جوانان و حرفه آموزي در جوار امامزادگان انجام می گیرد. 

وي با اشاره به برنامه هاي اداره کل اوقاف در دهه ولایت، تشریح کرد: دعاي عرفه در امامزاده هاي سطح استان استان در روز عرفه
پخش شد. حدود 17 امامزاده در رابطه با عید غدیر فعالیت کرده و در هشت امامزاده شاخص کشوري استان نیز کارویژه هایی هم

 
چون اطعام نیازمندان در روز عید قربان انجام گرفت. 

حجت الاسلام حسینی با بیان این که تنها در شهر تبریز، 60 قربانی ذبح شده و در بین نیازمندان توزیع شد، گفت: روز جمعه
بلافاصله پس از اداي نماز در جوار مصلی امام (ره) تبریز، با مشارکت موسسه شهید فاتح و باکري براي 40 زوج جوان، جهیزیه کامل

 
هدیه داده خواهد شد. 

وي با بیان این که هر کدام از دست هاي جهیزیه به ارزش 12 میلیون هستند، افزود: به یمن عید ولایت امیرالمومنین (ع) براي 20
زوج سادات نیز در جوار امامزاده سیدحمزه تبریز، جهیزیه تدارك داده شده و جشن ازدواج سادات با نیت واقفان هم فردا صبح برگزار

 
می شود. 

وي تاکید کرد: زوج هاي سادات نیازمند در سراسر استان (یکی از زوج ها و یا هر دو سادات) که می خواهند از این اکرام علوي
برخودار شوند، در صورت داشتن شرط مهریه کمتر از 110 سکه، می توانند جهت دریافت هدیه خود از اداره اوقاف ثبت نام کنند که



 
هدایاي آن ها در روز ازدواج امام علی (ع) و حضرت فاطمه (س) اهدا خواهد شد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی در خصوص طرح اطعام غدیر نیز گفت: فردا در جوار امامزادگان و سایر نقاط شهر تبریز،

 
بیش از 10 هزار غذا پخش خواهد شد. 10 هزار پرس غذاي دیگر نیز روز پنجشنبه در جوار امامزاده کججانی تبریز توزیع می شود. 

وي با اشاره به راه اندازي کاروان هاي شادي با مبدا امامزادگان و برنامه هاي معنوي عید غدیر با ارگان هاي مختلف استان در روز عید
غدیر، گفت: در کنار اجراي تکریم از سادات و تجلیل از خادمان غدیر، کتاب "سیره اخلاقی تربیتی امام علی (ع)" به قلم حجت

 
الاسلام والمسلمین سید محمدعلی آل هاشم امام جمعه محبوب مردم تبریز روز چهارشنبه رونمایی خواهد شد. 

 
 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به آخرین وضعیت امامزاده سیدمحمد کججانی، گفت: این مجموعه در حال بازسازي بوده
و قرار است تمامی نقاط آن کاشی کاري شود. علاوه بر انجام تزئینات و سایر بازسازي ها، مقرر شده تا مهدکودکی نیز براي راحتی

 
بانوان و کودکان در کنار آن تعبیه شود.  

حجت الاسلام حسینی با اشاره به مسیر منتهی به این امامزاده، افزود: پیمانکار ساخت آزادراه تبریز-سهند وعده داده که در راستاي
سهولت دسترسی به این امامزاده، دسترسی اهالی روستاي کرجان و مجموعه پارك علم و فناوري یک رمپ خروجی از این آزادراه به

 
سمت امامزاده با سرمایه گذاري خود پیمانکار ایجاد شود که اکنون در مرحله بررسی قرار دارد.  

 
 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر این که پتانسیل موجود در سازمان اوقاف طی سال هاي گذشته مورد غفلت واقع شده
بود، ادامه داد: اکنون اوقاف در عرصه هاي مختلف براي سهولت امور مردم هم چون تملک اعیانی رایگان، احیاي باغات و عرصه

 
کشاورزي، مجموعه هاي دانش بنیان و ... وارد شده است. 

وي با اشاره به وجود بیش از 600 باغ وقفی در استان، گفت: طرح نصب امین در راستاي مردمی سازي موقوفات و سازمان اوقاف و
بهره وري بهتر و بیشتر از مجموعه هاي وقف جزو طرح هاي مهم بوده و حتی منجر به افزایش درآمدزایی می شود که قرار است تا

 
پایان شهریور ماه بیش از 100 امین در استان نصب شوند.  

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی با اشاره به موقوفات موجود در استان، ادامه داد: 435 مدرسه وقفی در استان وجود دارد

 
و هم چنین شهرك سرمایه گذاري خارجی تبریز، هفت بیمارستان، بیش از 50 درمانگاه و ... در استان نیز در عرصه وقفی قرار دارند. 

وي از چاپ دایره المعارف اسناد رسمی وقفی آذربایجان شرقی خبر داد و گفت: کل آثار مکتوب وقفی شامل وقفنامه اولین موقوفه
آذربایجان تا موقوفات کنونی و حاشیه نگاري هاي آن ها در قالب کتاب 14 الی 15 جلد به چاپ می رسد و انتهاي این کتاب براي

 
ثبت وقفنامه هاي حدید نیز باز خواهد بود. 

 
 



 
 

 
 

 
 

انتهاي پیام



سرانه کتاب خوانی هر ایرانی چقدر است؟

منبع: روزنامه ستاره صبحشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/05/06

رئیس مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه شهید بهشتی در چهارمین رویداد پیوند و اولین رویداد تخصصی در حوزه علوم انسانی با
محوریت کتاب و کودك که به صورت مجازي برگزار شد، بابیان اینکه در زمینه میزان سرانه کتاب خوانی در کشور آمار رسمی وجود
ندارد، گفت: آمارهاي غیررسمی حاکی از آن است که سرانه کتاب خوانی براي هر فرد ایرانی 7 دقیقه و در حوزه کودك این عدد به
30 ثانیه کاهش می یابد. در سال گذشته 400 میلیارد تومان به انتشارات و کانون ها براي ارتقاي سرانه کتاب اختصاص یافت، ولی به
زعم مسئولان این امر محقق نشده است. علی اصغر سعدآبادي افزود: بر این اساس این مسئله در مرکز رشد و کارآفرینی دانشگاه
شهید بهشتی مطرح شد و اقدام به برگزاري رویدادي در حوزه کتاب و کودك کردیم تا استارتاپ ها را در این زمینه فعال کنیم، بر این
اساس با انتشار فراخوانی 78 ایده در این زمینه ثبت شد. در غربالگري اولیه تعداد 24 تیم براي راه یابی به مرحله شتاب ده ي انتخاب
شدند و در این مرحله 14 تیم براي ورود به مرحله سوم برگزیده شدند. وي بابیان اینکه براي این 14 تیم دوره هاي آموزشی 45 روزه

 
برگزار شد، خاطرنشان کرد: درنهایت 6 تیم وارد مرحله نهایی شدند و امروز ایده هاي این تیم ها به سرمایه گذاران ارائه می شود. 

/http://www.setaresobh.ir/fa/main/detail/77512 :لینک کوتاه



این جوان قائمشهري براي 700 خانوار روستایش اشتغالزایی کرد | خبرگزاري

فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/05/06

جوان ها را ترغیب کردیم که وارد کار کشت گلخانه اي شوند. براي این کار به همکاري خانم هاي خانه دار هم نیاز داشتیم.
بعد از مدتی کار به جایی رسید که 150 گلخانه خانگی در روستاي خرما کلا احداث شد و خانم هاي خانه دار با صرف زمان

3 ساعت در روز به معادل درآمد یک کارمند در ماه رسیدند.

جوان ها را ترغیب کردیم که وارد کار کشت گلخانه اي شوند. براي این کار به همکاري خانم هاي خانه دار هم نیاز داشتیم. بعد
از مدتی کار به جایی رسید که 150 گلخانه خانگی در روستاي خرما کلا احداث شد و خانم هاي خانه دار با صرف زمان 3 ساعت در

 
روز به معادل درآمد یک کارمند در ماه رسیدند. 

گروه جامعه خبرگزاري فارس - نخستین باري که واژه تسهیل گر به گوشش خورد سال ها از زمانی که گره گشاي کارهاي فروبسته
همسایه هاي شان در روستاي خرما کلا شده بود می گذشت. ولی االله نادعلی زاده سن و سال زیادي ندارد اما دنبال حل مشکل مردم
روستاهاي قائمشهر را گرفته و حالا براي خودش نماد مردم داري و کارآفرینی شده است. خودش می گوید رد هر معضلی را که می
گرفتیم به مسئله نبود شغل و درآمد کافی می رسیدیم. پیش خودم گفتم شهر ما قائم شهر منبع نعمت و ثروت است و روا نیست
جوانان روستایی آن این خاك حاصلخیز را رها کنند و براي شغل هاي کاذب روانه تهران شوند. این بود که آستین ها را بالا زدیم و با
چشم خودمان دیدیم که از تو حرکت و از خدا برکت یعنی چه. پویش محله همدل که از سوي سازمان تبلیغات اسلامی آغاز به کار

 
کرد باعث هر چه بیشتر شناخته شدن گروه فرهنگی و شیوه  اشتغالزایی آنان در این روستاي سرسبز شد. 



 
 

 
گام اول؛ احساس مسئولیت  

سال ها در مسجد روستایی که حالا هزار و 200 نفر جمعیت دارد مشغول رسیدگی به امورات فرهنگی روستا بودیم. با جوانان دیگر
که دور هم جمع می شدیم مسئله نبود شغل بیش از هر چیز دیگر آن ها و خانواده هاي شان را نگران آینده می کرد. یعنی یک
معضلات ریشه اي وجود داشت که می دانستیم با ازدواج جوان ها حل می شود. اما وقتی به سراغ جوان ها می رفتیم و آن ها در
جلسه هاي فرهنگی تشویق به ازدواج می کردیم خیلی صریح به ما می گفتند با کدام شغل در این شرایط بد اقتصادي تشکیل خانواده
بدهیم؟ من در رشته مهندسی درس خوانده ام. پیش خودم گفتم اگر ما که تحصیل کرده هاي این روستا هستیم به درد معیشت و
نگرانی همسایه هاي خود نرسیم چه کسی در قبال ما احساس مسئولیت خواهد کرد؟ این شد که شروع به بررسی ایجاد شغل در

 
روستا بنا بر ظرفیت هاي محلی موجود کردیم. 



 
 

 
وقتی خانم هاي خانه دار هم به درآمدزایی رسیدند 

مهندس ولی االله نادعلی زاده بعد از بررسی ها اولیه به درستی به این نقطه رسید که اقتصاد شهرهایی مانند قائم شهر با تکیه بر
کشاورزي و باغداري می چرخد. اما یک مانع اصلی پیش پاي جوانان بیکار روستا وجود داشت. هیچ کدام از آن ها زمین دار نبودند و
کاشت محصولات در زمین هاي اجاره اي با متراژ کم توجیه اقتصادي نداشت. تا این که کشت گلخانه اي به عنوان تنها گزینه روي
میز قرار گرفت و تحقیق و بررسی میدانی درباره آن آغاز شد. نادعلی زاده می گوید خانوارهاي اینجا زمین نداشتند درست، اما همه
خانه ها حیاط دار بود و آب و هواي این خطه همیشه خدا به حاصلخیري شهرت داشت: «جوان ها را ترغیب کردیم که وارد کار کشت
گلخانه اي شوند. براي این کار به همکاري خانم هاي خانه دار هم نیاز داشتیم. بعد از مدتی کار به جایی رسید که 150 گلخانه خانگی

 
در روستاي خرما کلا احداث شد و خانم هاي خانه دار با صرف زمان 3 ساعت در روز به معادل درآمد یک کارمند در ماه رسیدند. 



 
 

 
تدریس استاد ژاپنی در روستاي خرما کلا 

«می دانستیم برخی از درختان گلخانه اي هستند که در طول سال چند بار محصول می دهند. وقتی در حال بررسی براي انتخاب پر
بازده ترین بوته ها و گیاهان بودیم به نوعی درخت لیمو برخوردیم که در طول سال در چند نوبت محصول می داد. شروع به تحقیق
بیشتر کردیم.» مهندس نادعلی زاده این ها را می گوید و به برطرف شدن موانع اشاره می کند: «به هر حال این ریسک بزرگی بود.
قرار بود درختی را در فضاي گلخانه اي پرورش دهیم و نیاز به آموزش هاي بیشتر داشتیم. ما یک گروه فرهنگی بودیم و با دسترسی
هایی که ایجاد شده بود با اساتید کشت گلخانه اي در کشور مرتبط شدیم و از آن ها راهنمایی گرفتیم. حتی موفق شدیم براي تثبیت
این آموزش و اجرایی کردن آن ها از یک استاد ژاپنی دعوت کنیم تا در این باره به ما مشورت هاي بیشتري بدهد. بعد از این که یقین
با پر بازده بودن این محصول کردیم استارت کار براي گرفتن تسهیلات و اخذ پروانه کشت گلخانه اي در روستا آغاز شد. کاري که 6
ماه طول می کشید را در طول 6 روز انجام دادیم. برآورد هزینه اولیه 20 میلیون تومان بود اما ما با توکل به خدا با 2 میلیون تومان

 
این کار را کلید زدیم. 



 
 

 
گزارش هاي میدانی تسهیل گري کردند 

جوانان روستا براي این که نشان دهند مرد عمل هستند از مسئولان دعوت می کنند تا از گلخانه هاي آنان دیدن کنند. وقتی طرح
توضیح داده می شود مسئولان هم پاي کار می آیند و ظرف مدت چند ماه 700 نفر از اهالی روستا وام 400 میلیونی دریافت می
کنند: «وقتی مسئولان دیدند که این اشتغالزایی با موافقت آن ها و پرداخت این تسهیلات روي ریل اجرایی شدن قرار می گیرد
خوشبختانه در کمترین زمان ممکن با پرداخت این وام ها موافقت کردند. خوشبختانه حالا با بکارگیري همین روش کشت درآمد
بسیاري از خانواده ها در روستاي ما چند برابر شده است. من جوان روستایی را می شناسم که تا پیش از آغاز این کار هیچ شغل و

 
پس اندازي نداشت اما حالا با کار و تلاش خود در طول مدت کوتاهی صاحب یک میلیارد تومان سرمایه شده است.» 



 
 

 
دعاي مردم عاقبت به خیري می آورد  

مهندس نادعلی زاده با سن و سال نه چندان زیادي حالا تبدیل به معتمد اهالی روستا شده است. فرزند شهید است و می گوید دوست
دارد متاع این دنیا برایش خدمت به خلق باشد و بس: «ما کارمان را از مسجد شروع کردیم. نیت ما هم خدمت به خانوارهاي کم
درآمد این روستا و اشتغالزایی براي جوان ها بوده است. این وعده خداوند است که در این راه یاري رسان مومن می شود و خداوند
هرگز خلف وعده نمی کند.کاري که انجام دادیم بنا بر ظرفیت همین روستا و داشته هاي آن بوده است. به یقین با همین روش می
توان در هر نقطه اي از کشور براي کارآفرینی و اشتغالزایی آستین همت را بالا زد. در این راه همسر و مادرم هم با من همراه بودم و
حالا در کنار شادي هاي مردم روستا دلخوشی ما دعاي همین همسایه هاست. خدمت به خلق خدا بزرگترین سرمایه آخرت است و از

 
ته دل خوشحالم که با نوکري در دستگاه امام حسین(ع) خادم مردم روستاي مان نیز شده ام. 



 
 

انتهاي پیام/



برنامه هاي عید غدیر در 17 امامزاده آذربایجان شرقی برگزار می شود

منبع: تقریب نیوزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/05/06

به گزارش حوزه استان ها خبرگزاري تقریب، حجت الاسلام
والمسلمین سید شهاب الدین حسینی عصر امروز سه شنبه
در نشست خبري گفت: برنامه هاي مختلفی در امام زاده
هاي استان به مناسبت فرا رسیدن عید غدیر خم برگزار

 
می شود. 

وي با اشاره به اینکه از سال گذشته با راه اندازي مراکز افق
رویکرد برگزاري برنامه هاي این عید بزرگ تغییر کرده

 
است، گفت: برنامه هاي فرهنگی، اجتماعی، کارآفرینی و دینی مختلفی به این مناسبت در امام زاده هاي استان برگزار می شود. 

حسینی با تاکید بر اینکه برنامه هاي این ایام از روز عرفه با برنامه قرائت دعاي روز عرفه آغاز شد، افزود: برنامه هاي عید غدیر در 17
امام زاده آذربایجان شرقی برگزار می شود و در روز عید قربان نیز شاهد ذبح دام در امام زاده ها و پخش گوشت قربانی بین نیازمندان

 
بودیم. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی از برگزاري برنامه پیاده روي غدیر با محوریت امامزاده کججانی خبر داد و گفت: این
برنامه از محل پارك مهر ولایت شهرك اندیشه تا امامزاده کججانی و از ساعت 16 تا ساعت 18 فردا چهارشنبه با رعایت پروتکل هاي

 
بهداشتی برگزار می شود. 

حسینی در خصوص این برنامه گفت: در طی این مسیر پنج ایستگاه صلواتی با همکاري مساجد منطقه مستقر شده و در انتها قرعه

 
کشی براي اهداي 10 سفر زیارتی به مشهد مقدس، دهها لوازم خانگی، لباس هاي ورزشی و ... انجام می گیرد. 

وي از اهداي 40 جهیزیه به زوج هاي جوان خبر داد و گفت: این برنامه روز جمعه این هفته برگزار می شود و همچنین 20 سري

 
جهیزیه کامل براي اهدا به زوجین سادات در جوار امام زاده سید حمزه در حال تهیه است. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی با اشاره به اهمیت واقعه غدیر گفت: بی توجهی و غفلت از واقعه غدیر خم باعث به وجود

 
آمدن عاشورا شد و براي همین نیاز است ولایت و امامت امام علی (ع) و ائمه اطهار یادآوري شود. 

انتهاي پیام/



توسعه فناوري¬هاي نوین در حفظ نباتات کشور

منبع: روزنامه سبزینهشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/05/06

توسعه فناوري¬هاي نوین در حفظ نباتات کشور

 
توسعه فناوري¬هاي نوین در حفظ نباتات کشور 

 
مسعود لطیفیان 

توسعه فناوري به عنوان یکی از راهبردهاي اصلی براي دست یابی به گیاه پزشکی پایدار و دانش محور در کشور است. توجه به چرخه
اقتصادي توسعه فناوري می تواند ارزش اقتصادي پایدار در اکوسیستمهاي کشاورزي کشور ایجاد کند. افزایش فناوري و خلاقیت،
افزایش سرمایه گذاري در تحقیقات فناورانه گیاه پزشکی و افزایش آموزش هاي فناورانه در حوزه گیاه پزشکی کشور از ضروریات مهم
آینده کشور است. توسعه پایدار فناوري همگام با راهبردها و سیاستهاي کلان حفظ نباتات کشور عامل اصلی توسعه صادرات و
ارزآوري نهاده هاي کنترل آفات به خصوص با گسترش فناوري هاي بومی کنترل زیستی است. توسعه فناوري در بخش گیاه پزشکی

 
شامل پنج فرآیند اصلی است: 

 
گام اول: ایجاد فناوري توسط واحدهاي تحقیقاتی فعال در حوزه گیاه پزشکی؛ 

 
گام دوم: انتقال فناوري از واحدهاي تحقیقاتی به صنایع وابسته به گیاه پزشکی؛ 

 
گام سوم: فرآیند بومی سازي در صنایع تولید نهاده هاي کنترل آفات؛ 

 
گام چهارم: گسترش فناوري و ارائه کاربردهاي جدید براي اقتصادي کردن تولید نهاده هاي کنترل آفات؛ 

 
گام پنجم: مستندسازي و آینده پژوهی در زمینه نقش فناوري در فرآیند بلوغ اقتصادي صنایع تولید نهاده هاي کنترل آفات. 

 
دلایل ایجاد ارزش اقتصادي در چرخه توسعه فناوري هاي مورد نیاز بخش گیاه پزشکی 

چرخه فناوري مورد نیاز بخش گیاه پزشکی کشور ضمن کارآفرینی و کمک به افزایش اشتغال در این زیربخش از طریق مشارکت کلیه
ذي نفعان اعم از پژوهشگر فناوري محور، کاربران و توسعه دهندگان فناوري؛ توان تخصصی را در افزایش بهره وري اقتصادي تولید

 
نهاده هاي کنترل آفات افزایش می دهد. دلایل عمده ایجاد ارزش اقتصادي در این بخش به شرح زیر است: 

1- افزایش مهارت هاي تخصصی با افزایش نوآوري که جذابیت صنایع وابسته به تولید و تبدیل نهاده هاي کنترل آفات را افزایش داده

 
و بازخورد مثبت بازگشت سرمایه در بخش گیاه پزشکی کشور را آشکار می سازد؛ 

 
2- افزایش توانایی تولید محصولات زیستی با ارزش افزوده بالاتر؛ 



3- افزایش سرمایه گذاري در تحقیق و توسعه فناوري هاي نوآورانه که باعث افزایش بهره وري تولید شده و به دنبال آن تولید ناخالص

 
ملی را افزایش می دهد؛ 

4- افزایش ظرفیت آموزش هاي فناورانه در بخش گیاه پزشکی و در نتیجه افزایش ظرفیت انجام کارهاي تخصصی تر در تولید نهاده
هاي کنترل آفات که منجر به افزایش تولید ناخالص ملی شده و می تواند به عنوان بخشی از راهکارهاي اقتصادي مهار تورم در کشور

 
باشد. 

 
چرخه توسعه فناوري هاي مورد نیاز بخش گیاه پزشکی 

براي بهره مندي پایدار بخش گیاه پزشکی از مزایاي توسعه فناوري هاي نوین و اقتصادي لازم است که یک چرخه هم افزایی پویا
میان کلیه ذي نفعان اقتصاد کلان گیاه پزشکی کشور به وجود آید. براي این منظور بایستی محیطی مناسب براي پژوهش و برگشت
سرمایه گذاري ناشی از ایجاد فناوري به وجود آید. مهم ترین اجزاي اکوسیستم توسعه فناوري هاي مورد نیاز در بخش گیاه پزشکی

 
کشور عبارتند از: 

 
1- شبکه تحقیقاتی فناوري محور براي ایجاد ارزش افزوده در تولید نهاده هاي کنترل آفات؛ 

 
2- تیم برطرف کننده موانع ورود فناوري به بخش گیاه پزشکی؛ 

 
3- محیط مناسب براي تکامل فناوري هایی که در ابتدا به صورت استارتاپ وارد اکوسیستم زیربخش گیاه پزشکی کشور می شوند؛ 

 
4- وجود الگوها و سیستم هاي مناسب حمایت کننده دولتی براي گسترش ارزش افزایی در فناوري هاي نوین گیاه پزشکی؛ 

5- وجود محیط رقابتی سالم براي برگشت سرمایه بالاتر و مشارکت اقتصادي بیش تر کلیه ذي نفعان مستعد در زیربخش گیاه

 
پزشکی کشور. 

 
اجزاي چرخه فناوري در بخش گیاه پزشکی 

 
اجزاي چرخه گیاه پزشکی عبارتند از: 

1- مرحله آگاهی: مرحله اي است که نیاز به وجود یک فناوري براي رفع یک چالش مهم در تولید یک نهاده گیاه پزشکی شکل می
گیرد. براي این منظور لازم است مشکلات زیرساختی بخش گیاه پزشکی که نیاز به توسعه فناوري خاص براي ایجاد بهره وري مناسب
دارند، شناسایی و به عنوان برنامه اي راهبردي براي سیاست گذاري توسعه فناوري در زیر بخش گیاه پزشکی کشور به اطلاع تمامی

 
ذي نفعان رسانده شود. 

2- مرحله ایجاد فناوري: در این مرحله گروه پژوهشگران فناورمحور با همیاري و همکاري سایر واحدهاي ذي نفع به ایجاد فناوري
اقدام می کنند. قبل از ایجاد فناوري می بایست مطالعات امکان پذیري اقتصادي فناوري جدید در بخش گیاه پزشکی کشور مورد

 
مطالعه دقیق قرار گیرد. 



3- مرحله تطابق: در این مرحله حداکثر تلاش براي افزایش کیفیت و اثربخشی فناوري با در نظر گرفتن شرایط اکواقلیمی مکانی و
زمانی کاربرد در بخش گیاه پزشکی مربوطه به عمل خواهد آمد. در این مرحله امکانات سخت افزاري و نرم افزاري لازم براي تطابق

 
فناوري در اکوسیستم مربوطه شکل می گیرد. 

4- مرحله پیشرفت: با ورود فناوري به فضاي تولید نهاده هاي کنترل آفات و گذر زمان، نقاط ضعف و قوت آن مشخص شده و
پژوهشگران فناورمحور بخشی از تحقیقات توسعه فناوري را در این مرحله با برطرف کردن نقاط ضعف و تقویت نقاط قوت انجام می

 
دهند. 

5- مرحله واگذاري: تعیین زمان مناسب واگذاري کامل فناوري به بخش خصوصی اهمیت بسیار زیادي دارد، زیرا متغیرهاي مختلفی
در سیستم تولید نهاده هاي کنترل آفات وجود دارد که در جذب سرمایه گذاري براي فناوري جدید موثر هستند و قبل از ورود

 
فناوري به عرصه باید به دقت مورد بررسی قرار بگیرند. 

 
موانع توسعه فناوري در زیربخش گیاه پزشکی کشور 

براساس تجربیات سال هاي اخیر که در حوزه پژوهش هاي فناورانه در بخش گیاه پزشکی توجه بیش تري شده است، مشاهده شده

 
که در فرآیند انتقال فناوري هاي حاصل از پژوهشهاي کاربردي موانع و مشکلاتی وجود دارد که اهم آن ها عبارتنداز: 

1- عدم وجود مهارت کافی در شناسایی دقیق نیازهاي فناورانه در طیف وسیعی از عوامل مدیریت تولید نهاده هاي کنترل آفات به

 
خصوص با دیدگاه خلق ارزش افزوده ناشی از به کارگیري فناوري؛ 

2- ضعف در شکل گیري روابط کارآمد بین پژوهشگر فناورمحور و تعریف دقیق نحوه ارتباط بین فناوران و متقاضیان فناوري در حوزه

 
تولیدات نهاده هاي کنترل آفات؛ 

 
3- کمبود زیرساخت هاي اجتماعی-اقتصادي مورد نیاز در توسعه فناوري هاي مورد نیاز زیربخش گیاه پزشکی؛ 

4- کمبود سرمایه و یا علاقه مندي بخش خصوصی در سرمایه گذاري براي توسعه فناوري هاي مورد نیاز زیربخش گیاه پزشکی به

 
خصوص در بدو شکل گیري فرآیند پژوهش؛ 

5- محدودیت هاي قانونی براي حضور پژوهشگر فناوري محور جهت حضور در عرصه صنایع وابسته به تولید و فرآوري نهاده هاي

 
کنترل آفات. 

 
راهکارهاي توسعه فناوري در بخش گیاه پزشکی کشور 

براي توسعه فناوري در بخش گیاه پزشکی می بایست چرخه کامل انتقال فناوري به صورتی طراحی شود که ضمن برطرف کردن
موانع و مشکلاتی که مورد بحث واقع شد، منافع اقتصادي کلیه ذي نفعان حاضر در چرخه انتقال در نظر گرفته شود. عدم توجه به
بازده اقتصادي در هریک از مراحل چرخه انتقال فناوري می تواند فرآیند انتقال را در این بخش مختل سازد. در این رابطه در سازمان

 
حفظ نباتات به عنوان سیاست گذار توسعه فناوري در گیاه پزشکی کشور می بایست اقدامات زیر را انجام داد: 



 
1- آموزش موثر نحوه پژوهش فناورانه و چرخه انتقال فناوري براي پژوهشگران؛ 

 
2- تقویت واحدهاي توسعه و تجاري سازي فناوري در ستاد سازمان در زیرمجموعه مدیریت حفظ نباتات کشور؛ 

 
3- تجهیز کارگاه ها و زیرساخت هاي موجود در راستاي تسهیل پژوهش هاي فناورانه؛ 

 
4- حفظ محیط خلاق در تحقیقات فناورانه از طریق گسترش مشارکت با واحدهاي دانشگاهی و صنعتی مرتبط؛ 

5- تدوین دستورالعمل مناسب براي شناسایی نیازهاي فناورانه، پژوهش و انتقال فناوري با در نظر گرفتن اصول قانونی مالکیت

 
معنوي. 

معاون کنترل آفات سازمان حفظ نباتات کشور



قرارداد ساخت مجتمع شبانه روزي دخترانه در سیستان و بلوچستان امضا شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/05/06

قرارداد ساخت مجتمع شبانه روزي دخترانه منطقه آبخوان بلوچستان با حضور استاندار سیستان و بلوچستان و هیات مدیره
کانون کارشناسان رسمی دادگستري امضا شد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
زاهدان ، موهبتی استاندار سیستان و بلوچستان در نشست
امضاي تفاهم نامه ساخت مدرسه دخترانه شبانه روزي با
ابراز خوشحالی از حضور در جمع هیات مدیره خیران
کانون کارشناسان رسمی دادگستري اظهارداشت: نقش
آفرینی خیران کشور در حوزه هاي آموزش و پرورش،
بهداشت و درمان، آبرسانی، راه سازي، امور اشتغال و
کارآفرینی در این استان بسیار اثرگذار و حائز اهمیت است.

احمد علی موهبتی با اشاره به ساخت مجتمع شبانه روزي دخترانه آبخوان توسط خیران کانون کارشناسان رسمی دادگستري افزود:
این مجتمع به جهت اینکه در منطقه عشایري ساخته می شود حائز اهمیت است چرا که در روستاهاي عشایري منطقه امکان
دسترسی به دبیرستان وجود ندارد و دختران دانش آموز از تحصیل باز می مانند و ساخت این مدرسه در توسعه نیروي انسانی به

 
عنوان مهمترین شاخصه توسعه اثرگذار خواهد بود. 

لازم به ذکر است این مجتمع شبانه روزي در منطقه آبخوان بلوچستان با همت خیران کانون کارشناسان رسمی دادگستري و نظارت
استانداري سیستان و بلوچستان ساخته می شود.قرارداد ساخت مجتمع شبانه روزي دخترانه در سیستان و بلوچستان امضا شد



10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي مهرواره محله

منبع: قم پرسشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/05/06

به گزارش قم پرس، مهرواره «محله همدل» ازجمله طرح هایی است که در ماه مبارك رمضان امسال کلید خورد و توانست
انگیزه حل مسائل و مشکلات گوناگون را براي هم وطنان در جاي جاي کشور ایجاد کند؛ درحالی که مردم به صورت مستقیم

در سامانه...

به گزارش قم پرس، مهرواره «محله همدل» ازجمله طرح هایی است که در ماه مبارك رمضان امسال کلید خورد و توانست
انگیزه حل مسائل و مشکلات گوناگون را براي هم وطنان در جاي جاي کشور ایجاد کند؛ درحالی که مردم به صورت مستقیم در
سامانه ثبت مسئله می کردند و درصدد حل مسائل برمی آمدند. هنوز چند ماه از اجراي این طرح نگذشته بود که متصدیان و خادمان
این طرح متوجه شدند با سرمایه بزرگ عظیم انسانی روبه رو هستند؛ مردمی که با ایده هاي مختلف براي طرح مسئله پیش قدم می
شدند و از آن جذاب تر، گام هاي بلندتري نیز براي حل مسئله برمی داشتند. از این رو مهرواره «محله همدل» باشکوه تر شکل گرفت
تا بهترین هاي محله همدل به صحنه بیایند و تمام مردم ایران این قهرمانان ملی را بشناسند. بهترین هایی که براي حل و فصل

 
مسائل محله و منطقه خودشان، پاشنه ها را ورکشیده اند و به میدان آمده اند. 

حجت الاسلام رضا غلامی دبیر مهرواره محله همدل در خصوص انتخاب بهترین طرح از بین هزاران طرح بیان کرد: هزاران طرح و راه
حل مسائل و مشکلات محلات در سامانه ثبت شدند و هرچه تعداد مشارکت مردم بیشتر می شد، تعداد خادمان این طرح و همین
طور تعداد ارزیاب ها نیز بیشتر می شد تا حق هیچ شرکت کننده اي از بین نرود. با نزدیک تر شدن به انتخاب برگزیده ها، ارزیابان
بیشتري وارد میدان شدند تا بتوانند طرح ها را با دقت بیشتري رصد کنند و بهترین ها را در حیطه داوري بگذارند، به نحوي که 2
هزار و 969 ارزیاب و داوران استانی و شهرستانی تمام طرح ها را مطالعه کردند که از بین آن ها 1 هزار و 457 طرح برتر شهرستانی

 
را برگزیدند و از این تعداد نیز 456 طرح به مرحله استانی راه یافتند. 

غلامی اذعان داشت: تعداد زیاد ارزیابان و داوران مزیت بزرگی داشت و این مزیت رصد تمام طرح ها به صورت جزئی بود همچنین در
مراحل ملی شرکت کنندگان موظف بودند از طرح هایشان دفاع کنند و داوران 11 آیتم شاخص را براي سنجش بهترین طرح ها در
نظر گرفتند. در مرحله ملی نیز یک کارشناس منتخب استان باید از طرح دفاع کرده و داوران را براي بالا آمدن و اهمیت حل مسئله

 
متقاعد می کرد. آنچه در این رقابت و در این مرحله اهمیت بیشتري داشت نوع روایت و دفاع از طرح بود. 

دبیر مهرواره محله همدل با اشاره به اینکه از بین 456 نفر منتخب استانی 48 نفر به لایه ملی رسیدند و بازهم در بین منتخبان ملی
سه نفر انتخاب خواهند شد عنوان داشت: این انتخاب درست شبیه به رقابتی است که در برنامه عصر جدید شکل گرفت بعد از معرفی
این طرح در رسانه ملی به چندین منتخب کدهایی تعلق گرفت تا فرصت رقابت از نگاه مردم به آن ها داده شود و با رأي مردم، سه

 
نفر اول انتخاب شوند این در حالی است که سخت ترین بخش انتخاب، به عهده مردم و بینندگان رسانه ملی است. 

وي در خصوص سهمیه بندي براي هر شهرستان گفت: در ابتداي این طرح بنا داشتیم سهمیه را براساس جمعیت هر استان مشخص
کنیم. براي مثال اگر استانی جمعیت بیشتري دارد، سهمیه بیشتري هم داشته باشد و تعداد بیشتري به مرحله استانی راه پیدا کنند،
اما بعد از یک ماه از اجراي طرح متوجه شدیم این اقدام عادلانه نیست؛ زیرا برخی شهرستان ها و استان ها با وجود جمعیت کمتر
حضور پررنگ تري در طرح محله همدل داشتند و توانستند ظرفیت بیشتري را پاي کار بیاورند. با این برآورد باید منطق سهمیه بندي



آپلود عکس

عوض می شد. در این شرایط حتی تعداد ثبت مسئله نیز براي ما معیار و میزان قرار نگرفت؛ چراکه ممکن بود بسیاري از استان ها
مسئله را ثبت کنند، اما در حل مسئله اقدامی انجام نشود. بنابراین هر استان و شهرستانی که در «حل مسئله» رکورددار شد، سهمیه

 
بیشتري را براي حضور در لایه استانی و ملی به خودش اختصاص داد. 

غلامی با بیان این مطلب که برگزاري مهرواره محله همدل زمینه اي فراهم کرد تا مسائل؛ نیازها و دغدغه هاي محلات مختلف کشور
ثبت شوند تصریح کرد: هدف مهرواره محله همدل این است که بسیاري از هم وطنان به این موضوع فکر کنند که با طرح ایده هاي
مبتکرانه می توانند به جنگ مشکلات و مسائل محلات بروند، اما مهم تر این بود که یک سرمایه بزرگ انسانی با انگیزه حل مسئله پا
به میدان گذاشت و این سرمایه ي بسیار گران قیمتی براي جامعه محسوب می شود. طوري که بارها به خادمان مهرواره محله همدل
اعلام کردیم که در جلسه هاي «تصمیم گیري هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی مانند جلسه هاي استانداري و فرمانداري» این

 
عزیزان را به عنوان نخبگان جامعه معرفی کنند تا از فکر و ایده آن ها نیز براي حل مسائل استفاده شود. 

وي در خصوص پیشبرد فعالیت هاي پژوهشی جامعه با استفاده از ایده ها و نظرات ارائه شده بیان داشت: حضور این عزیزان از جهت
نیروي انسانی و در حوزه نظام حل مسائل بسیار ارزشمند است و آن ها سرمایه کشور محسوب می شوند. به عنوان مثال دو طرحی را
که درخصوص نهاد خانواده مطرح شده بود و از دل همین مهرواره برآمد به دو مؤسسه پژوهشی که در حوزه خانواده فعالیت می کنند،
معرفی کردیم و پژوهش هاي جالبی صورت گرفته است. حتی از تحقیق ها و فعالیت هاي پژوهشی این عزیزان می توان به تحلیل
کلان در لایه هاي ملی رسید. حالا تلاش می کنیم که این کنش گران فعال جامعه را به مساجد وصل کنیم و ارتباط اجتماعی

 
بیشتري براي آن ها فراهم سازیم؛ حتی به طرح هایشان ضریب رسانه اي داده و به آن ها فرصت گفتمان سازي بدهیم. 

غلامی در خصوص الگوسازي از این کنشگران اجتماعی فعال ابراز داشت: در واقع تجربه نگاري این عزیزان می تواند الگوي بسیار
مناسبی براي دیگر افرادي باشد که دوست دارند در این زمینه کار کنند. بخش دیگري که می توان به آن اشاره کرد ساخت مستند
روایی است. گروه مستندساز وارد محله می شود از مسئله و مشکل فیلم می گیرد و مصاحبه می کند و با مردم حرف می زند و بعد از

 
حل مشکل نیز گزارش هاي روایی تهیه می کند. این اقدام سبب می شود رغبت حضور مردم در این مشارکت ها افزایش پیدا کند. 

دبیر مهرواره محله همدل ادامه داد: بعد از اجراي مهرواره محله همدل بسیاري از ادارات و سازمان ها قول مساعدت دادند که در کنار
سازمان تبلیغات اسلامی از این طرح ها و برگزیدگان طرح مهراوه همدل حمایت کنند همچنین علاوه بر اهداي جوایز ارزشمند تلاش
شد براي توسعه دادن به 48 طرح برتر ملی وام هاي کارآفرینی و اشتغال زایی اختصاص یابد. مبلغی به میزان 10 میلیارد تومان به
عنوان وام اشتغال زایی در نظر گرفته شده است و سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده،
مشخص می شود. البته خیران نیز قول همکاري داده اند و قرار است از وام هایی که خیران در اختیار این طرح ها و پروژه ها می

 
گذارند نیز استفاده شود. 

وي در پایان خاطر نشان کرد: در نظر داریم این طرح را در ماه مبارك رمضان سال آینده نیز فعال کنیم و در این مدت فرصت داریم

 
دبیرخانه اي منسجم ، باتجربه و دانش عمیق تري را فعال کنیم. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 





پیاده روي بزرگ عید غدیر در تبریز برگزار می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/05/05

تبریز- ایرنا- مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی با اشاره به برگزاري پیاده روي بزرگ عید غدیر، گفت: این برنامه از
محل پارك مهر ولایت شهرك اندیشه تا امامزاده کججانی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود.

تبریز- ایرنا- مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی
با اشاره به برگزاري پیاده روي بزرگ عید غدیر، گفت: این
برنامه از محل پارك مهر ولایت شهرك اندیشه تا امامزاده

 
کججانی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود. 

حجت الاسلام والمسلمین سید شهاب الدین حسینی روز
سه شنبه در گفت و گو با خبرنگاران افزود: این برنامه روز
چهارشنبه ششم مرداد ماه جاري از ساعت 16 و 30 دقیقه
تا ساعت 18 برگزار می شود که در طی این مسیر، پنج

 
ایستگاه صلواتی با همکاري مساجد منطقه پیش بینی شده است. 

 
وي ادامه داد: در انتها قرعه کشی براي سفر به مشهد مقدس، لوازم خانگی، لباس هاي ورزشی و هدایاي دیگر انجام می گیرد. 

حجت الاسلام حسینی اظهار کرد: رویکردي که از سال گذشته در امامزاده هاي استان دنبال شده است، راه اندازي مراکز افق

 
(مجموعه اجتماعی، فرهنگی و قرآنی) و برنامه هایی است که در قالب این مجموعه برگزار می شود. 

وي افزود: فعالیت در این مراکز، گاه حتی فراتر از امامزاده رفته و با مشارکت نهادهاي مختلف در حوزه تامین جهیزیه، مددرسانی،

 
کارآفرینی و اشتغال جوانان و حرفه آموزي در جوار امامزادگان انجام می شود. 

مدیرکل اوقاف آذربایجان شرقی با اشاره به فعالیت هاي این اداره کل در دهه ولایت، خاطرنشان کرد: دعاي عرفه در امامزاده هاي
استان پخش شد و حدود 17 امامزاده در رابطه با عید غدیر فعالیت کرده و در هشت امامزاده شاخص کشوري استان نیز کارویژه هایی

 
هم چون اطعام نیازمندان در روز عید قربان انجام شد. 

وي با بیان این که تنها در شهر تبریز، 60 قربانی و در بین نیازمندان توزیع شد، گفت: هشتم مرداد ماه نیز بلافاصله پس از اداي نماز
جمعه در جوار مصلی امام (ره) تبریز، با مشارکت موسسه شهید فاتح و باکري براي 40 زوج جوان، جهیزیه کامل هدیه داده خواهد

 
شد. 

حجت الاسلام حسینی افزود: به یمن عید ولایت امیرالمومنین (ع) براي 20 زوج سادات نیز در جوار امامزاده سیدحمزه تبریز، جهیزیه

 
تدارك دیده شده و جشن ازدواج سادات با نیت واقفان نیز صبح ششم مداد ماه برگزار می شود. 

وي اعلام کرد: زوج هاي سادات نیازمند در سراسر استان (یکی از زوج ها و یا هر دو سادات) که می خواهند از این اکرام علوي
برخودار شوند، در صورت داشتن شرط مهریه کمتر از 110 سکه، می توانند جهت دریافت هدیه خود از اداره اوقاف ثبت نام کنند که

 
هدایاي آن ها در روز ازدواج امام علی (ع) و حضرت فاطمه (س) اهدا خواهد شد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی در خصوص طرح اطعام غدیر نیز گفت: روز چهارشنبه در جوار امامزادگان و سایر نقاط
شهر تبریز، بیش از 10 هزار پرس غذا پخش و 10 هزار پرس غذاي دیگر نیز روز پنجشنبه در جوار امامزاده کججانی تبریز توزیع می

شود. 



وي با اشاره به راه اندازي کاروان هاي شادي با مبداء امامزادگان و برنامه هاي معنوي عید غدیر با ارگان هاي مختلف استان در روز
عید غدیر، گفت: در کنار اجراي تکریم از سادات و تجلیل از خادمان غدیر، کتاب "سیره اخلاقی تربیتی امام علی (ع)" به قلم حجت

 
الاسلام والمسلمین سید محمدعلی آل هاشم امام جمعه محبوب مردم تبریز روز چهارشنبه رونمایی خواهد شد. 

حجت الاسلام حسینی همچنین با اشاره به آخرین وضعیت امامزاده سیدمحمد کججانی، گفت: پیمانکار ساخت آزادراه تبریز- سهند
وعده داده که در راستاي سهولت دسترسی به این امامزاده، دسترسی اهالی روستاي کرجان و مجموعه پارك علم و فناوري یک رمپ

 
خروجی از این آزادراه به سمت امامزاده با سرمایه گذاري خود ایجاد کند که اکنون در مرحله بررسی قرار دارد. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر این که ظرفیت موجود در سازمان اوقاف طی سال هاي گذشته مورد غفلت واقع شده
بود، ادامه داد: اکنون اوقاف در عرصه هاي مختلف براي سهولت امور مردم هم چون تملک اعیانی رایگان، احیاي باغات و عرصه

 
کشاورزي، مجموعه هاي دانش بنیان وارد شده است. 

وي با اشاره به وجود بیش از 600 باغ وقفی در استان، گفت: طرح نصب امین در راستاي مردمی سازي موقوفات و بهره وري بهتر و
بیشتر از مجموعه هاي وقف جزو طرح هاي مهم بوده و حتی منجر به افزایش درآمدزایی می شود که قرار است تا پایان شهریور ماه

 
بیش از 100 امین در استان نصب شوند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی با اشاره به موقوفات موجود در استان، اعلام کرد: 435 مدرسه وقفی در استان وجود
دارد و هم چنین شهرك سرمایه گذاري خارجی تبریز، هفت بیمارستان و بیش از 50 درمانگاه در استان نیز در عرصه وقفی قرار دارند.
وي از چاپ دایره المعارف اسناد رسمی وقفی آذربایجان شرقی خبر داد و گفت: کل آثار مکتوب وقفی شامل وقفنامه اولین موقوفه
آذربایجان تا موقوفات کنونی و حاشیه نگاري هاي آن ها در قالب کتاب 14 الی 15 جلد به چاپ می رسد و انتهاي این کتاب براي

 
ثبت وقفنامه هاي جدید نیز باز خواهد بود. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان اوقاف و امور خیریه 

 
- عید سعید غدیرخم 

- آذربایجان شرقی



اخبار

منبع: روزنامه اقتصاد مردمشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/05/05

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار:تغییر و افزایش تدریجی دامنه نوسان در بورس، قطعی است رییس سازمان بورس و اوراق
بهادار گفت: به طور حتم دامنه نوسان با تغییر همراه می شود و معاملات بورس بر روي این دامنه نوسان کنونی مثبت و منفی پنج

 
درصد متوقف نخواهد ماند. 

«محمدعلی دهقان دهنوي» در گفت و گو با ایرنا به نظرات مطرح شده در زمینه افزایش دامنه نوسان اشاره کرد و افزود: بنده همیشه
و حتی در زمانی که هنوز وارد سازمان بورس نشده بودم اعلام کرده ام، بیشتر از همه افرادي که معتقد به افزایش دامنه نوسان

 
هستند، به این موضوع اعتقاد دارم. 

وي اظهار داشت: سال گذشته تصمیمی براي ایجاد محدودیت در دامنه نوسان اتخاذ شد که همان زمان اعلام کردیم این اقدام موقتی

 
است، بعد از عبور از این شرایط خاص بازار، دامنه نوسان را به حالت عادي یا دامنه بزرگتر باز می گردانیم. 

دهقان دهنوي خاطرنشان کرد: برنامه ما این بود که مسیر تغییر دامنه نوسان را از منفی دو و مثبت 6 به صورت تدریجی براي باز
کردن دامنه نوسان ادامه دهیم، براي اجرایی شدن این اقدام باید به صورت تدریجی ارقام کوچک مانند نیم درصد به دامنه نوسان

 
اضافه می کردیم و اگر این مسیر را ادامه می دادیم اکنون دامنه نوسان را به مثبت و منفی 5.5 یا 6 درصد رسانده بودیم. 

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه وقفه اي در راستاي اجرایی شدن این تصمیم ایجاد شد، گفت: از مرکز پژوهش
سازمان بورس درخواست کردیم تا در خصوص تغییر دامنه نوسان تحقیقاتی را به صورت اساسی انجام دهد و در نهایت براساس
مطالعات و بررسی هاي صورت گرفته یک طرح کامل در این زمینه ارائه شود تا تضمین کننده بهترین حالت در خصوص دامنه نوسان

 
و به نفع بازار باشد. 

وي افزود: قاعدتا این مطالعه باید جوابگوي سوالاتی مانند اینکه آیا با افزایش دامنه نوسان به مثبت و منفی 10 درصد یا 15 درصد

 
زمینه ایجاد تعادل در معاملات بازار و ارتقاي عملکرد و کارایی بازار فراهم می شود یا خیر؟ باشد. 

دهقان دهنوي با تاکید بر اینکه در این زمینه باید برنامه ریزي هاي درستی صورت بگیرد تا شاهد تاثیر منفی آن بر معاملات بازار
نباشیم، گفت: با تکمیل آن طرح، یک نقشه راه و هدف مطلوب در این خصوص در اختیار خواهیم داشت، قاعدتا براي رسیدن به آن

 
نقطه و نیز جلوگیري از ایجاد شوك در معاملات بازار باید دامنه نوسان به صورت تدریجی تغییر پیدا کند. 

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با بیان اینکه در این نقشه راه به عنوان مثال ممکن است به صورت ماهانه نیم یا یک درصد دامنه
نوسان را تغییر دهیم، گفت: اول باید اجازه بدهیم این مطالعه و مدل کامل شود و به اندازه کافی در معرض ارزیابی و نقد صاحب
نظران قرار بگیرد، بعد از آن هم ممکن است این اقدام نیازمند ایجاد برخی از تغییرات بر روي سامانه معاملات باشد که باید برنامه
ریزي هاي لازم در زمینه این تغییرات صورت بگیرد تا بتوان در مدت 6 ماه یا یک سال تغییرات مدنظر بر روي دامنه نوسان را اجرایی

 
کنیم و به هدف مشخص شده برسیم. 

وي در پایان اعلام کرد: به طور حتم دامنه نوسان با تغییر همراه می شود و معاملات بورس بر روي این دامنه نوسان کنونی مثبت و

 
منفی پنج درصد متوقف نخواهد ماند. 

به گزارش ایرنا، با شتاب گرفتن روند نزولی شاخص بورس، تصمیمات مهمی از سوي مسوولان حاضر در بازار سرمایه براي کاهش
نوسان هاي ایجاد شده در بازار، کاهش ترس سهامداران از تداوم روند نزولی بازار و جبران ضرر و زیان هاي سهامداران اعمال شد که
در این راستا تغییر دامنه نوسان بورس از منفی و مثبت پنج به مثبت 6 و منفی دو تاثیرگذارترین تصمیمی بود که در میان مصوبه
هاي شوراي عالی بورس قرار داشت.به دنبال تصمیمات جدید اتخاذ شده، در جلسه (18 بهمن ماه 99 ) شوراي عالی بورس مقرر شد



تا از 25 بهمن ماه دامنه نوسان خرید و فروش سهام از مثبت و منفی پنج به منفی 2 تا مثبت 6 درصد تغییر کند.با اجراي چنین
مصوبه اي در بازار اکثر کارشناسان اظهارنظرهاي مختلفی را نسبت به این تصمیم شوراي عالی بورس مطرح کردند و معتقد به حذف

 
دامنه نوسان بورس براي ایجاد هر چه زودتر تعادل در معاملات بازار بودند. 

 
وزیر صنعت، معدن و تجارت: اولویت اصلی در حوزه سیمان و فولاد تامین برق است 

علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن و تجارت با تاکید بر ضرورت آسیب شناسی واقعی و رصد روزانه میزان تولید و موجودي

 
سیمان و فولاد در کشور گفت: در شرایط فعلی، اولویت اصلی در حوزه سیمان و فولاد تامین برق بمنظور حفظ تولید است. 

به گزارش اقتصاد مردم، رزم حسینی در جلسه کارگروه تنظیم بازار با اشاره به مشکلات ناشی از قطعی برق براي صنعت کشور، افزود:
با توجه به تصمیماتی که در وزارت نیرو گرفته شده بود واحدهاي مختلف صنعتی با قطعی برق روبه رو شدند و بیشترین فشار ناشی از

 
این عدم تامین برق، به واحدهاي سیمانی و فولادي تحمیل شد. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه پیشنهادات وزارت صمت براي به حداقل رساندن آسیب هاي ناشی از قطعی برق به بخش
صنعت، مورد قبول واقع نشد، تصریح کرد: در بازاري که میزان تقاضا تغییري نکرده است، وقتی عرضه کمتر از 30 درصد برسد طبیعتا

 
مشکلاتی ایجاد می شود. 

وزیر صمت مساله اصلی در بازار سیمان و فولاد را در شرایط فعلی مربوط به کاهش تولید اعلام کرد و گفت: تمرکز اصلی باید بر تولید

 
باشد که آن هم نیازمند تامین انرژي و برق مورد نیاز این صنایع است. 

وي با تاکید بر ضرورت بررسی موضوعات مرتبط با توزیع در کارگروه هاي تخصصی و بررسی کارشناسی آن براي اخذ یک تصمیمی
احسن جهت رفع چالش نظام توزیع موجود، اظهار کرد: وزارت صمت در این مدت، بیشترین مطالبه و درخواست را براي تامین برق
واحدهاي تولیدي از وزارت نیرو داشته است و این موضوع را به صورت مستمر و جدي پیگیري کرده و خواهد کرد و امیدواریم با
کمک و همکاري وزارت نیرو، بتوانیم این مشکل را از سر راه تولید برداریم.بر اساس توضیحات رزم حسینی، میزان برقی که در حال
حاضر در اختیار این واحدهاست تنها براي گرم نگه داشتن کوره ها کافی است و این اختلال در تولید موجب ایجاد چالش در حفظ
بازارهاي خارجی و مشکل در قراردادهاي داخلی براي صنایع سیمان و فولاد شده است.آسیب شناسی واقعی، رصد و پایش روزانه
میزان تولید و فعالیت واحدهاي تولیدي این صنایع و همچنین کنترل انبارها جهت ساماندهی بازار از دیگر مواردي بود که وزیر صمت

 
بر آن تاکید کرد و خواستار برخورد جدي و قانونی با هرگونه تخلف در این حوزه شد. 

رزم حسینی در ادامه با بیان اینکه تنظیم بازار در شرایط فعلی متفاوت با شرایط عادي است به جایگاه و نقش رسانه در گذر از بحران
اشاره کرد و گفت: تعدادي از صاحبان قلم و تریبون به جاي کمک به ایجاد آرامش در بازار، به التهابات بازار دامن می زنند و اجراي

 
تصمیمات درست را به مخاطره انداخته و در مواردي نیز ناخواسته در مقابل تولید قرار می گیرند. 

او ادامه داد: در شرایطی هستیم که علاوه بر مشکلات تحریم، کرونا و خشکسالی، قطعی برق نیز وجود دارد و با توجه به فصل گرما و

 
نیاز مبرمی که مناطق گرمسیر کشور به برق دارند، لازم است با اولویت بندي و بررسی هاي کارشناسی، این موضوع مدیریت شود. 

وزیر صمت از وزارت نیرو خواست که به تعهدات پذیرفته شده در قبال صنایع و معادن پا برجا باشد و تامین برق واحدهاي تولیدي

 
سیمان و فولاد که به دلایل مختلف طی چند روز گذشته عملیاتی نشده است را در دستور کار خود قرار دهد. 

وي همچنین تاکید کرد که موضوع تامین برق واحدهاي تولیدي براي حل مشکلات موجود از دغدغه هاي اصلی وزارت صمت است و

 
صنعتگران مطمئن باشند از همه امکانات و ظرفیت هاي موجود جهت مرتفع نمودن این مشکلات و موانع استفاده خواهیم کرد. 

نگرانی همتی نسبت به استقراض از بانک مرکزي و انتشار پول پرقدرت رییس کل سابق بانک مرکزي نسبت به روند انتشار پول

 
پرقدرت در چهار ماه ابتداي امسال اظهار نگرانی و اعلام کرده که چناچه این روند سریعا تغییر نکند تبعات بزرگی خواهد داشت. 

به گزارش اقتصاد مردم، عبدالناصر همتی در کانال تلگرامی خود آورده است: « قصد نداشتم تا پایان دولت دوازدهم نقدي بر سیاست
هاي اقتصادي دولت مستقر داشته باشم. ولی نگرانی از تأثیر عمیق برخی بی عملی ها که احتمالا به دلیل عدم وجود انگیزه کافی و
وجود برخی ناهماهنگی ها در تیم اقتصادي فعلی حادث شده و تبعات ناگوار آن بر معیشت مردم و آینده اقتصاد کشور، ناگزیرم نکاتی



 
را تذکر بدهم. 

این نکات را البته پیش از این به نوعی بصورت خصوصی به دولتمردان مستقر تذکر داده ام، اما به دلیل عدم مشاهده تغییر در رویه

 
تصمیمات اقتصادي، بصورت عمومی آنها را منتشر می کنم شاید مؤثر افتد و گره اي از زندگی مردم بگشاید. 

- روند انتشار پول پرقدرت در چهار ماه ابتدایی سال 1400 بسیار نگران کننده است و اگر سریعا تغییر نکند تبعات بزرگی خواهد
داشت. دلیل این رشد، عمدتاً استقراض بی رویه دولت از بانک مرکزي در قالب تنخواه هایی است که چشم اندازي براي تسویه آن ها

 
وجود ندارد. در اواخر سال 1399 نیز تأکید کردم که منابع بودجه 

1400 غیر واقعی است و کسري زیادي دارد و تأمین افزایش حدود 100 درصدي هزینه هاي بودجه 1400 نسبت به سال قبل امکان

 
پذیر نیست. اما چرا مجلس و دولت در خصوص کنترل هزینه هاي بودجه اقدام نکردند، بحث جداگانه اي است. 

- مشخص بود که در بخش هزینه ها رشد بی سابقه آن قابل تأمین نیست و در سمت منابع بودجه نیز نمی شود بر صادرات نفت خام

 
و میعانات و درآمدهاي ارزي ناشی از آن حداقل در چهار ماه ابتدایی حتی با وجود گشایش در مذاکرات حساب کرد. 

- بر اقتصاددانان مسجل بود که باید فروش اوراق بدهی از سوي دولت به عنوان تنها راه تامین مالی غیرتورمی کسري بودجه در چهار
ماه ابتدایی جدي گرفته شده و بایستی حداقل ماهانه بیش از 12 هزار میلیارد تومان اوراق در چهار ماه اول فروخته می شد و البته
اقدامات و واگذاري هاي دیگر هم در دستور کار قرار می گرفت. اما متاسفانه همانند سال 1399 باز این مهم در ماه هاي ابتدایی سال
به دلیل تعلل جدي گرفته نشد و طی چهار ماه صرفا 4960 میلیارد تومان اوراق بدهی فروخته شده است. همین رقم در همین تاریخ

 
در سال گذشته که من انتقاد می کردم که کم فروخته شده حدود 10 برابر رقم فعلی و برابر 42615 میلیارد تومان بود. 

بدیهی است که اگر پرداخت ماهانه از محل فروش اوراق به خزانه انجام نگیرد، فشار بر بانک مرکزي و انتشار پول پرقدرت قطعی
خواهد آمد و شوربختانه همینطور هم شده است. من از ذکر اعداد محرمانه در این گزارش عاجزم، ولی لازم است نسبت به این رویه

 
سریعاً تجدید نظر شود. 

- نکته مهم دیگر افزایش بین 60 تا 100 درصدي قیمت بین المللی کالاهاي اساسی مختلف، خصوصاً نهاده هاي کشاورزي، به دلیل
تأثیر ادامه دار شیوع جهانی ویروس کرونا و افزایش نیاز به ارز براي تامین منابع لازم براي خرید این نهاده ها است. به عبارت دیگر
هشت میلیارد دلار منابع تعیین شده در بودجه 1400 براي تأمین کالاهاي اساسی و دارو کفاف میزان ارزي را که براي واردات

 
ضروري است، نمی دهد و علاوه بر فساد ارز ترجیحی، سبب ایجاد کمبود کالا در کشور خواهد شد. 

- واقعیت فوق بدین معنا است که اگر هرچه زودتر موضوع تأمین ارز 4200 براي کالاهاي اساسی تعیین تکلیف نشود تا این بخش از
کالاهاي بسیار ضروري کشور و مردم از طریق منابع صادرات غیرنفتی و با نرخ بازار ثانویه ارز تأمین گردد، بروز کمبود در کشور
گریزناپذیر است. خصوصا که مطالعات معتبر نشان می دهند که علیرغم تأثیرات مثبت اولیه آن، به تدریج بخش عمده رانت ناشی از

 
این ارز ترجیحی در طول زنجیره واردات، تولید و توزیع جذب شده و به مصرف کننده نهایی اصابت نکرده است. 

- از دیگر سو وجود بلاتکلیفی و تعلل در تصمیم گیري بین دو دولت 12 و 13 چه در چشم انداز مذاکرات و چه در نحوه تأمین بودجه
ریالی وارزي مورد نیاز کشور در حال دمیدن بر تنور افزایش خلق نقدینگی است که معیشت مردم را با چالش جدي مواجه خواهد

 
کرد. 

- در پایان ضمن درخواست عاجزانه از سیاست گذاران اقتصادي براي انجام اقدامات ضروري فوق براي عدم ایجاد مشکل در زندگی و
معیشت مردم در ماه هاي آتی، تذکر می دهم که فارغ از اینکه دولت تغییر خواهد کرد، نباید اجازه داد که ریشه اتحاد دولت - ملت
در حوزه اقتصاد گسسته شود و مطمئن هستم که با تغییر حکمرانی اقتصادي ، سیاست ها و نیز جهت گیري درست، رشد سریع

 
اقتصاد ایران در سال هاي آتی امکان پذیر است. 

 
- در گفت گو با یک کارشناس اقتصادي تاکید شد؛ 

 
- تورم، سرمایه را به سمت دلالی می کشاند/ 

یک کارشناس اقتصادي اعتقاد دارد: کشورهایی مثل الجزایر، اردن، موریتانی، عراق، آذربایجان، ارمنستان و کشورهاي حاشیه خلیج
فارس همه نرخ تورم زیر سه درصد دارند، حتی افغانستان نیز سال قبل نرخ تورم زیر سه درصد را تجربه کرد. این در حالیست که



 
رسیدن به نرخ تورم زیر سه درصد حتی در خیالبافی هاي مقامات ما هم نیست درصورتی که رسیدن به آن امکانپذیر است. 

به گزارش ایلنا، میثم هاشم خانی (پژوهشگر اقتصاد اجتماعی) در پاسخ به این سوال که دلایل محرومیت و ضعف و فقر نیروي کار در
ایران چیست، گفت: در 15 سال اخیر یعنی از سال 1385 تا 1400 نزدیک به 16 میلیون نفر به جمعیتِ در سن کار ایران اضافه شده
است اما طبق گزارش هاي فصلی نیروي کارِ مرکز آمار تعداد کل شغل هایی که در این مدت ایجاد شده فقط سه میلیون است. نتیجه

 
ي این وضعیت کاهشِ قدرت چانه زنی نیروي کار است. 

وي ادامه داد: در این وضعیت است که کارفرما به سادگی نیروي کار را تحت فشار قرار می دهد؛ او خیلی راحت می تواند حقوق کارگر
خود را نپرداز و یا دیر بپردازد، کارگران را بدون قرارداد به کار بگیرد، بیمه ي کارگران را پرداخت نکند و مسائلی از این دست. در واقع
کارفرما می داند با اخراج کارگر اتفاق خاصی نمی افتد و به سرعت جاي او با فرد دیگري پُر می شود بنابراین شرایط را آنگونه که خود

 
می خواهد تعیین می کند. 

هاشم خانی گفت: اقتصاد ما در تولید شغل جدید عقیم شده است و این درحالیست که ما با رشد جمعیت مواجه هستیم. حال سوال
این است که چرا به این وضعیت رسیدیم و چگونه می توان این مشکل را حل کرد؟ من سه دلیل براي این وضعیت بیان می کنم و

 
معتقدم براي عبور از این شرایط باید به این سه مهم توجه کنیم. 

 
فرار سرمایه گذاران به کشورهاي اطراف 

این کارشناس اقتصادي در ادامه بیان کرد: اولین و مهم ترین دلیل این است که سرمایه گذاران و کارآفرینان ما مهاجرت می کنند.
زمانی سرمایه گذاران ما به اروپا و آمریکا می رفتند در آنجا شغل ایجاد می کردند، مالیات می دادند و کلی هم سپرده ي بانکی

 
داشتند اما امروز بسیاري از آن ها به کشورهاي اطرف مثل امارات، ترکیه، عمان، آذربایجان، ارمنستان و گرجستان می روند. 

وي گفت: اتفاق تلخی است که انبوهی از سرمایه گذران از ایران بروند و صدها هزار شغل در کشوري دیگر ایجاد کنند و درآمد مالیاتی
براي دولت آن کشورها داشته باشند اما مردم و دولت خودمان بی بهره بمانند. اگر شرایط در ایران فراهم بود و سرمایه گذاران در

 
کشور می ماندند به مراتب وضعیت بهتر از الان بود. 

هاشم خانی با اشاره به علت فرار سرمایه گذاران از ایران گفت: بخشی از این وضعیت به خاطر وجود تحریم و بخشی دیگر به خاطر
وجود قوانین سختگیرانه و نامناسب براي کسب و کارهاست؛ البته عوامل دیگري هم موثر است که می شود در مورد آن به طور مفصل
صحبت کرد اما به هرحال مهم ترین موضوعی که باعث کمبود شغل در کشور و سپرده در بانک ها می شود، همین فرار سرمایه از

 
کشور است. 

 
نرخ تورم افغانستان و عراق هم زیر سه درصد است 

این کارشناس اقتصادي در ادامه بیان کرد: مشکل دیگري که ما دچار آن هستیم و به شدت بر روي اشتغال تاثیر می گذارد، نرخ تورم
بالاست. زمانی که نرخ تورم بالاست هیچ سرمایه داري رغبت نمی کند سرمایه ي خود را به سمت فعالیتهاي تولیدي و اشتغال زا ببرد.

 
در این شرایط سرمایه گذاران تمایل دارند در فعالیتهاي کوتاه مدت و دلال مآبانه سرمایه گذاري کنند. 

وي گفت: وقتی تورم صفر می شود عکس این وضعیت اتفاق می افتد، یعنی شما اگر چیزي بخرید و نگه دارید منفعتی نمی برید پس



اینجا افراد سرمایه را به سمت سرمایه گذاري بلندمدت واحدهاي تولیدي می برند یا وارد کسب و کارهاي خدماتی می شوند؛ کارهاي
مولدي که در نهایت ایجادکننده ي ارزش افزوده باشد. به هر حال زمین حاصلخیز براي سرمایه گذاري اشتغالزا جایی ایجاد می شود

 
که تورم تقریبا صفر باشد. 

این کارشناس اقتصادي افزود: وقتی تورم زیاد است افراد نمی توانند ریسک کنند و سرمایه گذاري هشت8 یا ده ساله انجام دهند پس

 
سرمایه گذاران یا از کشور می روند و یا همانطور که گفتم به فعالیتهاي دلالی روي می آورند. 

هاشم خانی تصریح کرد: زمانی نرخ تورمِ پایین در کمتر کشوري دیده می شد اما الان 122کشور جهان نرخ تورم زیر 3 درصد دارند
یعنی از هر 3 کشور جهان دو کشور نرخ تورم پایینی دارند. این در حالیست که رسیدن به نرخ تورم زیر سه درصد حتی در خیالبافی
هاي مقامات ما هم نیست درصورتی که رسیدن به آن امکانپذیر است. ببینید الان کشورهایی مثل الجزایر، اردن، موریتانی، عراق،
آذربایجان، ارمنستان و کشورهاي حاشیه خلیج فارس همه نرخ تورم زیر سه درصد دارند، حتی افغانستان نیز سال قبل نرخ تورم زیر

 
سه درصد را تجربه کرد اما خب امسال به دلیل شرایط داخلی این کشور پیش بینی می شود نرخ تورم شان بالا برود. 

این کارشناس اقتصادي تاکید کرد: تورمِ بالا به معناي آتش زدن به زندگی افراد متوسط و پایین جامعه است؛ اینها چون دارایی زیادي
ندارند با تورم وضعیتشان بد می شود و در مقابل عده اي در این شرایط ثروتمندتر می شوند. پس به اعتقاد من متهمین اصلیِ وضعیتِ

 
بد اقشار ضعیف جامعه این سه عامل هستند. 

وي در پایان گفت: ما باید بپذیریم که به نسبت منابعی که در کشور داریم و سرمایه گذاران ایرانی وضعیت نامناسبی را تجربه می
کنیم. محرومیت در استانهایی مثل تهران و اصفهان و خراسان وجود دارد اما در استان هایی مثل خوزستان، سیستان و بلوچستان و

 
بوشهر فاجعه بار است. 

 
- حجم 500 میلیون دلاري مبادلات غیرنفتی ایران و آذربایجان/ 

 
- ایرانی ها پروژه مین روبی قره باغ را پیش می برند/ 

سفیر سابق ایران در جمهوري آذربایجان اظهار داشت: ما باید موضوع بازسازي قره باغ را در اولویت همکاري هاي خود با آذربایجان
قرار دهیم، از طرف آذربایجان هم این تمایل وجود دارد. این کار به صورت دوجانبه و چند جانبه می تواند انجام شود، براي مثال می

 
توانیم با مشارکت با کشورهایی مانند گرجستان، ترکیه و روسیه پروژه هاي بازسازي را پیش ببریم. 

محسن پاك آیین در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ایلنا در مورد روابط تجاري ایران و آذربایجان اظهار کرد: روابط ایران و جمهوري
آذربایجان بسیار خوب و روز به روز هم در حال گسترش است. در کمیسیون مشترکی که سال گذشته در تهران برگزار شد، پروژه

 
هاي مختلفی در حوزه تجارت، ترانزیت، انرژي و گردشگري مورد توافق قرار گرفت که در حال اجرا است. 

وي با اشاره به بازسازي منطقه قره باغ بعد از جنگ این کشور با ارمنستان گفت: در مورد قره باغ هنوز مراحل بازسازي شروع نشده
است. اینکه گفته می شود بعضی از کشورها پروژه هایی را گرفته اند و درحال اجرا هستند، بیشتر گمانه زنی بوده و پروژه سازندگی
بزرگی هنوز اجرا نشده است. این کشور اکنون در حال مین روبی براي تامین امنیت است که پروژه مین روبی نیز توسط ایرانی ها در

 
حال انجام است. 

پاك آیین تصریح کرد: ایران در تعامل جدي با جمهوري آذربایجان براي بازسازي قره باغ است، آنها هم استقبال کرده اند و درحال



انجام مطالعات اولیه براي نحوه بازسازي هستند. در دولت جدید باید به این موضوع توجه زیادي شود چراکه علاوه بر بعد اقتصادي از
نظر امنیتی هم براي ما اهمیت دارد. به هر میزان که آنجا آباد شود هم ارتباطات اقتصادي ایران و آذربایجان محکم می شود و هم
امنیت مرزهاي ما تامین می شود چراکه آوارگانی در دیگر نقاط آذربایجان هستند و می توانند در مناطق بازسازي شده اسکان پیدا

 
کنند و حضور آنها باعث تامین امنیت می شود. 

سفیر سابق ایران در جمهوري آذربایجان خاطرنشان کرد: ما باید موضوع بازسازي قره باغ را در اولویت همکاري هاي خود با آذربایجان
قرار دهیم، از طرف آذربایجان هم این تمایل وجود دارد. این کار به صورت دوجانبه و چند جانبه می تواند انجام شود، براي مثال می

 
توانیم با مشارکت با کشورهایی مانند گرجستان، ترکیه و روسیه پروژه هاي بازسازي را پیش ببریم. 

وي با تاکید بر لزوم همکاري دولت و بخش خصوصی در این راستا گفت: در همه پروژه هاي اقتصادي با کشورهاي مختلف در ابتدا
دولت ها وارد کار شده و با مذاکره بسترسازي می کنند. بعد بخش هاي خصوصی وارد می شوند. اینگونه نیست که دولت ها براي
گرفتن پروژه براي خود وارد مذاکره شوند بلکه سعی می کنند زمینه هاي حضور بخش خصوصی کشور خود را فراهم کنند. لذا به
جاي اینکه بخش خصوصی و دولتی ما از هم گله کنند و مانند یک رقیب در بازسازي آذربایجان وارد کار شوند باید همکار، همراه و

 
هماهنگ باشند. دولت باید سعی کند زمینه را فراهم کند و بخش خصوصی هم سرمایه برده و پروژه ها را پیش ببرد. 

پاك آیین اضافه کرد: اولین شرط براي همکاري هاي اقتصادي قوي بین دو کشور وجود روابط سیاسی قوي است که خوشبختانه امروز
روابط سیاسی ایران و جمهوري آذربایجان بر اساس احترام و اعتماد متقابل است. کمیسیون هاي مشترك برگزار می شود و در دو
کشور اراده براي همکاري اقتصادي وجود دارد. لذا دولت و بخش خصوصی باید این بستر مناسب سیاسی را به سمت مراحل اجرایی

 
ببرند. 

وي در پاسخ به سوالی در مورد پروژه هاي در دست کار ایران در آذربایجان بیان کرد: پروژه عمده اي که امروز در مناطق آزادشده
وجود دارد، ساخت نیروگاه است. این کشور به دنبال این است که زیرساخت هاي اصلی مانند آب، برق و گاز در این مناطق بازسازي
شود. ما در دو پروژه در سد خداآفرین و منطقه مارازد درحال فعالیت هستیم و پروژه هاي ساخت نیروگاه هاي برق را دنبال می کنیم.
کارهاي اصلی در اختیار کمیسیون مشترك دو کشور بوده و متولی اصلی آن نیز وزارت نیرو است اما به طور طبیعی از بخش هاي

 
خصوصی هم براي پیشبرد پروژه ها استفاده می شود. 

سفیر سابق ایران در جمهوري آذربایجان متذکر شد: علاوه بر این پروژه هاي عمرانی مانند ساخت جاده ها، مسکن و... پروژه هاي
بعدي در دست بررسی که ایران در آنها ورود کند. ایران نزدیک ترین کشوري است که آذربایجان می تواند کالاهاي مورد نیاز خود در

 
این راستا را از آن وارد کند. افزایش صادرات کالا از ایران به آذربایجان نیز در دست بررسی و اقدام است. 

وي افزود: اگر خط راه آهن رشت - آستارا هرچه سریع تر افتتاح شود، به طور طبیعی روي واردات و صادرات کالا بین دو کشور اثر
مثبت خواهد داشت. تسریع برخی از مسائل گمرکی، کاهش عوارض و... مسائل مهم تاثیرگذار در روابط تجاري ایران و آذربایجان است

 
که در دستور کار دو کشور هم قرار دارد. 

پاك آیین در مورد حجم مبادلات تجاري دو کشور گفت: همکاري هاي تجاري غیرنفتی ایران و آذربایجان حدود 500 میلیون دلار
است. پروژه هاي دیگر در حوزه انرژي و سوآپ گاز از آذربایجان به نخجوان نیز مواردي هستند که موجب درآمدزایی می شوند.



سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد | مصوبات جدید شوراي

پول و اعتبار

منبع: دیار میرزاشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات
قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار

خرد روستایی موافقت کرد. The post سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد | ...

شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات قرض
الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض
الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات
قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی

 
و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دیارمیرزا، به نقل از روابط
عمومی بانک مرکزي، در یکهزار و سیصد و هجدهمین
جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به ریاست اکبر

کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها
و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از
مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی
بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار (1.000) میلیون ریال مورد موافقت

 
اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه

منبع: خبر فوريشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/05/05

سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد.

سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و

 
بانک هاي قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد. 

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر
افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه
اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید
انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار

 
خرد روستایی موافقت کرد. 

در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به ریاست دکتر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با
حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ
پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش
کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی

 
و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار (1.000) میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



نشست اقدامات و نوآوري ها در توانمندسازي زنان سرپرست خانوار برگزار شد

منبع: پاناشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/05/05

تهران (پانا) - نشست بین المللی بین ایران و اندونزي با همکاري معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و جهاد
دانشگاهی واحد الزهرا(س) با موضوع اقدامات و نوآوري ها در توانمندسازي زنان سرپرست خانوار روز سه شنبه 5 مرداد

1400 در محل جهاد دانشگاهی الزهرا(س) برگزار شد. در این نشست اقدامات دولتی و ...

تهران (پانا) - نشست بین المللی بین ایران و اندونزي با
همکاري معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري و
جهاد دانشگاهی واحد الزهرا(س) با موضوع اقدامات و
نوآوري ها در توانمندسازي زنان سرپرست خانوار روز سه
شنبه 5 مرداد 1400 در محل جهاد دانشگاهی الزهرا(س)
برگزار شد. در این نشست اقدامات دولتی و غیردولتی دو
کشور ایران و اندونزي در حوزه توانمندسازي زنان

 
سرپرست خانوار به بحث گذاشته شد. 

به گزارش روابط عمومی جهاد دانشگاهی واحد الزهرا(س)،در ابتداي نشست، ابتکار، معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده
خاطرنشان نمود که دو کشور ایران و اندونزي در زمینه هاي اقتصادي، فرهنگی و دیپلماتیک تابه حال همکاري هاي زیادي داشته اند
و اظهار امیدواري کرد که این همکاري ها در حوزه زنان باعث شکوفایی بیشتر هر دو کشور شده و افزایش دوستی ها و همکاري هاي

 
بیشتر را به همراه داشته باشد. 

وي افزود بر اساس تفاهم نامه اي که در سال 2018 بین دو کشور منعقد گردید، تا کنون 4 برنامه اجرایی مشترك داشته ایم. یکی از
این برنامه ها در زمینه تبادل تجربیات در حوزه توانمندسازي زنان بوده است. در زمینه نقش فناوري اطلاعات در توانمندسازي زنان
نیز کارهایی انجام گرفت که در ایران توسعه امکانات در فضاي مجازي و ضریب نفوذ اینترنت به ما کمک کرده که از آن ها براي توان
افزایی اقتصادي، تجاري، فرهنگی و شبکه سازي زنان استفاده نماییم. توانمندسازي زنان و کودکان و جلوگیري از رفتارهاي مجرمانه
بر علیه آن ها و آموزش هاي لازم نیز موردتوجه کشورهاي ما بوده و تلاش کردیم تا این آموزش ها را در سطح دانشگاه، مدرسه و

 
سطوح عمومی گسترش دهیم. 

از جمله دیگر حوزه هاي فعالیت، شهر دوستدار کودك بود که با همکاري وزارت کشور و 7 شهردار انجام گرفت و طی آن بحث شد که
شهر دوستدار کودك باید چه ویژگی هایی داشته باشد. شهر ما باید دوستدار خانواده و دوستدار کودك باشد. از طراحی تا اجرا. توجه
به حقوق کودکان و مادران و طراحی شهرها، ایمنی و تسهیل ارتباط براي کودکان و سالم سازي براي کودکان؛ که در ایران و اندونزي

 
شاهد کارهاي خوبی در این حوزه بودیم. 

یکی دیگر از اقدامات اصلی ما در طی سال هاي گذشته، ساخت الگوهاي موفق در توانمندسازي زنان سرپرست خانوار بود که ما این



 
طرح را با همکاري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی به انجام رساندیم. 

ابتکار خاطرنشان ساخت که در ایران بند ت ماده 8 برنامه ششم توسعه دررابطه با تدوین ستاد براي توانمندسازي بانوان با عضویت
آنان در دستگاه هاي مختلف داخل دولت صحبت می کند و تاکید ما بر این است که ملاك عمل براي توانمندسازي زنان سرپرست
خانوار ابعاد حقوقی، سلامت، اشتغال، مسکن و نیازهاي اولیه در کنار یکدیگر است. ما تلاش نمودیم تا با استفاده از اطلاعات مربوط به
زنان سرپرست خانوار بتوانیم بر اساس اطلاعات دقیق، تصمیم گیري و سیاست گذاري دقیقی را در سطح محلی و ملی انجام دهیم.
الگوي مشاغل نوین خانگی نیز با همکاري وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی و معاونت امور زنان و خانواده ریاست
جمهوري ارائه شد و قدم بزرگ ما در این زمینه همکاري سازمان ملی استاندارد ایران بود. در شوراي عالی استاندارد، استانداردي براي
مشاغل خانگی تصویب شود. امروز آیین نامه اجرایی این استاندارد اجرا شده که به همه زنان سرپرست خانوار کمک خواهد کرد و افق
جدیدي را در این زمینه پیش روي این زنان و کشور قرار خواهد داد که به برندسازي در این موضوع و ایجاد برند بین المللی کمک

 
خواهد کرد. 

ما تلاش کردیم تا الگویی قابل تکثیر براي زنان سرپرست خانوار در سطح کشور ارائه کنیم تا زنان سرپرست خانوار بتوانند مسیر
اشتغال خود را مشخص کنند. در این حوزه توان افزایی سمن ها نیز در دستور کار قرار گرفت براي اینکه این سمن ها بتوانند براي
زنان کارآفرینی کنند. بازاریابی مجازي براي زنان سرپرست خانوار نیز با همکاري پلتفرم هاي مختلف براي آموزش و ورود به بازارهاي
مجازي در حال اجراست. مصوبه اي در ستاد ملی زنان و خانواده نیز یک بسته سیاستی طی همکاري مشترك با وزارت تعاون، کار و

 
رفاه اجتماعی و مسکن و شهرسازي، براي حمایت از این گروه براي ارائه تسهیلات مالی براي تأمین مسکن، به اجرا رسیده است. 

ابتکار با تاکید بر تحریم ها و جنگ اقتصادي که بر ایران فشار می آورد اشاره کرد که سیاست هاي اقتصاد مقاومتی اجرا شده در

 
کشور موفق بوده و خانواده هاي ایرانی نیز با ایستادگی، صبر و امید در این زمینه تلاش زیادي کردند. 

سخنران مدعو از اندونزي نیز طبق اطلاعات سازمان ملل در اندونزي توضیحاتی ارائه داد: مادران تنها جزئی از نیروهاي کار هستند که
در آمار جزو نیروي کار به صورت کلی قرار می گیرند. آن ها اغلب سرپرست خانواده هایی هستند که اعضاي آن غالباً زیر 24 سال و
بالاي 54 سال هستند که به حمایت اجتماعی بیشتري نیاز دارند. افزایش نیروي کار زنان تلاش هاي بین بخشی بیشتري نیاز دارد.
باید براي آن ها آموزش بیشتر، خدمات مراقبت از کودکان و خدمات تسهیلگر دیگري ارائه نماییم. او اذعان کرد که هر چه از مرکز
اندونزي دورتر شویم و به سمت حاشیه برویم شرایط زنان بدتر می شود. همچنین شرایط کلی زنان در همه گیري کرونا بدتر شده و

 
کرونا فشار کار را براي بانوان بیشتر نموده است. شغل و مسئولیت آنها دوبرابر شده. هم در داخل و هم در خارج از منزل. 

در خصوص توان افزایی اقتصادي این زنان ایشان تاکید کرد که معمولا این زنان در حوزه هاي غیررسمی معمولاً در صنایع کوچک و
متوسط و در حوزه صنایع دستی فعالیت دارند که جاي پیشرفت را از آنها می گیرد. هرچه از این حوزه به سمت صنایع بالادستی
برویم حضور زنان سرپرست خانوار کمتر می شود. چالش بعد بحث توان افزایی زنانی است که خودشان کسب وکار دارند. معمولا
مدیریت مالی خانواده و مدیریت مشاغل خانگی براي آنان یکی می شود و تولید مشکل می کند. به همین خاطر توان افزایی این دسته

 
را در دستور کار قرار دادیم. 

او به این پرسش که راهکار اندونزي براي توان افزایی چیست چنین پاسخ داد که اولین امر نیازسنجی میدانی است. ما از گروه هاي
مختلف هم دعوت می کنیم تا همکاري کنند. ما در اندونزي از شرکت هاي بزرگ دعوت کردیم تا در زنجیره تأمین خود بیشتر از زنان
سرپرست خانوار کمک بگیرند. از شرکت هاي حوزه رسمی هم خواستیم تا از فعالیت زنان سرپرست خانواده حمایت کنند. زنان
سرپرست خانوار را بخشی از زنجیره تأمین رسمی کنند. دولت هم می تواند در این حوزه نقش آفرینی داشته باشد. مثلاً سازمان هاي



 
دولتی بخشی از خریدهاي بخش دولتی را از این زنان انجام می دهد. 

اقدامات ما در این حوزه این بوده که از طریق اینترنت به زنان فرصت دادیم تا بازاریابی دیجیتال را از منزل خود انجام دهند و هم
زمان در کنار خانواده باشند و نیز آموزش هاي حرفه اي آنلاین ارائه دادیم خصوصاً مدیریت مالی دیجیتال. او تاکید کرد که در حوزه
آسیا - اقیانوسیه، 60 تا 90 درصد زنان شاغل حدود 70 تا 90 درصد ریسک بیکاري را تجربه می کنند که ما سعی کردیم از آن ها
حمایت کنیم و از سمن ها خواستیم تا فضایی را براي حمایت دوباره از آنها فراهم نمایند. در نهایت ایشان چنین تاکید کرد که معمولاً
در کشورهاي مختلف رویکرد اصلی براي توانمندسازي زنان، استفاده از خود زنان است. ولی ما سعی کردیم ایجاد تغییر کنیم و مردان
را هم شریک کنیم. درگیرکردن مردان، افزایش شبکه ارتباطی، توانمندسازي مالی و ارزیابی آسیب پذیري مضاعف زنان باید مدنظر

 
قرار گیرد. خصوصاً در خانوارها زوجین باید یاد بگیرند که باهم مدیریت مالی کنند. 

در ادامه، باستانی معاون بررسی هاي راهبردي معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري سخنان خود را ارائه دادند. وي از اقدامات
و سیاست هایی که توانسته وضعیت زندگی زنان را بهبود ببخشد سخن گفت. طیق گفته هاي باستانی: آمارها حاکی از آن است که ما
حدود 2 میلیون زن سرپرست خانوار در ایران داریم. برخی از آن ها همسرانشان فوت کردند، یا به دلایل مختلف مسئولیت خانواده را
دارند و نیز زنان خودسرپرست. این زنان یا تحت حمایت دستگاه هاي دولتی هستند و یا نهادهاي عمومی؛ سازمان بهزیستی و کمیته

 
امداد امام خمینی و سمن ها و زنانی را هم داریم که حمایتی دریافت نمی کنند. 

باستانی خاطر نشان کرد: دو دسته برنامه در زمینه توان افزایی این زنان داریم: برنامه هایی که بر اساس اسناد بالادستی و قانون اجرا
می شود که از حدود 15 سال قبل این برنامه هاي حمایتی آغاز شدند و دسته دوم برنامه هاي اجرایی و عملیاتی هستند که حدود
14 هزار زن سرپرست خانوار را در دو طرح توان افزایی تحت پوشش داشتیم. یکی طرح مشاغل خانگی با همکاري وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی است و دیگري توان افزایی زنان سرپرست خانوار است که هدفش استفاده از توانمندي هاي اجتماعی
در بستر محلی است مثل توان افزایی در دوران کووید - 19. وي تاکید کرد که زنجیره همه فعالیت هاي انجام شده از آموزش مهارت
ها آغاز و به اشتغال منجر می شود. وي دامه داد که در ایام کرونا، نقش خانواده ها پررنگ تر شد و زنان باید تلاش می کردند تا علاوه
بر حفظ مشاغل خود به کارهاي خود در خانواده توجه کنند و این موضوع کار را براي زنان ما سخت تر نموده است. باستانی
خاطرنشان کرد که در ایام کرونا تولیدات مشاغل خانگی بیشتر به سمت محصولات بهداشتی رفت تا هم نیاز جامعه برطرف شود و هم

 
زنان سرپرست خانوار در این حوزه فعال باشند. 

در ادامه، منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی دررابطه با اقدامات این وزارت در حوزه توان
افزایی زنان سرپرست خانوار سخنان خود را ارائه داد. وي اذعان کرد که در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 2 بانک اطلاعاتی قوي در
اختیار داریم یکی سامانه رفاه ایرانیان که معطوف به حمایت اجتماعی است و دیگري سامانه اشتغال و کسب وکار که همه اطلاعات
جمعیت شاغل و بیکار را در اختیار ما می گذارد تا طبق آن سیاست هاي فعالانه را در پیش بگیریم. به طور مثال قبلا در حوزه زنان
سرپرست خانوار افراد خودشان به نهادهاي دولتی و غیردولتی مراجعه و براي دریافت حمایت اقدام می کردند. حالا ما خودمان سراغ
افراد می رویم. ما الگوي جدیدي براي مشاغل خانگی و مشاغل خرد طراحی کردیم که مجریان خودشان به سراغ گروه هدف می روند
و مبتنی بر نیاز واقعی فرد براي او آموزش در نظر می گیریم. براي این منظور بخش دولتی به تنهایی کافی نبوده و از نهادهاي توسعه

 
گر محلی بهره بردیم و آنها از سمن ها کمک گرفتند. 

روش دیگر استفاده از گروه هاي خودیار بوده که 4400 گروه خودیار در کشور ایجاد کردیم. اکثر اعضاي این گروه زنان و به طور

 
خاص زنان روستایی هستند. در این گروه ها با توانمندسازي فردي و مالی زنان و سپس آشنایی آنان با کسب وکار اقدام نمودیم. 



الگوي توسعه اشتغال روستایی الگوي بعدي است که معادل 1.5 میلیارد دلار منابع به این بخش اختصاص دارد.40درصد کسانی که از
این برنامه استفاده کردند زنان بودند. یعنی از 160 هزار طرحی که فقط در حوزه روستایی اجرا شد 40 هزار تا از طریق زنان به اجرا
درآمد. ما از پلتفرم توسعه بازار هم استفاده می کنیم که هر کس با 3 کلیک اجناس خود را ارایه کرده، ارسال کرده و از بازخوردهاي

 
مشتري بهره می برد. در این مگاپلتفرم، پلتفرم مالی، حمل ونقل و ... استفاده شده تا توسعه مشاغل خانگی بدون واسطه جریان یابد. 

پلتفرم هایی هم براي کار در قالب فریلنسر طراحی شده براي تایپ، ترجمه، طراحی سایت، انیمیشن و ... هر کس در منزل خود کار

 
کرده و براي مشتري ارسال می کند. همین الان در شهرستان پل دختر زنانی هستند که کدنویسی حرفه اي می کنند. 

در دوران کرونا هم اگرچه در ابتدا تاخیري در اقدام پیش آمد اما علی رغم شرایط تحریم مبالغ قابل توجهی به شاغلین داده شد که
ازاین بین روش هاي خاصی براي زنان استفاده شد. اگرچه 2 میلیون نفر شغل خود را از دست دادند اما با سیاست هاي حمایتی، یک
میلیون و 300 هزار نفر به شغل خود برگشتند. ما سعی کردیم الگویی براي جبران پیاده کنیم که ازیک طرف زنان سرپرست خانوار و
گروه هاي آسیب پذیر در واحدهاي تولیدي جدید یا صنعتی محصولات بهداشتی مثل دستکش و ماسک به کار گرفته شدند و از سوي
دیگر این محصولات به دست گروه هاي آسیب پذیر رسید. حوزه حمایت هاي اجتماعی هم بوده که در زمان دیگري بدان پرداخته می

 
شود. 

در بخش دوم نشست بین المللی نیز بیجندي معاون آموزشی جهاد دانشگاهی اظهار کرد که جهاد دانشگاهی طرح مشاغل خانگی
زنان سرپرست خانوار را ارائه کرد که هدفش توانمندسازي و وصل کردن این زنان به بازارها بوده است. خصوصاً با استفاده از آموزش
هاي مقتضی. جمعیت هدف این طرح 4 گروه زنان سرپرست خانوار جامعه هدف بودند که بر اساس آنها فعالیت شد. در این طرح 3
مرحله انجام شد. جمعیت شناسایی شده، آموزش و مشاوره هاي لازم عمومی و تخصصی را ارایه دادیم و مهم ترین بخش، بحث اتصال
آن ها به بازار بود. ما سعی کردیم در این طرح از سمت بازار به سمت تولید حرکت کنیم و از مدل هاي بازاریابی مناسبی در این
زمینه استفاده کردیم. هدف ما این است که بتوانیم از سازمان هاي مردم نهاد و سازمان هاي محلی هم کمک بگیریم. همچنین ما
سعی کردیم از گروه هاي زنانه براي برندسازي کمک بگیریم. مثلاً یکی از گروه ها در خراسان شبکه قارچ ساخته است یا یکی دیگر از
شبکه ها، شبکه چرم است که از تأمین مواد، طراحی و تولید تا بازاریابی و فروش کار می کند. ما بسیار بر شبکه سازي تاکید داشته
ایم. همچنین تحصیل کرده هاي دانشگاهی را هم درگیر کرده ایم. ما در 24 استان 240 مزیت را شناسایی کردیم. افراد را شناسایی و

 
ارزیابی کردیم و از بین همه آنها افراد توانمند را شناسایی و 6200 شغل ایجاد کردیم و 48 برند ساختیم. 

در نهایت رهایی دبیر کارگروه اشتغال و کارآفرینی معاونت امور زنان و خانواده ریاست جمهوري سخنان خود را در خصوص اقدامات

 
غیردولتی براي توانمندسازي زنان سرپرست خانوار ارائه کرد. 

وي اذعان کرد که گروه هاي غیررسمی محلی در سطح کشور تشکیل شدند تا بتوانند زنان را درگیر جامعه کرده و توانمند کنند. در
این راه از ارزش ها و باورهاي هر منطقه بهره گرفتیم. نکته قابل ذکر این است که زنان از 2 ناحیه بسیار آسیب پذیرند. یکی اینکه
بسیاري از افراد تمایلی به ارتباط برقرار کردن با این زنان ندارند. دوم طرز تفکر خود زن هاست که سرنوشت خود را محتوم و غیرقابل
تغییر می دانند. ما با داستان گویی سعی می کنیم تعلق خاطر زنان را به جامعه بیشتر کنیم و به آن ها یاد می دهیم که براي خود
چشم انداز تعریف کنند. فرایند توانمندسازي زنان زمان بر است و تشکیل گروه هاي غیررسمی 8 تا 6 ماه زمان می برد. پس باید

 
صبور بود. 

رهایی خاطرنشان کرد که در دوران کرونا قصد داریم سایر اعضاي خانواده را هم درگیر این گروه ها کنیم. همچنین رویکرد دولت
ایران از حمایت تبدیل به توانمندسازي شده و بسیار کاراتر شده است. اما چالش ما این است که توانمندسازي بلندمدت اما نگاه دولت



ها کوتاه مدت است و می خواهند زودتر جواب بگیرند و این کمی چالش برانگیز است. اما تابه حال با مذاکرات انجام گرفته به نتایج
خوبی دست پیدا کرده ایم. چالش دوم ما بحث هاي مالی است. دولت در زمینه کسب وکار حمایت هاي خوبی دارد اما براي زیرساخت
ها هنوز برنامه مشخصی وجود ندارد. مثل تربیت تسهیلگر براي زنان که در این حوزه هم گفتگوهاي خوبی انجام گرفته است. سومین
چالش کسب وکارهاي خانگی است. کرونا به ما نشان داد که اگر مردها هم به کسب وکارها وارد شوند، کسب وکار پایدارتر می شود.
پروژه هایی که به زنان سرپرست خانوار توجه دارد فقط زنان را در نظر دارد اما نقش مردان هم پررنگ است. در نهایت پایداري در
کسب وکار یک قسمتش ورود به بازارهاي بین المللی است که بسیار در اعتمادبه نفس زنان تاثیر دارد و ما از دولت بسیار خواستاریم

 
که به ما در این زمینه کمک کند. 

توانمندسازي زنان زنان سرپرست خانوار



محدودیت اینترنت چه بلایی بر سر اقتصاد می آورد؟

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/05/05

پیام سپاهان - تعدادي از نمایندگان مجلس شوراي اسلامی بررسی طرحی را با عنوان صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي
پیگیري می کنند که هر چند فعلا از دستور کار خارج شده اما احتمالا در آینده بار دیگر بررسی آن کلید خواهد خورد

پیام سپاهان - تعدادي از نمایندگان مجلس شوراي
اسلامی بررسی طرحی را با عنوان صیانت از حقوق کاربران
فضاي مجازي پیگیري می کنند که هر چند فعلا از دستور
کار خارج شده اما احتمالا در آینده بار دیگر بررسی آن

 
کلید خواهد خورد 

 
مشکلات طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي مجازي 

هر چند نمایندگان موافق این طرح می گویند که هدفشان
حمایت از ایرانی هاي فعال در فضاي مجازي است اما
بسیاري از فعالان اقتصادي در روزهاي گذشته ابراز نگرانی

 
کرده اند که در صورت نهایی شدن این برنامه، مشکلات زیادي براي برخی فعالیت ها ایجاد می شود. 

در سال هاي اخیر، میزان فعالیت اقتصادي ایرانی ها در فضاي مجازي به شکل قابل توجهی افزایش یافته و در کنار بنگاه هاي بزرگ و
برندهایی که محصولات خود را در فضاي مجازي نیز عرضه می کنند، تعداد بسیاري از مشاغل خانگی و کسب و کارهاي کوچک نیز از
بستر اینترنت براي فروش محصولات خود بهره می گیرند و همین موضوع باعث شده اعضاي اتاق بازرگانی نسبت به تبعات احتمالی

 
تصمیم جدید مجلس هشدار دهند. 

فرزین فردیس – رییس کمیسیون اقتصاد نوآوري و تحول دیجیتال اتاق بازرگانی تهران – در این زمینه گفته: تعداد کسانی که از
طریق فضاي مجازي ارتزاق می کنند در کمترین حالت چند صد هزار خانوار تخمین زده می شود. وقتی یک سرپرست خانواده نتواند
محصول خود را بر بستر وب سایت ها و اپلیکیشن ها بفروشد و فروش آن یا با کندي و سختی مواجه شود اقتصاد یک خانواده آسیب

 
خواهد دید. در نتیجه درآمد روزانه چندین میلیون نفر تحت تأثیر قرار می گیرد. 

او می افزاید: طبق آمار رسمی در پایان سال 1399 روزانه نزدیک به 600 هزار خریدوفروش بر بستر شبکه هاي مجازي و بازارگاه ها و
یا پلتفرم هاي خریدوفروش صورت می گیرد. از این رقم شاید چیزي نزدیک به یک چهارم مربوط به شرکت دیجی کالا باشد که بر
بستر وب صورت می گیرد؛ اما به طور متوسط از این 600 هزار تراکنش مالی چیزي نزدیک به دوسوم یعنی 400 هزار خریدوفروش

 
روي شبکه هایی مثل تلگرام و اینستاگرام انجام می شود. 

فرزین ادامه می دهد: امروز در جامعه ما بخش مهمی از افراد کم بضاعت و کم توان خدمات و محصولات خودشان را روي شبکه هاي
اجتماعی مانند اینستاگرام و تلگرام و امثال آنها می فروشند؛ از خانمی که در خانه کاردستی و هنري یا کار آشپزي و پخت وپز انجام
می دهد تا آقایی که مصنوعات تولید شده در کارگاه کوچکی در یکی از اتاق هاي منزلش را در آنجا ارائه می دهد. یا جوانانی که
برخی از کارهایشان را به صورت خوداشتغالی از آن طریق به مشتري عرضه می کنند و از این طریق ارتزاق می کنند. متأسفانه بسته
شدن و محدودیت جدي در این فضاهاي اجتماعی در وهله نخست بزرگ ترین آسیب را به این افراد خواهد زد و در گام بعدي یک
سري از کسب وکارهاي کمی بالغ تر و کمی حرفه اي تر که هم در فضاي واقعی جامعه و هم در فضاي مجازي حضور دارند را متأثر

 
خواهد کرد. 

او با یادآوري کارکردهاي مختلف شبکه هاي اجتماعی می گوید: پیام رسان هاي اجتماعی کارکرد دیگري هم دارند و آن سرعت



بخشیدن به تبادلات و تراکنش هاي اطلاعاتی و مالی در جامعه است. در حال حاضر برخلاف گذشته کلیه تراکنش هاي اطلاعاتی و
مالی با سرعت خیلی بالا در جامعه بین خریداران و فروشندگان گردش پیدا می کند. یا خیلی از افرادي که با سازمان ها به صورت
دورکاري کار می کنند کارشان وابسته به این پیام رسان ها است. وقتی براي این دسته از اپلیکیشن ها محدودیت درست می کنیم
طبیعتاً همه سطوح کاربران آنها آسیب می بینند؛ از یک شهروند عادي که از این ها براي امور روزمره خود استفاده می کند تا افرادي
که درگیر خوداشتغالی و کسب درآمدهاي حیاتی زندگی شان هستند و یا کسب وکارهاي متوسط و کوچکی که به تبادلات اطلاعاتی

 
و مالی بر بستر این اپلیکشین ها وابسته اند. 

محمدرضا طلایی – عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران – نیز در این زمینه گفته: اگر طرح مجلس به تصویب برسد، به دلیل
ایجاد محدودیت هایی که در آن پیش بینی شده، کسب وکارهاي نوین آسیب جدي خواهند دید. به طور کلی، تصویب چنین طرحی،

 
مشکلات عدیده اي را در حوزه اشتغال پدید خواهد آورد. علاوه بر این، انتقال دانش و فناوري نیز دچار مشکل می شود. 

طلایی در ادامه با اشاره به اینکه دنیا از فناوري اطلاعات به عنوان موتور محرك اقتصادي بهره می گیرد، ادامه داد: دنیا نشان داده که
از ابزار فناوري به عنوان لوکوموتیو رشد بهره گرفته و فرهنگ، اقتصاد و مسایل اجتماعی خود را متحول کرده است. حال آنکه محدود
کردن استفاده از این ابزار در ایران، آسیب هاي فراوانی را به همراه خواهد داشت. از این رو، امیدوارم مجلس با توجه به این پیامدها از
تصویب این طرح پرهیز کند یا با تعویق آن و نظرخواهی از فعالان اقتصادي، تصمیم بهینه اي براي مدیریت استفاده از این ابزار اتخاذ

 
کند. 

رئیس کمیسیون فناوري اطلاعات اتاق ایران، بازخورد منفی جامعه نسبت به این طرح را مورد اشاره قرار داد و گفت: اینکه ایران
صاحب شبکه ملی اطلاعات باشد، ایده بدي نیست اما قطع ارتباط با دنیاي خارج و ایجاد یک دیوار حول شبکه هاي اجتماعی

 
مشکلات بیشتري را در آینده ایجاد خواهد کرد. 

این عضو هیات نمایندگان اتاق تهران تاکید کرد که اعتقاد به اینکه ایران نباید از توسعه ابزارهاي فناوري و تحولات شتابناك در دنیا
عقب بماند، باید در مجلس نهادینه شود. محمدرضا طلایی در پایان گفت: در حال حاضر، بخش خصوصی به طور رسمی نظر خود را
درمورد این طرح اعلام نکرده است، اما تعدادي از اعضاي هیات نمایندگان اتاق تهران و ایران مواضع خود را اعلام کرده اند و تشکل
هاي بخش خصوصی نیز این موضوع را به چالش کشیده اند. انتظار ما این است که طراحان طرح صیانت از حقوق کاربران فضاي
مجازي، تعامل بیشتري با اتاق بازرگانی و خانه صاحبان کسب وکار به عنوان پارلمان بخش خصوصی داشته باشند و مضرات و معایب

 
تصویب چنین طرحی را از زبان بخش خصوصی بشنوند. 

isna.ir :منبع



هیچ کالایی بدون استاندارد نباید از استان گیلان صادر شود

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/05/05

استاندار گیلان با بیان اینکه هیچ کالایی بدون استاندارد نباید از استان گیلان صادر شود، گفت: صادرات کالاي غیراستاندارد
The .راه تبادلات تجاري مهم گیلان با حوزه شمالی خصوصاً روسیه را براي همیشه یا مدتی طولانی بسته خواهد کرد

... appeared هیچ کالایی بدون استاندارد نباید از استان گیلان صادر شود post

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- گیلان 1400/05/05 - 21:48 

 
- کد خبر:605757 

هیچ کالایی بدون استاندارد نباید از استان گیلان صادر شود استاندار گیلان با بیان اینکه هیچ کالایی بدون استاندارد نباید از استان
گیلان صادر شود، گفت: صادرات کالاي غیراستاندارد راه تبادلات تجاري مهم گیلان با حوزه شمالی خصوصاً روسیه را براي همیشه یا

مدتی طولانی بسته خواهد کرد. به گزارش 8دي، استاندار گیلان عصر امروز در جلسه شوراي استاندارد گیلان اظهار کرد: در سال
گذشته اقداماتی براي استانداردسازي آسانسور ادارات دولتی انجام شد که کافی نیست و باید به صورت ویژه تر توسط مسئولان امر
دنبال شود. با تعیین مهلت حداکثر 3 ماهه جهت معاینه فنی موتورخانه ساختمان هاي دولتی، مسئولان و مدیران باید قبل از شروع

 
فصل سرما نسبت به انجام این مهم در بازه زمانی تعیین شده اقدام کنند. 

وي با بیان اینکه سازمان ملی استاندارد به عنوان یکی از سازمان هاي مرجع وظایف خطیري برعهده دارد، افزود: مردم با اطمینانی که
از نشان استاندارد دارند می دانند که اظهارنظرهاي سازمان پشتوانه علمی دارند و نسبت به کالاهاي داراي مهر استاندارد آسوده خاطر
هستند. سازمان ملی استاندارد باید با تلاش مضاعف از اطمینان مردم نسبت به مجموعه خود پاسداري کند، نوسازي و تجهیز
آزمایشگاه و استفاده بیشتر از آزمایشگاه هاي همکار در استان ها و تفویض اختیار به آن، گام مؤثري در تسهیل صدور مجوز و حمایت

 
از تولیدکنندگان است. 

ارسلان زارع با اشاره به اقدامات دولت فعلی جهت استانداردسازي بخش زیادي از محصولات کشاورزي به ویژه زیتون، گفت: گیلان در
تولید 20 محصول رتبه برتر کشوري دارد و براي تولید کیفی تر محصولات استان، اقدامات خوبی در سال هاي اخیر توسط سازمان
استاندارد انجام شده است. وي به پیوستن ایران به اتحادیه اوراسیا و فعالیت اتحادیه در گیلان اشاره کرد و گفت: تبادلات تجاري مهم
گیلان با حوزه شمالی خصوصاً روسیه نیازمند آن است که همه دستگاه هاي اجرایی کیفی سازي محصولات صادراتی را با تلاشی
مضاعف در دستور کار خود قرار دهند. هیچ کالایی بدون استاندارد نباید از استان صادر شود، صادرات کالاي غیراستاندارد راه صادرات

 
بر چنین کالایی را براي همیشه یا مدتی طولانی بسته خواهد کرد. 

 
- استاندار گیلان 

 
- صادرات کالاي غیراستاندارد 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -



 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط بررسی راه هاي توزیع مناسب مرغ در بازار گیلان توسعه اشتغال شرکت هاي وابسته به شستا در گیلان/ تقویت
اعتبارات مرحله پنجم طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري تقویت نگاه مردم به باورهاي انقلابی براي مانایی آرمان هاي نظام
اسلامی / استمرار برگزاري برنامه هاي کیفی و تولید محتواي رسانه اي در مناسبت هاي ملی و آیینی پیام تسلیت نماینده عالی دولت

 
در گیلان به مناسبت درگذشت استاندار اسبق فوتی هاي ناشی از کرونا در خانه هاي سالمندان گیلان حداقلی بوده است 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد

منبع: الفشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و

 
کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

به گزارش ایسنا، بانک مرکزي اعلام کرد در یکهزار و سیصد و
هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به ریاست
کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار
شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک
ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و
همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال
(اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره)
و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض

الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد

 
موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهرها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، بابت کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد.

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک

 
هاي قرض الحسنه، بابت کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، به نقل از روابط عمومی بانک مرکزي؛ در یک هزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول
و اعتبار که عصر امروز (سه شنبه) به ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف
تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش
سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و
...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا

 
مبلغ یکهزار (1.000) میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت مددجویان
تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهر هاي کوچک کمتر از 200 هزار نفر،

هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهر ها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



این جوان قائمشهري براي 700 خانوار روستایش اشتغالزایی کرد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/05/05

 گروه جامعه خبرگزاري فارس - نخستین باري که واژه
تسهیل گر به گوشش خورد سال ها از زمانی که گره گشاي کارهاي فروبسته همسایه هاي شان در روستاي خرما کلا شده بود می
گذشت. ولی االله نادعلی زاده سن و سال زیادي ندارد اما دنبال حل مشکل مردم روستاهاي قائمشهر را گرفته و حالا براي خودش نماد
مردم داري و کارآفرینی شده است. خودش می گوید رد هر معضلی را که می گرفتیم به مسئله نبود شغل و درآمد کافی می رسیدیم.
پیش خودم گفتم شهر ما قائم شهر منبع نعمت و ثروت است و روا نیست جوانان روستایی آن این خاك حاصلخیز را رها کنند و براي
شغل هاي کاذب روانه تهران شوند. این بود که آستین ها را بالا زدیم و با چشم خودمان دیدیم که از تو حرکت و از خدا برکت یعنی
چه. پویش محله همدل که از سوي سازمان تبلیغات اسلامی آغاز به کار کرد باعث هر چه بیشتر شناخته شدن گروه فرهنگی و شیوه 

 
اشتغالزایی آنان در این روستاي سرسبز شد. 



 
 

 
گام اول؛ احساس مسئولیت  

سال ها در مسجد روستایی که حالا هزار و 200 نفر جمعیت دارد مشغول رسیدگی به امورات فرهنگی روستا بودیم. با جوانان دیگر
که دور هم جمع می شدیم مسئله نبود شغل بیش از هر چیز دیگر آن ها و خانواده هاي شان را نگران آینده می کرد. یعنی یک
معضلات ریشه اي وجود داشت که می دانستیم با ازدواج جوان ها حل می شود. اما وقتی به سراغ جوان ها می رفتیم و آن ها در
جلسه هاي فرهنگی تشویق به ازدواج می کردیم خیلی صریح به ما می گفتند با کدام شغل در این شرایط بد اقتصادي تشکیل خانواده
بدهیم؟ من در رشته مهندسی درس خوانده ام. پیش خودم گفتم اگر ما که تحصیل کرده هاي این روستا هستیم به درد معیشت و
نگرانی همسایه هاي خود نرسیم چه کسی در قبال ما احساس مسئولیت خواهد کرد؟ این شد که شروع به بررسی ایجاد شغل در

 
روستا بنا بر ظرفیت هاي محلی موجود کردیم. 



 
 

 
وقتی خانم هاي خانه دار هم به درآمدزایی رسیدند 

مهندس ولی االله نادعلی زاده بعد از بررسی ها اولیه به درستی به این نقطه رسید که اقتصاد شهرهایی مانند قائم شهر با تکیه بر
کشاورزي و باغداري می چرخد. اما یک مانع اصلی پیش پاي جوانان بیکار روستا وجود داشت. هیچ کدام از آن ها زمین دار نبودند و
کاشت محصولات در زمین هاي اجاره اي با متراژ کم توجیه اقتصادي نداشت. تا این که کشت گلخانه اي به عنوان تنها گزینه روي
میز قرار گرفت و تحقیق و بررسی میدانی درباره آن آغاز شد. نادعلی زاده می گوید خانوارهاي اینجا زمین نداشتند درست، اما همه
خانه ها حیاط دار بود و آب و هواي این خطه همیشه خدا به حاصلخیري شهرت داشت: «جوان ها را ترغیب کردیم که وارد کار کشت
گلخانه اي شوند. براي این کار به همکاري خانم هاي خانه دار هم نیاز داشتیم. بعد از مدتی کار به جایی رسید که 150 گلخانه خانگی

 
در روستاي خرما کلا احداث شد و خانم هاي خانه دار با صرف زمان 3 ساعت در روز به معادل درآمد یک کارمند در ماه رسیدند. 



 
 

 
تدریس استاد ژاپنی در روستاي خرما کلا 

«می دانستیم برخی از درختان گلخانه اي هستند که در طول سال چند بار محصول می دهند. وقتی در حال بررسی براي انتخاب پر
بازده ترین بوته ها و گیاهان بودیم به نوعی درخت لیمو برخوردیم که در طول سال در چند نوبت محصول می داد. شروع به تحقیق
بیشتر کردیم.» مهندس نادعلی زاده این ها را می گوید و به برطرف شدن موانع اشاره می کند: «به هر حال این ریسک بزرگی بود.
قرار بود درختی را در فضاي گلخانه اي پرورش دهیم و نیاز به آموزش هاي بیشتر داشتیم. ما یک گروه فرهنگی بودیم و با دسترسی
هایی که ایجاد شده بود با اساتید کشت گلخانه اي در کشور مرتبط شدیم و از آن ها راهنمایی گرفتیم. حتی موفق شدیم براي تثبیت
این آموزش و اجرایی کردن آن ها از یک استاد ژاپنی دعوت کنیم تا در این باره به ما مشورت هاي بیشتري بدهد. بعد از این که یقین
با پر بازده بودن این محصول کردیم استارت کار براي گرفتن تسهیلات و اخذ پروانه کشت گلخانه اي در روستا آغاز شد. کاري که 6
ماه طول می کشید را در طول 6 روز انجام دادیم. برآورد هزینه اولیه 20 میلیون تومان بود اما ما با توکل به خدا با 2 میلیون تومان

 
این کار را کلید زدیم. 



 
 

 
گزارش هاي میدانی تسهیل گري کردند 

جوانان روستا براي این که نشان دهند مرد عمل هستند از مسئولان دعوت می کنند تا از گلخانه هاي آنان دیدن کنند. وقتی طرح
توضیح داده می شود مسئولان هم پاي کار می آیند و ظرف مدت چند ماه 700 نفر از اهالی روستا وام 400 میلیونی دریافت می
کنند: «وقتی مسئولان دیدند که این اشتغالزایی با موافقت آن ها و پرداخت این تسهیلات روي ریل اجرایی شدن قرار می گیرد
خوشبختانه در کمترین زمان ممکن با پرداخت این وام ها موافقت کردند. خوشبختانه حالا با بکارگیري همین روش کشت درآمد
بسیاري از خانواده ها در روستاي ما چند برابر شده است. من جوان روستایی را می شناسم که تا پیش از آغاز این کار هیچ شغل و

 
پس اندازي نداشت اما حالا با کار و تلاش خود در طول مدت کوتاهی صاحب یک میلیارد تومان سرمایه شده است.» 



 
 

 
دعاي مردم عاقبت به خیري می آورد  

مهندس نادعلی زاده با سن و سال نه چندان زیادي حالا تبدیل به معتمد اهالی روستا شده است. فرزند شهید است و می گوید دوست
دارد متاع این دنیا برایش خدمت به خلق باشد و بس: «ما کارمان را از مسجد شروع کردیم. نیت ما هم خدمت به خانوارهاي کم
درآمد این روستا و اشتغالزایی براي جوان ها بوده است. این وعده خداوند است که در این راه یاري رسان مومن می شود و خداوند
هرگز خلف وعده نمی کند.کاري که انجام دادیم بنا بر ظرفیت همین روستا و داشته هاي آن بوده است. به یقین با همین روش می
توان در هر نقطه اي از کشور براي کارآفرینی و اشتغالزایی آستین همت را بالا زد. در این راه همسر و مادرم هم با من همراه بودم و
حالا در کنار شادي هاي مردم روستا دلخوشی ما دعاي همین همسایه هاست. خدمت به خلق خدا بزرگترین سرمایه آخرت است و از

 
ته دل خوشحالم که با نوکري در دستگاه امام حسین(ع) خادم مردم روستاي مان نیز شده ام. 



 
 

انتهاي پیام/



افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري، عادي، اشتغال و خرید انشعابات

منبع: تجارت گردانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات اشتغال و تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات موافقت کرد. نوشته افزایش سقف

تسهیلات قرض الحسنه ضروري، عادي، اشتغال و خرید انشعابات اولین بار در تجارت گردان. ...

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر
افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات اشتغال و
تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات

 
موافقت کرد. 

به گزارش ایبِنا به نقل از روابط عمومی بانک مرکزي، در
یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار

که عصر امروز به ریاست دکتر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض
الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین  افزایش سقف فردي
تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف
فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار

 
(1.000) میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي  سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري، عادي، اشتغال و خرید انشعابات

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/05/05



مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی

منبع: بورس 24شماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/05/05

سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و
عادي ...

بورس24 : شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات
قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض
الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات
قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی

 
و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

به گزارش روابط عمومی بانک مرکزي، در یک هزار و
سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر

امروز به ریاست اکبر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه
ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض
الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات
قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار (1.000)

 
میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

 
200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد. 

منبع: تسنیم



مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی/ سقف

وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد

منبع: گیل خبرشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر
افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه
اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید
انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار

 
خرد روستایی موافقت کرد. 

گیل خبر/ به گزارش ایسنا، بانک مرکزي اعلام کرد در یک
هزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که
عصر امروز به ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و

با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50
میلیون تومان و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد
امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی

 
امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهرها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



10 هزار میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل»

اختصاص یافت

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/05/05

به گزارش گروه فرهنگ و هنر دفاع پرس، طرح «محله
همدل» ازجمله طرح هایی است که در ماه مبارك رمضان
امسال کلید خورد و توانست انگیزه حل مسائل و مشکلات
گوناگون را براي هم وطنان در جاي جاي کشور ایجاد کند.

در حالی که مردم به صورت مستقیم در سامانه ثبت مسئله
می کردند و درصدد حل مسائل برمی آمدند. هنوز چند ماه
از اجراي این طرح نگذشته بود که متصدیان و خادمان این
طرح متوجه شدند با سرمایه بزرگ عظیم انسانی روبه رو

 
هستند. 

مردمی که با ایده هاي مختلف براي طرح مسئله پیش قدم می شدند و از آن جذاب تر، گام هاي بلندتري نیز براي حل مسئله برمی
داشتند؛ ازاین رو جشنواره «محله همدل» باشکوه تر شکل گرفت تا بهترین هاي محله همدل به صحنه بیایند و تمام مردم ایران این

 
قهرمانان ملی را بشناسند. 

 
بهترین هایی که براي حل و فصل مسائل محله و منطقه خودشان، پاشنه ها را ورکشیده اند و به میدان آمده اند. 

حجت الاسلام «رضا غلامی» دبیر جشنواره «محله همدل» در خصوص انتخاب بهترین طرح از بین هزاران طرح، اظهار داشت: هزاران
طرح و راه حل حل مسائل و مشکلات محلات در سامانه ثبت شدند و هرچه تعداد مشارکت مردم بیشتر می شد، تعداد خادمان این
طرح و همین طور تعداد ارزیاب ها نیز بیشتر می شد تا حق هیچ شرکت کننده اي از بین نرود. با نزدیک تر شدن به انتخاب برگزیده
ها، ارزیابان بیشتري وارد میدان شدند تا بتوانند طرح ها را با دقت بیشتري رصد کنند و بهترین ها را در حیطه داوري بگذارند، به
نحوي که 2 هزار و 969 ارزیاب و داوران استانی و شهرستانی تمام طرح ها را مطالعه کردند که از بین آن ها 1 هزار و 457 طرح برتر

 
شهرستانی را برگزیدند و از این تعداد نیز 456 طرح به مرحله استانی راه یافتند. 

وي اذعان داشت: تعداد زیاد ارزیابان و داوران مزیت بزرگی داشت و این مزیت رصد تمام طرح ها به صورت جزئی بود همچنین در
مراحل ملی شرکت کنندگان موظف بودند از طرح هایشان دفاع کنند و داوران 11 آیتم شاخص را براي سنجش بهترین طرح ها در
نظر گرفتند. در مرحله ملی نیز یک کارشناس منتخب استان باید از طرح دفاع کرده و داوران را براي بالا آمدن و اهمیت حل مسئله

 
متقاعد می کرد. آنچه در این رقابت و در این مرحله اهمیت بیشتري داشت نوع روایت و دفاع از طرح بود. 

غلامی با اشاره به اینکه از بین 456 نفر منتخب استانی 48 نفر به لایه ملی رسیدند و بازهم در بین منتخبان ملی سه نفر انتخاب
خواهند شد عنوان داشت: این انتخاب درست شبیه به رقابتی است که در برنامه عصر جدید شکل گرفت بعد از معرفی این طرح در



رسانه ملی به چندین منتخب کد هایی تعلق گرفت تا فرصت رقابت از نگاه مردم به آن ها داده شود و با رأي مردم، سه نفر اول

 
انتخاب شوند این در حالی است که سخت ترین بخش انتخاب، به عهده مردم و بینندگان رسانه ملی است. 

دبیر برگزاري جشنواره «محله همدل» در خصوص سهمیه بندي براي هر شهرستان گفت: در ابتداي این طرح بنا داشتیم سهمیه را
براساس جمعیت هر استان مشخص کنیم. براي مثال اگر استانی جمعیت بیشتري دارد، سهمیه بیشتري هم داشته باشد و تعداد
بیشتري به مرحله استانی راه پیدا کنند، اما بعد از یک ماه از اجراي طرح متوجه شدیم این اقدام عادلانه نیست؛ زیرا برخی شهرستان
ها و استان ها با وجود جمعیت کمتر حضور پررنگ تري در طرح محله همدل داشتند و توانستند ظرفیت بیشتري را پاي کار بیاورند.
با این برآورد باید منطق سهمیه بندي عوض می شد. در این شرایط حتی تعداد ثبت مسئله نیز براي ما معیار و میزان قرار نگرفت؛
چراکه ممکن بود بسیاري از استان ها مسئله را ثبت کنند، اما در حل مسئله اقدامی انجام نشود. بنابراین هر استان و شهرستانی که

 
در «حل مسئله» رکورددار شد، سهمیه بیشتري را براي حضور در لایه استانی و ملی به خودش اختصاص داد. 

حجت الاسلام غلامی با بیان این مطلب که برگزاري طرح مهرواره محله همدل زمینه اي فراهم کرد تا مسائل؛ نیاز ها و دغدغه هاي
محلات مختلف کشور ثبت شوند تصریح کرد: هدف مهرواره محله همدل این است که بسیاري از هم وطنان به این موضوع فکر کنند
که با طرح ایده هاي مبتکرانه می توانند به جنگ مشکلات و مسائل محلات بروند، اما مهم تر این بود که یک سرمایه بزرگ انسانی با
انگیزه حل مسئله پا به میدان گذاشت و این سرمایه ي بسیار گران قیمتی براي جامعه محسوب می شود. طوري که بار ها به خادمان
طرح محله همدل اعلام کردیم که در جلسه هاي «تصمیم گیري هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی مانند جلسه هاي استانداري و

 
فرمانداري» این عزیزان را به عنوان نخبگان جامعه معرفی کنند تا از فکر و ایده آن ها نیز براي حل مسائل استفاده شود. 

وي در خصوص پیشبرد فعالیت هاي پژوهشی جامعه با استفاده از ایده ها و نظرات ارائه شده بیان داشت: حضور این عزیزان از جهت
نیروي انسانی و در حوزه نظام حل مسائل بسیار ارزشمند است و آن ها سرمایه کشور محسوب می شوند. به عنوان مثال دو طرحی را
که درخصوص نهاد خانواده مطرح شده بود و از دل همین محله همدل برآمد به دو مؤسسه پژوهشی که در حوزه خانواده فعالیت می
کنند، معرفی کردیم و پژوهش هاي جالبی صورت گرفته است. حتی از تحقیق ها و فعالیت هاي پژوهشی این عزیزان می توان به
تحلیل کلان در لایه هاي ملی رسید. حالا تلاش می کنیم که این کنشگران فعال جامعه را به مساجد وصل کنیم و ارتباط اجتماعی

 
بیشتري براي آن ها فراهم سازیم؛ حتی به طرح هایشان ضریب رسانه اي داده و به آن ها فرصت گفتمان سازي بدهیم. 

غلامی در خصوص الگوسازي از این کنشگران اجتماعی فعال ابراز داشت: در واقع تجربه نگاري این عزیزان می تواند الگوي بسیار
مناسبی براي دیگر افرادي باشد که دوست دارند در این زمینه کار کنند. بخش دیگري که می توان به آن اشاره کرد ساخت مستند
روایی است. گروه مستندساز وارد محله می شود از مسئله و مشکل فیلم می گیرد و مصاحبه می کند و با مردم حرف می زند و بعد از

 
حل مشکل نیز گزارش هاي روایی تهیه می کند. این اقدام سبب می شود رغبت حضور مردم در این مشارکت ها افزایش پیدا کند. 

غلامی ادامه داد: بعد از اجراي طرح محله همدل بسیاري از ادارات و سازمان ها قول مساعدت دادند که در کنار سازمان تبلیغات
اسلامی از این طرح ها و برگزیدگان طرح مهراوه همدل حمایت کنند همچنین علاوه بر اهداي جوایز ارزشمند تلاش شد براي توسعه
دادن به 48 طرح برتر ملی وام هاي کارآفرینی. اشتغال زایی اختصاص یابد و مبلغی به میزان 10 میلیارد تومان به عنوان وام اشتغال
زایی در نظر گرفته شده است و سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص می شود.
البته خیران نیز قول همکاري داده اند و قرار است از وام هایی که خیران در اختیار این طرح ها و پروژه ها می گذارند نیز استفاده

 
شود. 

دبیر طرح و جشنواره «محله همدل» در پایان سخنان خود خاطرنشان کرد: در نظر داریم این طرح را در ماه مبارك رمضان سال



 
آینده نیز فعال کنیم و در این مدت فرصت داریم دبیرخانه اي منسجم، باتجربه و دانش عمیق تري را فعال کنیم. 

انتهاي پیام/241



سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه

خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد.

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و

 
کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

بانک مرکزي اعلام کرد در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه
شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به ریاست کمیجانی، رئیس
کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش
سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین افزایش
سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل

خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید
انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي شورا قرار

 
گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهرها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



افتتاح اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور باهدف اشتغال جوانان

منبع: روزنامه سیاست روزشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/05/05

 
صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت با سرمایه 1000 میلیارد تومانی رونمایی و راه اندازي شد. 

صبح دیروز در مراسمی با حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام ، مدیران عامل بنیاد برکت و گروه اقتصادي تدبیر و جمعی از مدیران

 
بانک ها ، بزرگترین صندوق قرض الحسنه کشور و اولین صندوق ویژه اشتغال رسما آغاز به کار کرد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام دراین مراسم ضمن تبریک ایام عید سعید غدیر و قربان و توجه به خط مشی امیرالمؤمنین در دوران
امامت شان و توجه و تأکید به موضوع رسیدگی به محرومان و مستضعفان گفت: سیاست اصلی ستاد اجرایی فرمان امام ، محرومیت
زدایی و ایجاد پیشرفت درمناطق کم برخوردار کشور با استفاده از توان بیکران مردم و به میدان آوردن ظرفیت هاي بالقوه و

 
باورنکردنی آنان براي حل مشکلات بوده است. 

محمد مخبر با اشاره به تلاش ستاد از دو سال پیش براي راه اندازي این صندوق افزود: هدف ما از ایجاد این صندوق ، تسهیل مسیر
اجراي طرح هاي اشتغالزایی توسط خودم مردم است که در گام نخست ، این طرح ها از طریق بنیاد برکت شناسایی و به اجرا
درخواهند آمد. ما از دو سال پیش براي دریافت مجوزهاي قانونی از بانک مرکزي اقدام کردیم و نهایتا امروز پس از صدور مجوز از

 
بانک مرکزي و شوراي پول و اعتبار این صندوق فعالیت خود را آغاز میکند. 

وي افزود: این صندوق با سرمایه 350 میلیارد تومان شروع به کار میکند و این سرمایه تا پایان امسال به 1000 میلیارد تومان و در

 
کمتر از 5 سال به 10هزار میلیارد تومان افزایش خواهد یافت. 

مخبر عنوان کرد: در گام نخست ، از طریق امضاي تفاهمنامه بین این صندوق و بنیاد برکت، پرداخت تسهیلات براي اجراي 15 هزار
طرح اشتغالزایی درمناطق محروم و روستایی و ایجاد 45 هزار شغل با سرمایه 250 میلیارد تومان آغاز میشود و درواقع بخشی از 300
هزار شغلی که درسال توسط ستاد اجرایی فرمان امام ایجاد میشود ، ازاین محل مورد حمایت و پشتیبانی قرار خواهند گرفت و در
ادامه خواهیم توانست با کمک این صندوق و استقبال از طرح هاي خلاقانه مردمی به عددهاي بسیار بالاتري نظیر 500 هزار شغل در

 
سال نیز برسیم. 

وي خاطرنشان کرد: در مرحله بعدي و با راه اندازي اپلیکیشن اختصاصی صندوق اشتغالزایی برکت ، عموم مردم میتوانند با مراجعه به

 
این صندوق و ارائه طرح هاي خرد ، کوچک و متوسط اشتغالزایی از مزایا و تسهیلات قرض الحسنه این صندوق بهره مند شوند. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام ""صندوق برکت"" را حائز دو ویژگی بزرگ دانست و افزود: درکشور صندوق هاي قرض الحسنه
متعددي وجود دارند اما صندوق برکت دو ویژگی بزرگ و متمایز دارد، اول اینکه با توجه به سرمایه 1000 میلیارد تومانی ، بزرگترین
صندوق قرض الحسنه کشور محسوب میشود و نکته دوم اینکه این صندوق هیچ شعبه و ساختمان و تشکیلات فیزیکی ندارد و کاملا
بر بستر آي تی و اپلیکیشن موبایل و اینترنت تعریف شده تا درمجموعه اي چابک و فشرده ، تمام اعتبارات صرفا براي اشتغالزایی
جوانان صرف شود و از مخارج جاري و هزینه هاي معمول بانک ها و صندوق ها صرفه جویی گردد و حتی یک ریال هم خرج

 
ساختمان و خودرو و جذب نیرو و... نشود . 

وي افزود: حمایت از طرح هاي دانش بنیان و پروژه هاي علمی و به روز یکی دیگر از اهداف و سیاست هاي این صندوق خواهد بود و

 
به زودي این صندوق مرجع بزرگی براي ایجاد اشتغال در کشور خواهد شد. 

 
در ادامه این مراسم تفاهمنامه همکاري بین بنیاد برکت و صندوق قرض الحسنه اشتغال برکت امضا شد. 



معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز درحاشیه این مراسم و در پاسخ به سئوال خبرنگاران درخصوص آخرین اخبار از نخستین
واکسن ایرانی کرونا گفت: تا امروز نزدیک به 5 میلیون دوز واکسن کوو ایران برکت در کارخانه شفافارمد تولید شده که تمام این

 
واکسن ها باید در یک دوره 16 تا 20 روزه تست کنترل کیفیت مورد بررسی و تأیید نهایی قرار بگیرند. 

سیدمصطفی سیدهاشمی افزود: از این تعداد تا امروز یک میلیون و 300 هزار دوز تحویل وزارت بهداشت شده و سایر واکسن هاي

 
تولیدشده هم پس از طی مراحل تست کنترل کیفیت به طور مرتب و هفتگی تحویل این وزارتخانه خواهند شد. 

سیدهاشمی خاطرنشان کرد: ستاد اجرایی فرمان امام بعد از تولید واکسن ، هیچ نقشی در توزیع و تزریق آن ندارد و تمام واکسن ها
ازطریق وزارت بهداشت و سامانه اي که براي تزریق عمومی و مراکز واکسیناسیون طراحی شده به دست مردم میرسد که براساس

 
گزارش ها خداراشکر این واکسن با استقبال بسیار خوبی ازطرف مردم روبرو شده است. 

وي در پاسخ به سئوالی درخصوص صادرات واکسن برکت افزود: تا زمانی که نیاز داخل تأمین نشود هیچ برنامه اي براي صادرات
واکسن برکت نداریم و همچنین ارائه آمارهاي نجومی و تخیلی از میزان هزینه تولید این واکسنِ امن و مورد اطمینان ایرانی در برخی

سایت هاي فضاي مجازي هم کذب و کاملا بی اساس است.



سقف وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون شد

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات
قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار

خرد روستایی موافقت کرد.

شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات
قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد

 
روستایی موافقت کرد. 

به نقل از روابط عمومی بانک مرکزي، در یکهزار و سیصد و
هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به ریاست
اکبر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا
برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و
عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500)
میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض
الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته
امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي

تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار

 
(1.000) میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از
200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد./تسنیم



سقف وام قرض الحسنه بانک ها افزایش یافت

منبع: راز پولشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/05/05

گروه بازارپول- شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات

و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد.

گروه بازارپول- شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و

 
توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

به گزارش رازپول به نقل از روابط عمومی بانک مرکزي، در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به
ریاست دکتر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و
عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه
اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض
الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار (1.000) میلیون ریال

 
مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و

 
کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

به گزارش آرمان اقتصادي، بانک مرکزي اعلام کرد  در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به
ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین  افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از
مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی
بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي

 
شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

 
200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي  سایر شهرها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد. 

انتهاي پیام



10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل» اختصاص

یافت

منبع: میزانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/05/05

دبیر برگزاري جشنواره «محله همدل» گفت: به چهارده برگزیده طرح ملی «مهرواره محله همدل» 10 هزار میلیارد تومان وام
کارآفرینی تعلق می گیرد که سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص

می شود.

خبرگزاري میزان -طرح «محله همدل» ازجمله طرح هایی است که در ماه مبارك رمضان امسال کلید خورد و توانست انگیزه
حل مسائل و مشکلات گوناگون را براي هم وطنان در جاي جاي کشور ایجاد کند؛ در این طرح مردم به صورت مستقیم در سامانه
ثبت مسئله کردند و درصدد حل مسائل بر آمدند. هنوز چند ماه از اجراي این طرح نگذشته بود که متصدیان و خادمان این طرح
متوجه شدند با سرمایه بزرگ عظیم انسانی روبه رو هستند؛ مردمی که با ایده هاي مختلف براي طرح مسئله پیش قدم شدند و از آن
جذاب تر، گام هاي بلندتري نیز براي حل مسئله بر داشتند؛ ازاین رو جشنواره «محله همدل» باشکوه تر شکل گرفت تا بهترین هاي
محله همدل به صحنه بیایند و تمام مردم ایران این قهرمانان ملی را بشناسند. بهترین هایی که براي حل و فصل مسائل محله و

 
منطقه خودشان، پاشنه ها را ورکشیده اند و به میدان آمده اند. 

حجت الاسلام «رضا غلامی» در خصوص انتخاب بهترین طرح از بین هزاران طرح بیان کرد: هزاران طرح و راه حل مسائل و مشکلات
محلات در سامانه ثبت شدند و هرچه تعداد مشارکت مردم بیشتر می شد، تعداد خادمان این طرح و همین طور تعداد ارزیاب ها نیز
بیشتر می شد تا حق هیچ شرکت کننده اي از بین نرود. با نزدیک تر شدن به انتخاب برگزیده ها، ارزیابان بیشتري وارد میدان شدند
تا بتوانند طرح ها را با دقت بیشتري رصد کنند و بهترین ها را در حیطه داوري بگذارند، به نحوي که 2 هزار و 969 ارزیاب و داوران
استانی و شهرستانی تمام طرح ها را مطالعه کردند که از بین آن ها 1 هزار و 457 طرح برتر شهرستانی را برگزیدند و از این تعداد نیز

 
456 طرح به مرحله استانی راه یافتند. 

حجت الاسلام غلامی اذعان داشت: تعداد زیاد ارزیابان و داوران مزیت بزرگی داشت و این مزیت رصد تمام طرح ها به صورت جزئی
بود همچنین در مراحل ملی شرکت کنندگان موظف بودند از طرح هایشان دفاع کنند و داوران 11 آیتم شاخص را براي سنجش
بهترین طرح ها در نظر گرفتند. در مرحله ملی نیز یک کارشناس منتخب استان باید از طرح دفاع کرده و داوران را براي بالا آمدن و

 
اهمیت حل مسئله متقاعد می کرد. آنچه در این رقابت و در این مرحله اهمیت بیشتري داشت نوع روایت و دفاع از طرح بود. 

غلامی با اشاره به اینکه از بین 456 نفر منتخب استانی 48 نفر به لایه ملی رسیدند و بازهم در بین منتخبان ملی سه نفر انتخاب
خواهند شد عنوان داشت: این انتخاب درست شبیه به رقابتی است که در برنامه عصر جدید شکل گرفت بعد از معرفی این طرح در
رسانه ملی به چندین منتخب کد هایی تعلق گرفت تا فرصت رقابت از نگاه مردم به آن ها داده شود و با رأي مردم، سه نفر اول

 
انتخاب شوند این در حالی است که سخت ترین بخش انتخاب، به عهده مردم و بینندگان رسانه ملی است. 

دبیر برگزاري جشنوارة «محلۀ همدل» در خصوص سهمیه بندي براي هر شهرستان گفت: در ابتداي این طرح بنا داشتیم سهمیه را
براساس جمعیت هر استان مشخص کنیم. براي مثال اگر استانی جمعیت بیشتري دارد، سهمیه بیشتري هم داشته باشد و تعداد
بیشتري به مرحله استانی راه پیدا کنند، اما بعد از یک ماه از اجراي طرح متوجه شدیم این اقدام عادلانه نیست؛ زیرا برخی شهرستان



ها و استان ها با وجود جمعیت کمتر حضور پررنگ تري در طرح محله همدل داشتند و توانستند ظرفیت بیشتري را پاي کار بیاورند.
با این برآورد باید منطق سهمیه بندي عوض می شد. در این شرایط حتی تعداد ثبت مسئله نیز براي ما معیار و میزان قرار نگرفت؛
چراکه ممکن بود بسیاري از استان ها مسئله را ثبت کنند، اما در حل مسئله اقدامی انجام نشود؛ بنابراین هر استان و شهرستانی که

 
در «حل مسئله» رکورددار شد، سهمیه بیشتري را براي حضور در لایه استانی و ملی به خودش اختصاص داد. 

حجت الاسلام غلامی با بیان این مطلب که برگزاري طرح مهرواره محله همدل زمینه اي فراهم کرد تا مسائل؛ نیاز ها و دغدغه هاي
محلات مختلف کشور ثبت شوند تصریح کرد: هدف مهرواره محله همدل این است که بسیاري از هم وطنان به این موضوع فکر کنند
که با طرح ایده هاي مبتکرانه می توانند به جنگ مشکلات و مسائل محلات بروند، اما مهم تر این بود که یک سرمایه بزرگ انسانی با
انگیزه حل مسئله پا به میدان گذاشت و این سرمایهٔ بسیار گران قیمتی براي جامعه محسوب می شود. طوري که بار ها به خادمان
طرح محله همدل اعلام کردیم که در جلسه هاي «تصمیم گیري هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی مانند جلسه هاي استانداري و

 
فرمانداري» این عزیزان را به عنوان نخبگان جامعه معرفی کنند تا از فکر و ایده آن ها نیز براي حل مسائل استفاده شود. 

وي در خصوص پیشبرد فعالیت هاي پژوهشی جامعه با استفاده از ایده ها و نظرات ارائه شده بیان داشت: حضور این عزیزان از جهت
نیروي انسانی و در حوزه نظام حل مسائل بسیار ارزشمند است و آن ها سرمایه کشور محسوب می شوند. به عنوان مثال دو طرحی را
که درخصوص نهاد خانواده مطرح شده بود و از دل همین محله همدل برآمد به دو مؤسسه پژوهشی که در حوزه خانواده فعالیت می
کنند، معرفی کردیم و پژوهش هاي جالبی صورت گرفته است. حتی از تحقیق ها و فعالیت هاي پژوهشی این عزیزان می توان به
تحلیل کلان در لایه هاي ملی رسید. حالا تلاش می کنیم که این کنشگران فعال جامعه را به مساجد وصل کنیم و ارتباط اجتماعی

 
بیشتري براي آن ها فراهم سازیم؛ حتی به طرح هایشان ضریب رسانه اي داده و به آن ها فرصت گفتمان سازي بدهیم. 

غلامی در خصوص الگوسازي از این کنشگران اجتماعی فعال ابراز داشت: در واقع تجربه نگاري این عزیزان می تواند الگوي بسیار
مناسبی براي دیگر افرادي باشد که دوست دارند در این زمینه کار کنند. بخش دیگري که می توان به آن اشاره کرد ساخت مستند
روایی است. گروه مستندساز وارد محله می شود از مسئله و مشکل فیلم می گیرد و مصاحبه می کند و با مردم حرف می زند و بعد از

 
حل مشکل نیز گزارش هاي روایی تهیه می کند. این اقدام سبب می شود رغبت حضور مردم در این مشارکت ها افزایش پیدا کند. 

غلامی ادامه داد: بعد از اجراي طرح محله همدل بسیاري از ادارات و سازمان ها قول مساعدت دادند که در کنار سازمان تبلیغات
اسلامی از این طرح ها و برگزیدگان طرح مهراوه همدل حمایت کنند همچنین علاوه بر اهداي جوایز ارزشمند تلاش شد براي توسعه
دادن به 48 طرح برتر ملی وام هاي کارآفرینی. اشتغال زایی اختصاص یابد و مبلغی به میزان 10 میلیارد تومان به عنوان وام اشتغال
زایی در نظر گرفته شده است و سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص می شود.
البته خیران نیز قول همکاري داده اند و قرار است از وام هایی که خیران در اختیار این طرح ها و پروژه ها می گذارند نیز استفاده

 
شود. 

دبیر طرح و جشنواره «محله همدل» در پایان سخنان خود خاطر نشان کرد: در نظر داریم این طرح را در ماه مبارك رمضان سال

 
آینده نیز فعال کنیم و در این مدت فرصت داریم دبیرخانه اي منسجم، باتجربه و دانش عمیق تري را فعال کنیم. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- نیاز کشور اقتصاد یکپارچه است انتهاي پیام/



کتابخانه مرکزي کاشان افتتاح شد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/05/05

کتابخانه مرکزي کاشان مزین به نام مرحوم آیت االله سیدمهدي یثربی در دانشگاه این شهر به بهره برداري رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز اصفهان؛ رئیس دانشگاه کاشان گفت: این کتابخانه به مساحت 4500 متر مربع در 4

 
طبقه ساخته شده و داراي 5 مخزن کتاب به مساحت دو هزار متر، سالن مطالعه، انتشارات و صحافی است. 

عباس زراعت افزود: براي ساخت این کتابخانه حدود 200 میلیارد ریال با مشارکت آیت االله محمد یثربی رئیس حوزه علمیه آیت االله

 
یثربی و شرکت عمران سی الک و اعتبارات دانشگاه هزینه شده است. 

 
 {sepehr_media_6768031_400_300$}

همچنین، در آئینی با حضور معاون آموزشی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري و استاندار اصفهان و جمعی از خیران دکتراي افتخاري

 
کارآفرینی به علی سعیدي کارآفرین نمونه کشور و حامی آموزش عالی اعطا شد. 

کارشناس امور تحلیل و بررسی اقتصادي پروژه هاي صنعتی، خدماتی در بانک هاي کشور، کارشناس عالی در تجارت بین الملل و
قرارداد هاي بین المللی، مدیریت شرکت هاي تولیدي و پتروشیمیایی و سلولزي، مدیریت شرکت هاي تولیدي، خدماتی و مهندسی،
مدیریت گروه صنعتی آرین سعید به عنوان هلدینگ سرمایه گذاري و مدرس در حوزه هاي اقتصاد، بازرگانی و کارآفرینی از جمله

 
فعالیت هاي علی سعیدي است. 

وي همچنین به عنوان یکی از خیّران ممتاز و مبرز آموزش عالی کشور در مجموعه وزارت علوم و به ویژه دانشگاه کاشان خدمات
شایانی انجام و پروژه هاي بزرگی را به ثمر رسانده است.



تلفیق دانش و مهارت زمینه ساز اشتغال پایدار است

منبع: هرمزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/05/05

حمید جهانگیري گفت:جوانان شهرستان که متقاضی کار در بخش هاي کشاورزي و صنعت هستند می توانند با کسب مهارت
در رشته هاي مورد نیاز مشغول به کار شوند. نوشته تلفیق دانش و مهارت زمینه ساز اشتغال پایدار است اولین بار در شبکه

اطلاع رسانی هرمز|اخبار هرمزگان,اخبار بندرعباس پدیدار شد.

به گزارش شبکه اطلاع رسانی هرمز؛,به مناسبت گرامی داشت هفته ملی مهارت، رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان

 
با حضور در دفتر فرماندار با حمید جهانگیري فرماندار حاجی آباد دیدار کرد. 

فرماندار حاجی آباد در این دیدار با تبریک هفته ملی مهارت با بیان اهمیت آموزش هاي مهارتی در وضعیت کنونی کشور و نقشی که
آموزش در ایجاد اشتغال دارد، اظهار کرد :جوانان می توانند با کسب یک یا چند مهارت آینده شغلی خویش را تضمین و به رشد و

 
رونق اقتصادي خانواده کمک کنند. 

جهانگیري افزود :ارتقاي بهره وري و افزایش کیفیت در تولید با نیروي انسانی ماهر و کارآزموده محقق می شود و به تبع آن

 
کارفرمایان به دنبال افراد آموزش دیده هستند. 

وي با اشاره به اینکه ارتباط متقابل فنی حرفه اي با صنعتگران و گلخانه داران در سطح شهرستان می تواند ضمن ارتقاي بازه کاري
نیروي انسانی در تولید محصولات مرغوب نقش تعیین کننده داشته باشد تصریح کرد: با وجود ایجاد زیرساخت هاي اشتغال در بخش
هاي کشاورزي و صنعت در شهرستان باید آموزش فنی و حرفه اي بر مبناي تقاضاي کارگاهها و نیاز شهرستان دوره تعریف و برگزار

 
کند. 

فرماندار حاجی آباد با تأکید برآموزش همه اقشار خاطرنشان کرد: با ظرفیت هاي اشتغال در شهرك صنعتی دولومیت سرچاهان
،معدن باغات ، تنگ زاغ و گلخانه ها متقاضیان آموزش دیده در رشته هاي مورد نیاز این کارگاهها، مشکلی در جذب و اشتغال آنها

 
وجود ندارد . 

جهانگیري بر لزوم اطلاع رسانی دوره هاي آموزشی مرکز فنی و حرفه اي تاکید و ادامه داد : انتظار است مردم از دوره هاي برگزار

 
شده در این مرکز و کسب مهارت استقبال کنند. 

 
وي ادامه داد که آموزشهاي مهارتی اتفاق بزرگی در حوزه اجتماعی است که منجر به کاهش آسیب هاي اجتماعی است 

فرماندار در پایان افزود:مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان در خصوص برگزاري دوره هاي اموزشی اطلاع رسانی لازم را انجام دهد

در ادامه قاسمی نژاد رئیس مرکز آموزش فنی و حرفه اي شهرستان با ارائه گزارشی از اقدامات انجام شده در این مرکز گفت: از ابتداي

 
سال جاري تاکنون 266 نفر به میزان 56278 نفر ساعت در رشته هاي مختلف آموزش دیده اند. 



وي ادامه داد: از 266 نفر آموزش دیده تعداد 21 نفر در بنگاه هاي اقتصادي و محیط کار, تعداد 18 نفر در پادگان و 73 نفر از

 
زندانیان و 64 نفر به صورت ثابت و 90 نفر در روستاهاي شهرستان آموزش دیده اند. 

انتهاي پیام/



مصوبات جدید شوراي پول و اعتبار براي افزایش سقف تسهیلات بانکی/ سقف

وام ضروري قرض الحسنه 50 میلیون تومان شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/05/05

فصل اقتصاد - شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض
الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و

کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد.

فصل اقتصاد - شوراي پول و اعتبار با افزایش سقف
تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز
تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و
توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی

 
موافقت کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد و به نقل از روابط عمومی بانک مرکزي، در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر
امروز به ریاست اکبر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه
ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض
الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات
قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار (1.000)

 
میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

 
200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد. 

انتهاي پیام/



افزایش سقف وام قرض الحسنه + جزئیات

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات اشتغال و تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات موافقت کرد.

به گزارش شهرآرانیوز، شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و
عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و

 
توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد. 

بانک مرکزي اعلام کرد در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به ریاست کمیجانی، رئیس کل
بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض
الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت
پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه

 
خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهر هاي کوچک کمتر از

 
200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهر ها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد. 

منبع:ایسنا



طلاي فروغی براي تیراندازي ایران یک تاریخ سازي کم نظیر است/مسئولان

براي ساختن قهرمان، ورزشکاران را حمایت کنند

منبع: بلاغشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/05/05

 
 

سید محمد ساداتی تیله بنی قهرمان کشتی ساحلی جهان در گفت و گو با بلاغ با اشاره به موفقیت جواد فروغی در المپیک توکیو با
اشاره به اینکه افراد راه یافته به المپیک از نظر فنی در بالاترین درجه قرار دارند، اظهار کرد: کسب نشان طلاي فروغی براي تیراندازي

 
ایران یک تاریخ سازي کم نظیر است چرا که نخستین مدالی است که در این رشته و در این سطح کسب می شود. 

وي تصریح کرد: با مدال فروغی راه براي توسعه تیراندازي در کشور بیش از پیش باز شده است و بدون شک در آینده اي نزدیک

 
استعدادهاي بسیاري به این رشته جذب خواهند شد. 

قهرمان ساروي کشتی ساحلی جهان افزود: ورزشکاران کشور ما که در خارج از مرزها تلاش می کنند و با همه بی عدالتی ها در
مسابقات آسیاي ، جهانی و المپیک مقابل رقبا شجاعانه می ایستند و پرچم پرافتخار کشور ما را به اهتزاز در می آورند باید بیشتر

 
توسط مسئولان حمایت شوند تا براي ادامه راه انگیزه بیشتري پیدا کنند. 

ساداتی تیله بنی جوان با اشاره به اینکه در سال 1373 در روستاي سمسکنده علیاي شهرستان ساري، در یک خانواده متوسط
کارگري به دنیا آمدم و فرزند چهارم خانواده هستم گفت: متاسفانه در سن 8 سالی بزرگترین پشتیبانم، پدر عزیزم را از دست دادم و
مادرم در طول این سال ها بار سنگین زندگی ما را به دوش می کشد، که باید بگویم هر چه امروز دارم از محبت و دعاي خیر مادرم

 
است. 



 
 

این جوان خوش آتیه ساروي با اشاره به اینکه ابتدا در رشته کشتی آزاد فعالیت ورزشی ام را آغاز کردم سپس به کشتی ساحلی
علاقمند شدم و در این رشته ورزشی نیز فعالیتم را ادامه دادم، افزود: پس از برتري در مسابقات شهرستانی، استانی ،کشوري در
انتخابات تیم ملی شرکت کردم و پس از ورود به تیم ملی، با حمایت مربیان ، و خانواده و تلاش و پشتکار، درمسابقات جهانی 2015
که در کشور رمانی و 2016 که در کرواسی برگزار شد شرکت کردم و نفر اول این دوره از مسابقات شدم و مدال(نشان )طلا را کسب

 
کردم. 

این قهرمان کشتی ساحلی جهانبابیان اینکه در اواخر سال 2016 نیز در مسابقات آسیایی در کشور ویتنام شرکت کردم و مقام دوم را

 
به دست آوردم اظهار کرد: متاسفانه بعد از مسابقات آسیایی ،مشکل شدید دیسک گردن پیدا کرده و مدتی تحت درمان بوده ام. 

وي افزود: سال 97 با یک باشگاه خارجی قرارداد امضاء کردم اما به دلیل همه گیر شدن بیماري کرونا، مجبور شدم به ایران برگردم

 
که در صورت مناسب شدن شرایط براي ادامه و شرکت در مسابقات به آنجا بر می گردم. 

ساداتی خاطرنشان کرد: قرار بود بعد از مسابقات جهانی 2015 به نفرات اول پاداشی اهدا کنند اما متاسفانه مسئولان مثل همیشه به

 
وعده خود عمل نکردند. 

قهرمان کشتی ساحلی جهان بیان کرد: در سال 97 نیز با تیم ساري، در جام باشگاه هاي جهان، در رشته کشتی آزاد شرکت کردم و

 
مقام سوم تیمی این دوره از مسابقات را کسب کردیم. 

 
 



وي ادامه داد: کم توجه اي مسئولان کشور موجب شده تا در ادامه راه انگیزه ام براي شرکت در مسابقات انتخابی تیم ملی کم رنگ تر

 
شود. 

این قهرمان جوان ساروي با بیان اینکه پیشنهادهایی از دو باشگاه لیگ برتري کشتی کشور نیز دارم افزود: در حال حاضر مشغول

 
تمرینات بدنسازي هستم. 

ساداتی با اشاره به اینکه قرار بود اشتغال قهرمانان جهان نیز پیگیري و بر اساس قانون جذب سرباز قهرمان انجام شود، اما پس از نامه
نگاري ها و ارسال مدارك ، متاسفانه نامه ها و درخواست ها برگشت داده شد و در این بخش هم مسئولان کشور کوتاهی کردند و

 
طبق معمول به وعده خود عمل نکردند. 

این قهرمان کشتی ساحلی جهان از مسئولان خواست تا ورزشکاران و قهرمانان را که با سختی فراوان سکوهاي جهان را فتح می کنند
و پرچم جمهوري ایران اسلامی را با افتخار به اهتزاز در می آورند بیشتر حمایت کنند تا جوانان ورزشکار انگیزه بیشتري براي ادامه راه

 
داشته باشند. 

 
 

ساداتی با اشاره به اینکه در وزن 92 کیلوگرم در رشته کشتی آزاد و 90 کیلوگرم کشتی ساحلی در مسابقات شرکت کردم گفت: در

 
حال حاضر با مدرك کارشناسی تربیت بدنی شغلی ندارم و باید از تخصص ورزشی ما براي آموزش نسل هاي آینده استفاده شود. 

انتهاي پیام/



جهش فروش و سود خالص شرکت نخ تایر صبا در سال جاري

منبع: لیجارشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/05/05

به گزارش لیجار نقل از روابط عمومی شرکت سرمایه گذاري و توسعه صنایع لاستیک (نخ تایر زنجان) از زیر مجموعه هاي
شرکت سرمایه گذاري تامین اجتماعی (شستا) بوده که به عنوان بزرگترین تولید کننده نخ تایر و منسوجات صنعتی

خاورمیانه در شهر زنجان مشغول فعالیت است. این کارخانه به عنوان یکی از استراتژیک ترین ...

 
 

رشت-لیجار:مدیر عامل شرکت نخ تایر صباي زنجان از رشد 114.7 درصدي در فروش محصولات شرکت خبر داد و گفت: سود خالص
شرکت سرمایه گذاري و توسعه صنایع لاستیک در چهارماهه نخست امسال نسبت به دوره مشابه در سال گذشته 194 درصد رشد

 
داشته است. 

به گزارش لیجار نقل از روابط عمومی شرکت سرمایه گذاري و توسعه صنایع لاستیک (نخ تایر زنجان) از زیر مجموعه هاي شرکت
سرمایه گذاري تامین اجتماعی (شستا) بوده که به عنوان بزرگترین تولید کننده نخ تایر و منسوجات صنعتی خاورمیانه در شهر زنجان

 
مشغول فعالیت است. 

این کارخانه به عنوان یکی از استراتژیک ترین کارخانه ها در صنعت کشور است که نقش بسیار کلیدي در زمان تحریم هاي ظالمانه

 
براي صنعت تایر کشور داشت و بیش از 80 درصد نیاز تایرسازان را تامین کرده است. 

دکتر حسین صنعان با بیان اینکه این مجموعه بزرگ در سال هاي گذشته به دلیل عدم مدیریت صحیح در زمان انجام پروژه داراي
مشکلات عدیده اي بود، با تلاش و کوشش همکاران و کارگران زحمتکش شرکت در سایه الطاف خداوند متعال و همچنین مدیریت
پویا و علمی مدیر جوان و جهادي شستا جناب آقاي دکتر رضوانی فر و حمایت هاي ایشان باعث شد خون دوباره اي به رگ هاي این

 
صنعت جاري شود. 

وي افزود: موفقیت هاي کسب شده در این شرکت در شاخص هاي مالی و توسعه اي در چند سال اخیر به نوبه خود بی نظیر و
منحصر به فرد بوده است که می توان به ایجاد سود چند برابري در سال هاي اخیر، ایجاد اشتغال بیش از 3 هزار نفر بطور مستقیم و
غیر مستقیم در شهر زنجان اشاره کرد و این شرکت در اوج شرایط تحریم نه تنها به صورت فول ظرفیت در چهار شیفت به فعالیت
خود ادامه داده بلکه پا را فراتر گذاشته و اقدام به اجراي طرح هاي توسعه اي مهم و استراتژیک براي کشور کرد که در راستاي منویات
مقام معظم رهبري در خصوص پشتیبانی و حمایت از تولید داخل، مدیریت محترم شستا با حمایت کامل از ایجاد طرح هاي توسعه

اي در سال گذشته این شرکت موفق به اجراي سه طرح مهم و استراتژیک در کشور شد که در ادامه به آنها اشاره می شود. 



1- اجراي طرح پارچه ایربگ براي اولین بار در کشور با ظرفیت اسمی سالانه 6 میلیون متر مربع که در میز چهار صنعت در حضور
وزیر محترم صمت خودکفائی و بومی سازي این پارچه اعلام شد که می تواند یکی از دستاوردهاي بزرگ صنعتی کشور در دوران

 
تحریم محسوب می شود. 

شایان ذکر است که همه تکنولوژي ساخت پارچه ایربگ صد در صد بومی بوده و توسط مهندسان و متخصصان این مجموعه انجام

 
شده است. 

2- تولید پارچه صنعتی منجید و چیفر براي صنعت تسمه سازي کشور که این پروژه نیز براي نخستین با در کشور با وجود تحریم

 
هاي شدید ظالمانه در خصوص انتقال تکنولوژي در این مجموعه با صد در صد تکنولوژي بومی صورت پذیرفته است. 

سومین پروژه که به نوعی می تواند یکی از پروژه هاي صنعتی ملی کشور محسوب شود پروژه استیل کورد است که می توان به عنوان
مهمترین و بزرگترین پروژه صنعت بالادس تایر در کشور نام برد که با اعتماد مدیریت محترم شستا و حمایت هاي صورت پذیرفته در
فروردین سال 1400 اجراي طرح پایلوت این پروژه با موفقیت صورت پذیرفت و از بابت مسائل کیفی مورد تائید تایر سازان کشور قرار
گرفت و با تائید نهایی شستا ان شااالله این پروژه بزرگ و استراتژیک براي کشور استارت خواهد خورد و تا پایان سال1400 فاز اول این

 
پروژه به بهره برداري خواهد رسید و تا پایان سال آینده این پروژه با ظرفیت کامل به بهره برداري می رسید 

 
گفتنی است؛ تمامی این اتفاقات خوب و با ارزش و اجراي پروژه هاي مذکور ظرف یکی دو سال اخیر صورت پذیرفته است. 

مدیر عامل شرکت نخ تایر صبا در پایان خاطر نشان کردند، شرکت در سال گذشته موفقیت و دستاورد بزرگ دیگري نیز در کارنامه
خود رقم زده و با تولید دو محصول شامل پلیمرهاي مهندسی و پارچه ایربک موفق به اخذ نشان دانش بنیان از معاونت علمی

 
وفناوري ریاست جمهوري شده است. 

وي در پایان از حمایت هاي سهامداران محترم به ویژه شستا تقدیر و تشکر و اعلام کرد، قطعاً بدون حمایت هاي مدیریت محترم و

 
بدنه کارشناسی شستا این موفقیت ها حاصل نمی شد . 



 
 



ارائه رایگان 90 درصد آموزش هاي فنی و حرفه اي

منبع: حوزه نیوزشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/05/05

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر در دیدار امام جمعه دیر با بیان اینکه 90 درصد آموزش هاي فنی و حرفه اي رایگان
است، گفت: 570 مربی در بخش دولتی و خصوصی در استان بوشهر مهارت هاي فنی و حرفه اي را به افراد آموزش می

دهند.

 
ارائه رایگان 90 درصد آموزش هاي فنی و حرفه اي 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي بوشهر در دیدار امام جمعه دیر
با بیان اینکه 90 درصد آموزش هاي فنی و حرفه اي رایگان
است، گفت: 570 مربی در بخش دولتی و خصوصی در استان

 
بوشهر مهارت هاي فنی و حرفه اي را به افراد آموزش می دهند. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري حوزه از بوشهر، حجت الاسلام
سیدعلی حسینی، امام جمعه دیر، امروز در دیدار مدیرکل
آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر با گرامیداشت پنجم مرداد
ماه سالروز اقامه اولین نمازجمعه در کشور، گفت: نماز جمعه

سنگر نظام اسلامی، بیان مواضع رهبري، خواسته هاي مردم و خنثی کننده تهدیدات دشمن و مایه دلگرمی مسئولین و وحدت و

 
تحرك بیشتر در جامعه است. 

وي، تعطیلی نمازهاي جمعه را خسارت بزرگ معنوي دانست و افزود: تعطیلی مراسمات دینی بویژه نماز جمعه و حج نباید باعث شود

 
که عظمت و جایگاه آنها را فراموش کنیم. 

امام جمعه دیر با تبریک هفته ملی مهارت آموزي، گفت: جوانان نسبت به کسب مهارت هاي فنی و حرفه اي توجه بیشتري داشته

 
باشند. 

حجت الاسلام حسینی با اشاره به مشکلات جوانان بومی براي جذب در شرکت هاي منطقه، افزود: مسئولین به دغدغه هاي جوانان

 
بویژه در زمینه اشتغال توجه و موانع را برطرف کنند. 

عبدالمجید دراهکی نیز در این دیدار با تبریک هفته ملی آموزش هاي فنی و حرفه اي، اظهار داشت: مهارت آموزي نقش مهمی در
کارآفرینی و اشتغال زایی در جامعه دارد؛ اولین مرکز صنایع دریایی و شیلاتی کشور در شهرستان دیر با بیش از 40 درصد پیشرفت

 
فیزیکی، فاز اول آن در دهه فجر و یا تا پایان سال جاري به بهره برداري می رسد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر ادامه داد: در این مرکز 22 حرفه در حوزه هاي مختلف تعمیرات موتورهاي دریایی قایق
و لنج به افراد آموزش داده می شود و نقش مهمی در کارآفرینی و تامین نیروي مورد نیاز بنگاه هاي صنعتی دارد. 



دراهکی با اشاره به ظرفیت بالاي استان بوشهر در حوزه شیلات بویژه پرورش میگو، گفت: سال گذشته 50 حرفه در حوزه شیلات در

 
استان بوشهر نوشته شد که بعضی از آموزش هاي مقدماتی آن در دیر شروع شده است. 

وي در رابطه با حوزه صنایع دستی و گردشگري، عنوان کرد: امروزه در زمینه صنایع دستی بانوان بوشهر فعالیت هاي خوبی در رشته
صدف، گلیم بافی، ترشیجات و صنایع غذایی انجام می دهند و با بسته بندي هاي مناسب در نمایشگاه هاي بین المللی شرکت کرده و

 
شاهد صادرات این محصولات هستیم. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر با بیان اینکه 90 درصد آموزش هاي فنی و حرفه اي رایگان است، گفت: 570 مربی در

 
بخش دولتی و خصوصی در استان بوشهر مهارت هاي فنی و حرفه اي را به افراد آموزش می دهند. 

وي یادآور شد: پیرو تاکید مقام معظم رهبري در حوزه آموزش نیروهاي مسلح، در سه سال اخیر در زمینه آموزش این نیروها مقام

 
برتر کشور را کسب کرده ایم. 

دراهکی اظهار کرد: خانواده ها به جاي رقابت در کسب مدارك دانشگاهی در زمینه یادگیري مهارت هاي فنی و حرفه اي به

 
فرزندانشان توجه کنند. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان بوشهر با تبریک پنجم مردادماه سالروز اقامه اولین نمازجمعه در کشور از تلاش هاي امام

 
جمعه دیر در این سنگر تقدیر کرد. 

انتهاي پیام/



سقف وام قرض الحسنه افزایش یافت

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/05/05

 
سقف وام قرض الحسنه افزایش یافت 

ایسنا/ شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی
بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه
اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید
انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار

 
خرد روستایی موافقت کرد. 

بانک مرکزي اعلام کرد در یکهزار و سیصد و هجدهمین
جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش
سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین افزایش سقف
فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و
سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ

 
100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

 
200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهرها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



سقف وام قرض الحسنه افزایش یافت

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها موافقت
کرد.

به گزارش گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در یک
هزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که
عصر امروز به ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و
با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات
قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض
الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین افزایش سقف

فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و
سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ

 
100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

 
بیشتر بخوانید 

- ابراز نگرانی رئیس سابق بانک مرکزي از روند انتشار پول پرقدرت گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و
مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهر هاي کوچک کمتر از 200 هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهر ها 100

میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال موافقت کرد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما از بانک مرکزي، در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر امروز به
ریاست دکتر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و
عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه
اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض
الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار (1.000) میلیون ریال

 
مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهر هاي کوچک کمتر از 200

هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهر ها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



به مناسبت هفته ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي وبینار کارکرد

آموزش عالی مهارتی در اشتغال و امنیت اجتماعی_اقتصادي بانوان برگزار

شد

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/05/05

دانشگاه فنی و حرفه اي

به گزارش اداره کل روابط عمومی، پیش از ظهر امروز سه شنبه پنجم مرداد ماه سال جاري به مناسبت هفته
ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي با حضور دکتر ابراهیم صالحی عمران رییس دانشگاه فنی و حرفه اي، دکتر هاجر
چنارانی نماینده مردم نیشابور در مجلس شوراي اسلامی، دکتر سمیه رفیعی نماینده مردم تهران، ري و شمیرانات در مجلس شوراي
اسلامی و مهندس مرضیه کرد رییس دانشکده فنی و حرفه اي دکتر شریعتی تهران، وبینار کارکرد آموزش عالی مهارتی در اشتغال و

 
امنیت اجتماعی_اقتصادي بانوان برگزار شد. 

امیدوارم این وبینار فصل جدیدي  در عرصه آموزش عالی فنی و حرفه اي و حوزه بانوان رقم بزند چرا که معتقدم بانوان نیمی از افراد

 
جامعه هستند که به صورت فعالانه در فرآیند توسعه کشور حضور پر رنگ و مستمر دارند. 

وي با اشاره به مقدمه اي از فلسفه حضور زنان در فعالیت هاي آموزشی عنوان کرد: یکی از محورهاي اصلی این وبینار بحث فرصت ها
و چالش هاي آموزش عالی مهارتی در حوزه بانوان و فراهم سازي مقدمات حضور زنان در جامعه است. در حقیقت توسعه یکی از موارد
بسیار مهم جوامع مختلف محسوب می شود که آرزوي تمام ملت ها و دولت ها  است. به طوري که دولت ها علاقه مند هستند تمام
افراد جامعه در این راستا حرکت کنند. به همین منظور طبیعی است که خانم ها به عنوان نیمی از افراد جامعه، می توانند در بحث

 
کمیت و کیفیت این مسئله تاثیر گذار باشند. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور افزود: در گذشته بانوان خیلی حضور فعالی در توسعه نداشته اند و در اکثر کشور ها حتی
کشورهاي توسعه یافته نشانی از حضور جدي زنان دیده نمی شد. براي اینکه فعالیت زنان در جهت توسعه افزایش یابد دوره اي را با
نام زنان در توسعه نام گذاري کردند. در این دوره شرایطی را ایجاد کردند تا حضور زنان در توسعه افزایش یابد.زمانی که ادبیات توسعه
مطرح شد مفهوم نیروي انسانی بسیار اهمیت یافت زیرا  اگر قرار باشد توسعه رخ دهد حضور پررنگ سرمایه هاي انسانی در زمینه

 
هاي علمی و نگرشی  را می طلبد. 

صالحی عمران ادامه داد: در اوایل زمانی که مفهوم سرمایه انسانی اهمیت یافت، زنان مورد توجه نبودند اما پس از گذشت چند سال از
شروع این امر، سیاست گذاران متوجه شدند که بخش مهمی از جامعه را زنان تشکیل داده اند لذا می توانند  در عرصه هاي مختلف

 
اجتماعی، فرهنگی ، اقتصادي و سیاسی نقش افرینی کنند. 

وي تصریح کرد:  پس از این که مفهوم سرمایه انسانی توسعه یافت،  بحث جنسیت را نیز  تحت پوشش خود قرار داد، حضور  زنان در

 
سیستم هاي اموزشی نیز افزایش یافت. بر این اساس لازم شد تا بانوان در سیستم هاي اموزشی حضور یابند. 

حتی بسیاري از کشورها برنامه ریزي هایی انجام دادند تا موانع را براي حضور  زنان در سیستم هاي آموزشی مرتفع سازند زیرا شرایط



عادلانه اي براي حضور آن ها در جوامع وجود نداشت . سیستم هاي آموزشی در بسیاري از جوامع عادلانه نبود  به صورتی که نمی
توانست شرایط عادلانه تري را براي این قشر از جامعه ایجاد کند. بنابراین اقداماتی انجام شد تا گروهی بتوانند شرایط بهتري براي

 
آموزش  داشته باشند به همین منظور زنان نیز وارد سیستم هاي آموزشی شدند. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي خاطرنشان کرد: همین اتفاق در مورد کشور ایران نیز رخ داده است زیرا حتی در اوایل انقلاب شرایط
عادلانه اي براي حضور زنان در سیستم هاي آموزشی  وجود نداشت به طوري که  تنها 29 تا 30 درصد جمعیت دانشجویی را به خود

 
اختصاص داده بودند.در حالی که اکنون اکنون بیش از 50 درصد را به خود اختصاص داده اند. 

وي با عنوان اینکه باید یاد آوري کنم حضور 50 درصدي بانوان نشان دهنده بهره مندي از  سرمایه انسانی بانوان نیست اذعان داشت:
سوالات مختلفی در این زمینه مطرح می شود. یکی اینکه حضور بانوان در رشته هاي متنوع چگونه است؟ و آیا حضور آن ها فعالانه

 
است؟ 

آمارها نشان می دهد که مشارکت زنان در برخی از رشته هاي  تکنولوژي مهندسی و ریاضیات  و حوزه هایی  که فرصت هاي اشتغال 

 
در آن ها بیشتر است، کمرنگ تر است. 

بنابراین بایستی موضوع را وسیع تر دید. به نظر بنده سیاستگذاران آموزش عالی کشور  باید به این موارد توجه کنند.  سوال دوم این

 
است که حضور خانم ها در دانشگاه هاي برتر چگونه است؟ و  دسترسی آن ها به تحصیلات تکمیلی و اموزش عالی چگونه است. 

صالحی عمران ادامه داد: ما معتقد هستیم که از نظر عدالت اجتماعی به این موارد باید توجه شود. ما نیز به عنوان دانشگاه فنی حرفه

 
اي  این سوال را داریم که دسترسی بانوان به اموزش هاي مهارتی به چه نحو است؟ 

ما اعتقاد به آموزش عالی مهارتی داریم زیرا دسترسی به اشتغال را فراهم میکند . یکی از زمینه هایی که نظریه سرمایه هاي انسانی را
نقد می کنند در حقیقت بحث اشتغال بانوان است.  در این میان نیز سوال پیش می اید که بانوانی که مدارك اموزش عالی دارند به

 
چه میزان می توانند به درامد بیشتري دست یابند. 

این مقام مسوول بیان داشت: یکی دیگر از نقد هاي بسیار مهم در جامعه ما نیز این است که زنان به چه میزان به قدرتی که می تواند

 
فرصت اشتغال بیشتري را به افراد بدهد، دسترسی دارند. 

و در حقیقت سرمایه انسانی زمانی  فراهم می شود که بانوان نیز  در این عرصه حضور داشته باشند.  بنابراین آموزهاي  مهارتی
میتواند کمک کند تا فرصت هاي اشتغال بیشتري براي افراد فراهم آورد. به همینمنظور ما دانشگاه مهارتی را یک فرصت تلقی می

 
کنیم. 

صالحی عمران گفت: اکنون 42 درصد جمعیت دانشجویی دانشگاه فنی و حرفه اي را بانوان تشکیل داده اند. و 1800 همکار خانم در

 
دانشگاه فنی و حرفه اي فعالیت می کنند. بنابراین ما سعی کرده ایم تا بانوان نیز فرصت هاي برابري داشته باشند. 

 
آنچه که مهم است این است که رشد کمی مشارت  به تنهایی کفایت نمی کند و کیفیت حضور  نیز بسیار مهم است. 

وي در پایان با تاکید بر اینکه یکی از مهم ترین مسائل، شایستگی محور کردن حضور زنان در جامعه است ابراز داشت: این مهم است
که زنان چه شایستگی هایی باید داشته باشند و امیداور هستیم این وبینار زمینه اي را فراهم سازد تا بتوانیم موانع اصلی  را شناسایی

کنیم و با انجام سیاست گذاري هاي صحیح و برنامه ریزي درست، زمینه حضور بانوان گرامی را در جامعه ایجاد کنیم.



برگزاري کلاس هاي اوقات فراغت کانون هاي مساجد کردستان در قالب

«مدرسه، مسجد، تابستان»

منبع: شبستانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/05/05

کامل گلباغی از برگزاري کلاس هاي اوقات فراغت کانون هاي مساجد کردستان در قالب «مدرسه، مسجد، تابستان» در این
استان خبر داد.

کامل گلباغی از برگزاري کلاس هاي اوقات فراغت کانون
هاي مساجد کردستان در قالب «مدرسه، مسجد، تابستان»

 
در این استان خبر داد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان در کردستان، کامل گلباغی
مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد
کردستان در جمع خبرنگاران استان با اشاره به کلاس هاي
غنی سازي طرح اوقاف فراغت کانون هاي مساجد در

تابستان اظهار کرد: در سال جاري این طرح در قالب «مدرسه، مسجد، تابستان» در چهار کانون فرهنگی هنري مساجد کردستان به

 
صورت محوري آغاز شده است. 

وي افزود: ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کشور با همکاري معاونت پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش

 
گام اول طرح «مدرسه ،مسجد، تابستان» را ویژه کانون هاي منتخب استان ها همزمان با فصل تابستان آغاز کرد. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان با بیان اینکه کانون هاي فرهنگی و هنري به عنوان مراکز تاثیرگذار
و بازوان توانمند در اجراي فعالیت هاي فرهنگی و هنري همکاري داشته اند، یادآوري کرد: این طرح با مشارکت 152 کانون فرهنگی

 
هنري در سراسر کشور اجرا می شود که سهم استان کردستان از آن چهار کانون است. 

گلباغی افزود: کانون هاي امام خامنه اي (مدظله العالی) در شهرستان قروه، کنعان در شهرستان سنندج، امام خمینی(ره) در
شهرستان دیواندره و مهدیه در شهرستان قروه در راستاي اجراي این طرح همکاري می کنند و دیگر مراکز فرهنگی و هنري و کانون

 
هاي مساجد می توانند ذیل این کانون هاي به فعالیت بپردازند. 

وي ادامه داد: در راستاي اجراي این طرح هر کانون حداقل با همکاري سه مدرسه یا مراکز فرهنگی پیرامون مسجد که زیر نظر

 
آموزش و پرورش هستند، اقدام به برگزاري کلاس هاي غنی سازي اوقات فراغت دانش آموزان کرده است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان زمان اجراي این طرح از 10 تیرماه تا 31 شهریور ماه سال جاري
اعلام کرد و افزود: کانون هاي مساجد می توانند در زیست بوم مجازي بچه هاي مسجد می توانند عناوین فعالیت هاي خود را ثبت



 
کنند. 

گلباغی با بیان اینکه این طرح با هدف ایجاد پیوند نوجوانان و جوانان مدرسه با مسجد آشنا کردن آنها با مسائل متنوع دینی و مذهبی
و تربیت رابطان مدرسه و مسجد که بتوانند افراد را جذب مساجد کنند اجرا می شود، تاکید کرد: مربیان کلاس هاي اوقات فراغت باید
با اهتمام ویژه نسبت به اجراي موفق این طرح و با صبر و شکیبایی کودکان و نوجوانان شرکت کننده در کلاس هاي اوقات فراغت را

 
آموزش دهند. 

وي همچنین گفت: این طرح ها در قالب شبستان فرهنگ شامل رواق نور، کتاب، رسانه، همدلی و دانش، شبستان هنر شامل رواق
قلم و ترنج، شبستان نوآوري شامل رواق کارآفرینی و نوآوري، طرح شنبه هاي با کتاب، طرح سه شنبه هاي تکریم با محوریت مادران
شهدا و مادران داراي چهار فرزند و بیشتر، محافل انُس با قرآن، نهج البلاغه خوانی و انُس با صحیفه سجادي و اجراي میدانی گروه

 
هاي هنري در مناسبت هاي ویژه ایام تابستان است. 

مدیر ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان با اشاره به اینکه در سایر کانون هاي فرهنگی ـ هنري مساجد نیز
فعالیت هاي فرهنگی اوقات فراغت اجرا خواهد شد، یادآور شد: اجراي کلاس هاي اوقات فراغت در کانون هاي مساجد جزو امتیازات

 
سایت فهما محسوب می شود و براین اساس کانون هاي مساجد نسبت به این امر باید بیشتر فعال باشند. 

گلباغی همچنین از برپایی 24 کلاس طرح حفظ موضوعی قرآن کرین در سطح کانون هاي مساجد استان خبر داد و یادآوري کرد: در
راستاي اجراي این طرح جلسات آموزش روخوانی قرآن کریم در شب هاي جمعه در منازل با حضور خانواده ها برگزار می شود که در

 
کناز این آموزش ها حفظ چهل موضوع قرآنی نیز به قرآن آموزان جهت حفظ ارائه می شود. 

وي اضافه کرد: این برنامه آموزشی در راستاي پرکردن اوقات فراغت بچه ها و علاقمندان به روخوانی قرآنی کریم اجرا می شود و
مربیان کانون هاي مساجد و موسسات قرآنی فعال در سطح استان از این طرح می توانند به نحو احسن براي تربیت قرآنی متربیان

 
تحت پوشش خویش استفاده کنند 

گلباغی از مشارکت کانون هاي فرهنگی هنري مساجد کردستان در راستاي اجراي طرح 1455 خبر داد و گفت: این طرح در سطح
کانون هاي مساجد استان اطلاع رسانی شده است و هر هفته با محوریت یک آیه یا عبارت قرآن کریم است.



دولت در افزایش توسعه اقتصاد دیجیتال همت بیشتري داشته باشد

منبع: فراسوشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/05/05

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی گفت: دولت باید در افزایش سهم بازار آنلاین نسبت به بازار آفلاین و
توسعه اقتصاد دیجیتال همت بیشتري داشته باشد.

دولت در افزایش توسعه اقتصاد دیجیتال همت بیشتري داشته باشدعضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی گفت:

 
دولت باید در افزایش سهم بازار آنلاین نسبت به بازار آفلاین و توسعه اقتصاد دیجیتال همت بیشتري داشته باشد. 

به گزارش فراسو، حجت االله فیروزي در گفت وگویی، با تاکید و توصیه بر حمایت از کسب و کارهاي استارتاپی، دانش بنیان و فناوري
محور داخلی، اظهار کرد: خوشبختانه کسب و کارهاي مجازي در کشور از جمله فروشگاه هاي بزرگ آنلاین ایرانی توسعه مناسبی پیدا

 
کرده اند. 

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی افزود: بیماري کرونا در یکی دو سال گذشتته زندگی بسیاري از مردم جهان و
ایران را تحت تاثیر قرار داده است ولی استفاده از خدمات آنلاین و مجازي بخشی از مشکلات را در این شرایط خاص کاهش داده است
به طوري که امروز مردم از سراسر ایران امکان استفاده از خدمات یکسان را از طریق کسب و کارهاي فضاي مجازي و به ویژه فروشگاه

 
هاي بزرگ آنلاین دارا هستند. 

فیروزي تصریح کرد: از طرفی در کنار این نوع پلتفرم هاي سراسري ملی، صاحبان کسب و کارهاي کوچکتر مثل صنعتگران،

 
تولیدکنندگان و هنرمندان هم می توانند به صورت مستقیم و بدون تبعیض به بازار بزرگ 80 میلیونی کشور  وصل شوند. 

وي افزود: این در واقع ظرفیت ویژه اقتصاد دیجیتال است که به شکل عینی و با کمترین نقص به کمک برقراري عدالت اجتماعی می
آید و ما باید با توجه به رشد کم نظیر تعداد مشتریان اینترنت و کاربران موبایل از چنین ظرفیتی براي حل چالش هایی مثل بیماري

 
کرونا یا مشکلات اقتصادي و اشتغال بهره ببریم. 

نماینده مردم فسا در مجلس شوراي اسلامی اضافه کرد: دولت باید در افزایش سهم بازار آنلاین نسبت به بازار آفلاین و توسعه اقتصاد
دیجیتال همت بیشتري داشته باشد زیرا این میزان هنوز نسبت به بقیه دنیا در کشور آنچنان که انتظار می رود رشد نکرده است.در

 
کشورهاي در حال توسعه مشابه یا همسایه ما مثل ترکیه سهم بازار آنلاین نسبت به بازار آفلاین به اندازه قابل توجهی بیشتر است. 

فیروزي یادآور شد: ما باید تلاش کنیم در کشور چندین پلتفرم فروشگاهی آنلاین بزرگ داشته باشیم  تا هم عدد 3 درصدي سهم

 
بازار آنلاین نسبت به کل بازار را افزایش دهیم و هم با ایجاد رقابت کیفیت خدمات این حوزه را بالا ببریم. 

وي همچنان بیان کرد: وقتی که یک فروشگاه آنلاین بزرگ و ملی می تواند در اشتغالزایی مستقیم نزدیک به 9 هزار نفر را در 500
نوع شغل مشغول به کار کند، یا براي 150 هزار کسب و کار دیگر زیرساخت ایجاد کند، نشاندهنده ظرفیت عظیم اقتصاد دیجیتال در

کارآفرینی ملی است. 



عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی تاکید کرد: طبق آماري که به دست ما نمایندگان در مجلس می رسد از میان
میلیون ها کالاي عرضه شده در این فروشگاه ها، بخش قابل توجهی از کالاها ایرانی هستند که قابل توجه است.



افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري، عادي، اشتغال و خرید انشعابات

منبع: اعتبار نیوزشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/05/05

عصر اعتبار- شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي
بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات

و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد.

به گزارش پایگاه خبري «عصر اعتبار» به نقل از روابط عمومی بانک مرکزي، در یکهزار و سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول
و اعتبار که عصر امروز به ریاست دکتر کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات
قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض الحسنه تا مبلغ پانصد (500) میلیون ریال و همچنین افزایش سقف فردي
تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف
فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی تا مبلغ یکهزار

 
(1.000) میلیون ریال مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

200هزار نفر، هشتصد (800) میلیون ریال و براي سایر شهرها یکهزار (1.000) میلیون ریال با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد.



کارآفرینی که با ساخت دستگاه جوجه کشی وارد اقتصاد مقاومتی شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/05/05

وقتی از جهادگران عرصه اقتصاد مقاومتی صحبت می کنیم، منظور افرادي نیست که تمام امکانات برایشان مهیا و وارد بخش
تولید شده اند، بلکه کسانی هستند که بعضاً شغل قبلی خود را به دلایلی از دست داده اند و با همت و تلاش دوباره کاري را

شروع کرده و براي چند نفر هم اشتغالزایی کرده اند. مثل آقاي ممی پور در ...

وقتی از جهادگران عرصه اقتصاد مقاومتی صحبت می کنیم، منظور افرادي نیست که تمام امکانات برایشان مهیا و وارد بخش
تولید شده اند، بلکه کسانی هستند که بعضاً شغل قبلی خود را به دلایلی از دست داده اند و با همت و تلاش دوباره کاري را شروع
کرده و براي چند نفر هم اشتغالزایی کرده اند. مثل آقاي ممی پور در شهرستان سراب که با کنار گذاشتن شغل قبلی خود به پرورش
بوقلمون روي آورده و با حمایت هاي بسیج و سپاه توانسته است علاوه بر تولید گوشت سفید، براي تعدادي از همشهریانش کارآفرینی

 
کند. 

جهادگران اقتصادي در مزرعه پرورش بوقلمون به عنوان تأمین کننده گوشت سفید در کشور مشغول فعالیت هستند تا چرخ اقتصاد
کشور به حرکت درآمده و سفره هموطنان خالی از گوشت سفید نباشد. شرایط فعلی اقتصادي کشور و رکود حاکم بر مشاغل باعث
شده گروهی از شهروندان کسب و کار خود را تغییر دهند. محمد ممی پور در شهرستان سراب آذربایجان شرقی یکی از همین افراد
است که قبلاً پیمانکار بوده و با ادوات سنگین همچون لودر و کامیون کار می کرده ولی حالا با توجه به رکود اقتصادي کشور به سمت
پرورش بوقلمون رفته و چرخ زندگی را از این راه می چرخاند. این کارآفرین طی چند سالی که به کار پرورش بوقلمون مشغول است،
تجربه هاي زیادي در این زمینه کسب کرده و راه و روش این کار را به خوبی می داند. هر چند به گفته خودش از سال 91 کم و بیش
به دنبال کار پرورش بوقلمون بوده، ولی از سال 95 و به صورت جدي و حرفه اي این کار را ادامه داده است. «کار با ادوات سنگین
مانند کامیون و لودر دیگر مثل سابق جوابگوي هزینه هاي زندگی نبود و هر روز خرج ها بالا می رفت، بنابراین براي اینکه چرخ هاي
زندگی بچرخد باید فکري می کردم و با توجه به زمین بزرگی که در حیاط منزل در اختیار داشتم، متوجه شدم می توانم با پرورش

 
بوقلمون درآمدزایی مناسبی را براي خودم فراهم کنم.» 

این ها بخشی از حرف هاي ممی پور است که درباره شروع کار خود می گوید: «در ابتدا کارم را با خرید 50 جوجه بوقلمون در حیاط
خانه خودمان شروع کردم و الان تعداد آن ها را به 2 هزار بوقلمون رسانده ام. یک سال اول کار من بیشتر با آزمون و خطا همراه بود
تا به طور کامل با بیماري ها و نحوه پرورش بوقلمون آشنا شدم و تصمیم به خرید یک دستگاه کوچک جوجه کشی گرفتم تا بتوانم از

 
بوقلمون هاي مادر درآمدزایی بیشتري داشته باشم.» 

وي ادامه می دهد: «با توجه به تجارب فنی و مکانیکی که داشتم، متوجه شدم توانایی ساخت دستگاه هاي جوجه کشی را دارم. در
اولین تلاشم در این مسیر موفق شدم دستگاه هچر هزار و 200 تایی بسازم که می تواند جوجه بوقلمون ها را تا 24ساعت پس از
خروج از پوسته تخم نگهداري کند. موفقیت در گام اول مرا ترغیب کرد که به طور جدي در پی ساخت دستگاه «ستر» یا «جوجه

 
کشی» باشم. این دستگاه 24روز از تخم هاي بوقلمون مراقبت می کند تا جوجه بوقلمون ها براي خروج آماده شوند.» 

 
دستگاهی با ظرفیت 20 هزار جوجه 

دستگاهی که ممی پور ساخت در ابتدا ظرفیت 600جوجه بوقلمون را داشت و هم اکنون ظرفیت آن به 20هزار عدد رسیده است. این
پیشرفت را باید در کمک هایی دید که به گفته این کارآفرین، در سال 95 مبلغ 30میلیون تومان از بسیج سازندگی وام گرفته و

 
موجب شد تا کار را توسعه بدهد. 

ممی پور می گوید: «به ازاي هر متر مربع، پنج عدد بوقلمون نگهداري و پرواربندي می شود، ولی در زمان تولید مثل به ازاي هر



 
مترمربع سه عدد بوقلمون نگهداري و پرواربندي می شود، یعنی ضریب تبدیل آن سه به یک است.» 

این فعال اقتصاد مقاومتی با اشاره به مساحت سالن براي نگهداري و پرورش بوقلمون ها ادامه می دهد: «در این کار باید 300متر مربع
براي بوقلمون هاي مادر جهت جوجه کشی در نظر گرفت و 100 متر مربع نیز براي دستگاه هاي جوجه کشی لازم است. حدود هزار

 
مترمربع فضاي باز هم براي هواخوري جوجه بوقلمون ها باید در نظر داشت.» 

 
کرونا کار ها را سخت کرد 

طی سال هاي اخیر نژاد هاي بوقلمون افزایش یافته، به طوري که در سال هاي اخیر با ترکیب نژاد هاي مختلف شاهد یک دگرگونی
در نژاد بوقلمون ها هستیم. تا چند سال پیش فقط بوقلمون سنتی وجود داشت، ولی اکنون بوقلمون نژاد ایرانی با نژاد ترکیه اي
ترکیب شده است. نژاد بوقلمون ماده ایرانی با نژاد نر امریکایی یا انگلیسی نیز ترکیب شده و سال گذشته نیز نژاد فرانسوي آمد که نژاد

 
ایرانی را با فرانسوي تلقیح می کند. 

ممی پور با اشاره به نژاد بوقلمون هایی که پرورش می دهد، تأکید می کند: «نژاد بوقلمون هایی که ما پرورش می دهیم، نژاد برنز

 
است؛ وقتی نژاد ها با همدیگر ترکیب می شوند، موقع پرورش و پرواربندي وزن آن ها بیشتر می شود و این یک مزیت است.» 

وي با اشاره به مشکلات و دغدغه هایی که در این مسیر وجود دارد، تصریح می کند: «سال گذشته از نظر پرورش بوقلمون مشکل
خاصی نداشتیم و از سوي دیگر سپاه و بسیج سازندگی نیز حمایت می کرد، ولی امسال و بعد از شیوع کرونا شرایط خیلی سخت و
دشوار شد و گوشت بوقلمون دیگر مثل گذشته خواهان ندارد.» به گفته این کارآفرین، در سال 91 حدود 500 نفر در کار تولید و
پرورش بوقلمون فعال بودند، ولی الان از این تعداد40یا 50نفر در کل استان در کار پرورش بوقلمون فعالند، اگر شرایط به این صورت

 
پیش برود کار سخت تر شده و عده اي ورشکست می شوند. 

 
صادرات بوقلمون به عراق 

این فعال اقتصاد مقاومتی شهرستان سراب با تأکید بر اینکه بوقلمون ارزش غذایی خیلی بالایی دارد، می گوید: «متأسفانه عموم مردم
از خاصیت غذایی آن بی خبر هستند و در داخل کشور مصرف کمتري دارد. در حالی که در کشور عراق مصرف خیلی بیشتر است و تا
سال قبل تولیدات ما به این کشور صادر می شد، ولی با شیوع کرونا مرز ها بسته شده و حالا ما فعالان این کار روز هاي سختی را
تجربه می کنیم.» گرانی روزافزون نهاده هاي دامی درد دیگري است که فعالان عرصه پرورش بوقلمون را درگیر خود کرده است. به
گفته ممی پور، قبلاً ذرت می خریدیم یک هزار تومان الان به قیمت 20هزار تومان هم پیدا نمی کنیم و بوقلمون ها، چون چیزي
براي خوردن ندارند، می میرند. باز هم ما ضرر می کنیم. زمانی که ذرت و سویا ارزان بود تقلب وجود نداشت، ولی الان که گران شده
و به 20هزار تومان رسیده، به شدت مواد تقلبی در بازار زیاده شده و آن را با خاك اره و خیلی چیز هاي دیگر مخلوط می کنند و
وقتی بوقلمون ها می خورند، دچار عفونت روده و ورم معده می شوند. این فعال اقتصاد مقاومتی آشنایی با بیماري بوقلمون و راهکار
درمان و پیشگیري از آن را لازمه موفقیت در امر پرورش بوقلمون ها ذکر کرده و می گوید: «به عنوان یک اصل اساسی در زمینه
پرورش طیور، رعایت اصول بهداشتی، تمیزکردن محیط پرورش و ضدعفونی کردن تجهیزات تا حد زیادي از شیوع بیماري در بین آن
ها جلوگیري می کند.» وي تأکید می کند: «بیماري یکی از چالش هاي اصلی پیش روي هر پرورش دهنده بوقلمون است که در
صورت رعایت نکردن اصول بهداشتی و واکسیناسیون نکردن به موقع ممکن است در کوتاه مدت باعث از دست دادن بوقلمون ها شود،
بنابراین بسیار مهم است که پرورش دهنده بوقلمون با بیماري هاي این پرنده آشنا شده و اقدامات لازم را جهت پیشگیري یا درمان

انجام دهد.»



کارآفرینی که با ساخت دستگاه جوجه کشی وارد اقتصاد مقاومتی شد

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/05/05

وقتی از جهادگران عرصه اقتصاد مقاومتی صحبت می کنیم، منظور افرادي نیست که تمام امکانات برایشان مهیا و وارد بخش
تولید شده اند، بلکه کسانی هستند که بعضاً شغل قبلی خود را به دلایلی از دست داده اند و با همت و تلاش دوباره کاري را شروع
کرده و براي چند نفر هم اشتغالزایی کرده اند. مثل آقاي ممی پور در شهرستان سراب که با کنار گذاشتن شغل قبلی خود به پرورش
بوقلمون روي آورده و با حمایت هاي بسیج و سپاه توانسته است علاوه بر تولید گوشت سفید، براي تعدادي از همشهریانش کارآفرینی

 
کند. 

جهادگران اقتصادي در مزرعه پرورش بوقلمون به عنوان تأمین کننده گوشت سفید در کشور مشغول فعالیت هستند تا چرخ اقتصاد
کشور به حرکت درآمده و سفره هموطنان خالی از گوشت سفید نباشد. شرایط فعلی اقتصادي کشور و رکود حاکم بر مشاغل باعث
شده گروهی از شهروندان کسب و کار خود را تغییر دهند. محمد ممی پور در شهرستان سراب آذربایجان شرقی یکی از همین افراد
است که قبلاً پیمانکار بوده و با ادوات سنگین همچون لودر و کامیون کار می کرده ولی حالا با توجه به رکود اقتصادي کشور به سمت
پرورش بوقلمون رفته و چرخ زندگی را از این راه می چرخاند. این کارآفرین طی چند سالی که به کار پرورش بوقلمون مشغول است،
تجربه هاي زیادي در این زمینه کسب کرده و راه و روش این کار را به خوبی می داند. هر چند به گفته خودش از سال 91 کم و بیش
به دنبال کار پرورش بوقلمون بوده، ولی از سال 95 و به صورت جدي و حرفه اي این کار را ادامه داده است. «کار با ادوات سنگین
مانند کامیون و لودر دیگر مثل سابق جوابگوي هزینه هاي زندگی نبود و هر روز خرج ها بالا می رفت، بنابراین براي اینکه چرخ هاي
زندگی بچرخد باید فکري می کردم و با توجه به زمین بزرگی که در حیاط منزل در اختیار داشتم، متوجه شدم می توانم با پرورش

 
بوقلمون درآمدزایی مناسبی را براي خودم فراهم کنم.» 

این ها بخشی از حرف هاي ممی پور است که درباره شروع کار خود می گوید: «در ابتدا کارم را با خرید 50 جوجه بوقلمون در حیاط
خانه خودمان شروع کردم و الان تعداد آن ها را به 2 هزار بوقلمون رسانده ام. یک سال اول کار من بیشتر با آزمون و خطا همراه بود
تا به طور کامل با بیماري ها و نحوه پرورش بوقلمون آشنا شدم و تصمیم به خرید یک دستگاه کوچک جوجه کشی گرفتم تا بتوانم از

 
بوقلمون هاي مادر درآمدزایی بیشتري داشته باشم.» 

وي ادامه می دهد: «با توجه به تجارب فنی و مکانیکی که داشتم، متوجه شدم توانایی ساخت دستگاه هاي جوجه کشی را دارم. در
اولین تلاشم در این مسیر موفق شدم دستگاه هچر هزار و 200 تایی بسازم که می تواند جوجه بوقلمون ها را تا 24ساعت پس از
خروج از پوسته تخم نگهداري کند. موفقیت در گام اول مرا ترغیب کرد که به طور جدي در پی ساخت دستگاه «ستر» یا «جوجه

 
کشی» باشم. این دستگاه 24روز از تخم هاي بوقلمون مراقبت می کند تا جوجه بوقلمون ها براي خروج آماده شوند.» 

 
دستگاهی با ظرفیت 20 هزار جوجه 

دستگاهی که ممی پور ساخت در ابتدا ظرفیت 600جوجه بوقلمون را داشت و هم اکنون ظرفیت آن به 20هزار عدد رسیده است. این
پیشرفت را باید در کمک هایی دید که به گفته این کارآفرین، در سال 95 مبلغ 30میلیون تومان از بسیج سازندگی وام گرفته و

 
موجب شد تا کار را توسعه بدهد. 

ممی پور می گوید: «به ازاي هر متر مربع، پنج عدد بوقلمون نگهداري و پرواربندي می شود، ولی در زمان تولید مثل به ازاي هر

 
مترمربع سه عدد بوقلمون نگهداري و پرواربندي می شود، یعنی ضریب تبدیل آن سه به یک است.» 

این فعال اقتصاد مقاومتی با اشاره به مساحت سالن براي نگهداري و پرورش بوقلمون ها ادامه می دهد: «در این کار باید 300متر مربع



براي بوقلمون هاي مادر جهت جوجه کشی در نظر گرفت و 100 متر مربع نیز براي دستگاه هاي جوجه کشی لازم است. حدود هزار

 
مترمربع فضاي باز هم براي هواخوري جوجه بوقلمون ها باید در نظر داشت.» 

 
کرونا کار ها را سخت کرد 

طی سال هاي اخیر نژاد هاي بوقلمون افزایش یافته، به طوري که در سال هاي اخیر با ترکیب نژاد هاي مختلف شاهد یک دگرگونی
در نژاد بوقلمون ها هستیم. تا چند سال پیش فقط بوقلمون سنتی وجود داشت، ولی اکنون بوقلمون نژاد ایرانی با نژاد ترکیه اي
ترکیب شده است. نژاد بوقلمون ماده ایرانی با نژاد نر امریکایی یا انگلیسی نیز ترکیب شده و سال گذشته نیز نژاد فرانسوي آمد که نژاد

 
ایرانی را با فرانسوي تلقیح می کند. 

ممی پور با اشاره به نژاد بوقلمون هایی که پرورش می دهد، تأکید می کند: «نژاد بوقلمون هایی که ما پرورش می دهیم، نژاد برنز

 
است؛ وقتی نژاد ها با همدیگر ترکیب می شوند، موقع پرورش و پرواربندي وزن آن ها بیشتر می شود و این یک مزیت است.» 

وي با اشاره به مشکلات و دغدغه هایی که در این مسیر وجود دارد، تصریح می کند: «سال گذشته از نظر پرورش بوقلمون مشکل
خاصی نداشتیم و از سوي دیگر سپاه و بسیج سازندگی نیز حمایت می کرد، ولی امسال و بعد از شیوع کرونا شرایط خیلی سخت و
دشوار شد و گوشت بوقلمون دیگر مثل گذشته خواهان ندارد.» به گفته این کارآفرین، در سال 91 حدود 500 نفر در کار تولید و
پرورش بوقلمون فعال بودند، ولی الان از این تعداد40یا 50نفر در کل استان در کار پرورش بوقلمون فعالند، اگر شرایط به این صورت

 
پیش برود کار سخت تر شده و عده اي ورشکست می شوند. 

 
صادرات بوقلمون به عراق 

این فعال اقتصاد مقاومتی شهرستان سراب با تأکید بر اینکه بوقلمون ارزش غذایی خیلی بالایی دارد، می گوید: «متأسفانه عموم مردم
از خاصیت غذایی آن بی خبر هستند و در داخل کشور مصرف کمتري دارد. در حالی که در کشور عراق مصرف خیلی بیشتر است و تا
سال قبل تولیدات ما به این کشور صادر می شد، ولی با شیوع کرونا مرز ها بسته شده و حالا ما فعالان این کار روز هاي سختی را
تجربه می کنیم.» گرانی روزافزون نهاده هاي دامی درد دیگري است که فعالان عرصه پرورش بوقلمون را درگیر خود کرده است. به
گفته ممی پور، قبلاً ذرت می خریدیم یک هزار تومان الان به قیمت 20هزار تومان هم پیدا نمی کنیم و بوقلمون ها، چون چیزي
براي خوردن ندارند، می میرند. باز هم ما ضرر می کنیم. زمانی که ذرت و سویا ارزان بود تقلب وجود نداشت، ولی الان که گران شده
و به 20هزار تومان رسیده، به شدت مواد تقلبی در بازار زیاده شده و آن را با خاك اره و خیلی چیز هاي دیگر مخلوط می کنند و
وقتی بوقلمون ها می خورند، دچار عفونت روده و ورم معده می شوند. این فعال اقتصاد مقاومتی آشنایی با بیماري بوقلمون و راهکار
درمان و پیشگیري از آن را لازمه موفقیت در امر پرورش بوقلمون ها ذکر کرده و می گوید: «به عنوان یک اصل اساسی در زمینه
پرورش طیور، رعایت اصول بهداشتی، تمیزکردن محیط پرورش و ضدعفونی کردن تجهیزات تا حد زیادي از شیوع بیماري در بین آن
ها جلوگیري می کند.» وي تأکید می کند: «بیماري یکی از چالش هاي اصلی پیش روي هر پرورش دهنده بوقلمون است که در
صورت رعایت نکردن اصول بهداشتی و واکسیناسیون نکردن به موقع ممکن است در کوتاه مدت باعث از دست دادن بوقلمون ها شود،
بنابراین بسیار مهم است که پرورش دهنده بوقلمون با بیماري هاي این پرنده آشنا شده و اقدامات لازم را جهت پیشگیري یا درمان

انجام دهد.»



پاسخ به 5 شبهه درباره طرح حمایت از حقوق کاربران
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ً احمد کارآمد در رشته توئیتی به برخی شبهات درخصوص طرح «حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردي» که اخیرا
پرحاشیه شده است، پرداخت. او نوشته است: سعی می کنم در این راستا به شبهاتی پیرامون طرح حمایت (فارغ از تصویب یا

رد آن در مجلس) پاسخ دهم. هر فرد غیر مغرضی پس از بررسی متن طرح متوجه می شود ...

احمد کارآمد در رشته توئیتی به برخی شبهات درخصوص طرح «حمایت از حقوق کاربران و خدمات پایه کاربردي» که اخیراً
پرحاشیه شده است، پرداخت. او نوشته است: سعی می کنم در این راستا به شبهاتی پیرامون طرح حمایت (فارغ از تصویب یا رد آن
در مجلس) پاسخ دهم. هر فرد غیر مغرضی پس از بررسی متن طرح متوجه می شود بسیاري از شبهاتی که پیرامون آن مطرح می

 
شود، کذب محض یا سوءبرداشت مغرضانه افرادي خاص است! پنج شبهه اصلی پیرامون طرح حمایت مطرح است: 

 
1) آیا با این طرح سرویس هایی همچون گوگل، اینستاگرام و واتس اپ درصورت عدم تأسیس نمایندگی در ایران، فیلتر می شوند؟ 

جواب: خیر، طبق تبصره 2 ماده 28 طرح صیانت هیچ پلتفرمی (حتی غیرمجاز) بدون وجود جایگزین مناسب قابل مسدودسازي یا
فیلترینگ نیست. این طرح به دنبال فیلترینگ نیست بلکه به دنبال پاسخگو کردن پلتفرم هاي خارجی (به کاربران ایرانی) مانند
گوگل و فیس بوك که برخی سرویس هاي خود را براي ایران تحریم می کنند یا اپل که ایرانیان را از خدمات خود محروم می کند،

 
است. 

 
2) آیا در طرح مجلس استفاده از فیلترشکن ها جرم انگاري شده یا طبق این طرح فیلترشکن ها مسدود می شوند؟ 

پاسخ: خیر ماده 33 طرح صیانت به صراحت استفاده از فیلترشکن و خرید آن توسط کاربران را مجاز دانسته و درباره فیلترشکن ها
تنها موضوع ممنوعیت تولید و فروش انبوه (بدون مجوز) آنهاست. اما دلیل ممنوعیت تولید و فروش انبوه فیلترشکن نیز امنیت خود
کاربران است، چراکه در سال هاي اخیر مشخص شده بسیاري از افرادي که فروشنده انبوه فیلترشکن هستند در واقع کلاهبردار و در

 
حال سوءاستفاده از اطلاعات کاربرانند و به راحتی به خصوصی ترین اطلاعات هرکاربر دسترسی پیدا می کنند. 

 
3) آیا طرح اخیر مجلس همه فضاي مجازي و اینترنت را قانونگذاري می کند؟ 

 
جواب: خیر، طرح صیانت فقط براي یک لایه از شش لایه فضاي مجازي یعنی لایه خدمات را قانونگذاري می کند. 

 
4) آیا پلتفرم هاي خارجی مثل گوگل، اینستاگرام و واتس اپ قطعاً به ایران نمی آیند و شرایط ایران را نمی پذیرند؟ 

جواب: همین الان که هنوز این قانون تصویب نشده است سرویس هایی همچون اینستاگرام با ایران همکاري دارند (سرور هاي فیس
بوك در ارمنستان که تحت مدیریت ایران است) همچنین شرکت هایی مثل توئیتر و یوتیوب شرایط ایران را پذیرفته اند. در این مورد
باید به این نکته توجه شود که برخی پلتفرم ها به دلیل ترس از تحریم هاي ظالمانه بین المللی ممکن است در ظاهر با ایران موافقت
و همکاري علنی خود را اعلام نکنند، اما در عمل با ایران همکاري دارند؛ در همین زمینه می توان به تلگرام اشاره کرد که بخشی از
سرور هاي (CDN) خود را به داخل کشور منتقل نموده و در حال همکاري با ایران بوده، اما مدیران آن در توئیتر و در رسانه ها
همکاري هاي خود با ایران را انکار می کردند یا آن را ناچیز جلوه می دادند، درحالی که واقعیت چیز دیگري بود. یا در مثال دیگر
جالب است بدانید در سال هاي اخیر پلتفرم هاي یوتیوب و توئیتر بار ها براي پذیرش شرایط ایران و مذاکره اعلام آمادگی نموده اند

 
که متأسفانه به دلیل بی کفایتی مدیران وزارت ارتباطات از این فرصت ها استفاده نشده است. 

 
5) آیا با طرح صیانت شغل ها در فضاي مجازي تعطیل می شوند؟ 

جواب: براي پاسخ به این سؤال باید ابتدا مشخص کنیم که یک شغل بر بستر یک پلتفرم چگونه از بین می رود. پاسخ ساده است، در
یکی از حالت هایی که در ادامه ذکر می شوند یک کسب وکار اینترنتی ممکن است از بین برود: الف) فیلتر شدن پلتفرمی که کسب
وکار روي آن قرار گرفته (مانند اینستاگرام)؛ ب) حذف شدن کسب و کار توسط خود پلتفرم (مانند ده ها صفحه اي که توسط شبکه



 
هاي اجتماعی به دلایل درست یا غلط مسدود می شوند) و ج) دزدیده شدن حساب کاربري کسب وکار (اصطلاحاً هک شدن) 

طرح حمایت از حقوق کاربران همان طور که پیش تر ذکر شد به دنبال فیلترینگ نیست، بنابراین حالت «الف» منتفی است. مورد
«ب» نیز با توجه به متن طرح صیانت این طرح به دنبال حفظ حقوق کاربران است و به دنبال آن است تا مانع از اقدامات سلیقه اي
پلتفرم ها علیه کاربران نظیر حذف حساب کاربري و... شود. همچنین در مورد حالت «ج» پلتفرم ها در مواردي مانند کلاهبرداري،

 
هک شدن و هر نوع جرم علیه کاربران با دستگاه ها و نهاد هاي قانونی براي احقاق حق کاربران خسارت دیده همکاري می کند. 

باید گفت این طرح نه تن ها باعث کاهش اشتغال و کسب وکار هاي مجازي نمی شود بلکه یکی از نقاط قوت طرح حمایت، حمایت
آن از حقوق تولیدکنندگان محتوا و سرویس هاي داخلی در فضاي مجازي است، بنابراین بر اساس ماده 15 نه تن ها شغل هاي امروز
در فضاي مجازي حفظ خواهد شد بلکه بسیاري از افرادي که امروز تولید محتوا می کنند، اما متأسفانه پلتفرم هاي حقوقی به آن ها
نمی پردازند یا مبالغی ناچیز و غیرعادلانه به آن ها پرداخت می شود تحت حمایت طرح حمایت می توانند به درآمد هاي سرشار و

مناسبی دست پیدا کنند و فرصت هاي شغلی بسیاري از این طریق ایجاد خواهد شد.



تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی
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تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی

 
بررسی" اقتصادسرآمد" از مونتاژ دوچرخه در ایران به صورت زیرپله اي 

 
تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی 

گروه صنعت - ترافیک بسیار و نیاز به سرعت، گسترش حمل ونقل عمومی، رشد اتوبان ها و البته نبود زیرساخت هایی همچون مسیر
ویژه و پستی بلندي هاي تند از آن دست دلایل از رونق افتادن بازار دوچرخه هستند. در حال حاضر کارخانه ها با دو مشکل کمبود
نقدینگی و عدم موفقیت در وارد کردن قطعات CKD از خارج از کشور جهت تولید کامل دوچرخه و عرضه آن به بازار مواجه هستند.
از سوي دیگر، عدم موفقیت در وارد کردن قطعات جهت تولید دوچرخه کامل ناشی از گران شدن نرخ ارز همراه با تحریم هاي بانکی
کشور بوده و نتیجه مستقیم آن عدم تولید دوچرخه و عدم عرضه به بازار بوده که کمبود نقدینگی را نیز به وجود آورده است. این
روزها البته کیفیت پایین دوچرخه ها باعث شده آنها خیلی سریع تر از آنچه باید مستهلک شوند و بعد از گذشت 3 تا 4 سال دیگر
قابل استفاده نباشند. دوچرخه ها قیمت هاي متفاوتی دارند. یک دوچرخه کاملا معمولی در بازار تهران حدود 700 هزار تومان قیمت
دارد. با این حال یک دوچرخه مطلوب دستکم 2 میلیون تومان فروخته می شود. گرچه در همین بازار دوچرخه هایی با قیمت 30

 
میلیون تومان هم وجود دارد. 

به گزارش اقتصادسرآمد، ضرورت دارد نگاه ویژه اي از سوي مقامات اقتصادي کشور در جهت حل مشکل این مجموعه هاي صنعتی و
رونق دوباره کارخانه ها صورت بگیرد تا بار دیگر شاهد افزایش اشتغال در این مجموعه باشیم.از سوي دیگر، در طول چند سال آینده
به باور همه کارشناسان و دلسوزان صنعت کشور، حرکت به سمت دوچرخه هاي الکتریکی، خودروهاي الکتریکی و حمل ونقل سبز،
ناگزیر است. در اروپاي امروز بیش از 25 درصد حمل و نقل را خودروهاي سبز شکل می دهند و این صنایع روزبه روز پیشرفت
بیشتري می کنند. لازم است تا از ظرفیت دوچرخه سازي در کشور براي بهبود این وضع در کنار فراهم کردن زیرساخت ها تلاش
کرد، تا هم شهر پاك تري داشته باشیم و هم ترافیک کمتري. در ایران دولت ها فقط در زبان از تولید حمایت کرده اما در عمل براي

 
پرداخت هزینه حامل هاي انرژي یا مالیات با تولیدکنندگان نیز مانند سایر افراد جامعه برخورد می شود. 

 
تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی 

رضا احمدپور، کارشناس حمل و نقل، مجموعه قطعات موتورسیکلت و دوچرخه دراینباره به روزنامه اقتصادسرآمد، گفت: تمام دوچرخه
هاي چینی به صورت سی کی دي به کشور وارد و در اینجا مونتاژ می شوند. این موضوع خود صنعت دوچرخه سازي در کشور را

 
تهدید می کند. 

 
مونتاژ دوچرخه در ایران به صورت زیرپله اي 

وي در ادامه با بیان این مطلب که، بسیاري از کارگاه هاي مونتاژ دوچرخه به صورت زیرپله اي مشغول به فعالیت هستند، افزود: از آن
جا که کشور چین رقیب دوچرخه سازي ایران است بزار دوچرخه ما را تحت تاثیرسوء خود قرار داده است. چینی ها به عنوان جایزه

 
صادرات، از 14 درصد معافیت مالیاتی برخوردارند و کالا را با قیمت تمام شده به سایر کشورها می فرستند. 

 
تولیدکننده چینی کالاي خود را با قیمت تمام شده 

 
صادر می کند 

وي افزود: علاوه بر آن، چینی ها از این مزیت برخوردارهستند که دو برابر تعداد کالایی که صادر می کنند را در داخل کشور خود با



معافیت مالیاتی به فروش برسانند. از آنجا که بازار چین، داراي یک میلیارد و 400 میلیون متقاضی است و دولت چین فروش در بازار
داخل را به صادرات منوط کرده است، تولیدکننده چینی کالاي خود را با قیمت تمام شده صادر می کند تا بتواند از فروش در داخل

 
بهره ببرد. 

به گفته احمدپور، چین در تامین مواد اولیه نیز به صورت صرفه اقتصادي خرید می کند، به این صورت که به طور عمده و با حجم
بسیار زیاد مواد اولیه را می خرد و به همین دلیل از تخفیف هاي هنگفت که گاه تا 30 درصد از قیمت مواد را شامل می شود، بهره

 
می برد. 

 
قیمت مواد اولیه در ایران بیشتر از قیمت جهانی است 

وي با بیان این نکته که، قیمت مواد اولیه در ایران بیشتر از قیمت جهانی است و باید نقد پرداخت شود. در غیر این صورت فروشنده
مواد پتروشیمی ماهانه سه ممیز چهار درصد سود از تولیدکننده دریافت می کند ، ابراز داشت: در حالی که تهیه مواد اولیه براي

 
تولیدکننده داخلی کار دشواري است، این مواد به چین با تخفیف زیاد فروخته می شود که در عمل آب به آسیاب رقیب ریختن است. 
با وجود تنوع بسیار دوچرخه در بازار ایران که توانسته هر نوع سلیقه اي را پاسخگو باشد اما متاسفانه عدم فرهنگسازي و نیز رعایت
نشدن اصول شهرسازي، نبود فضاي لازم و کافی و خطرات فراوان، مانع از فراگیر شدن استفاده از این وسیله مفید و نشاط آور در
میان اقشار مختلف جامعه شده است که قطعا در این راستا ساخت محل هاي مناسب در شهرها می تواند موجب استقبال عمومی از

 
دوچرخه شود. 

از طرفی متاسفانه فشارهاي ناعادلانه مالیاتی و تعرفه هاي نامناسب گمرکی، افزایش قیمت دوچرخه را در پی داشته و از طرفی نبود
فضاهاي کافی و مناسب در شهرها نشان از عدم توجه مسئولان ذي ربط به این کالاي بااهمیت دارد. با توجه به تاثیر مستقیم این
وسیله نقلیه مفید در کاهش آلودگی هوا، کاهش آلودگی صوتی، کاهش خطر تصادفات درون شهري، کاهش ترافیک شهري، کاهش
دما و افزایش نزولات آسمانی، افزایش سلامت و بهداشت جامعه، افزایش جنبه هاي سلامت و بهداشت جامعه، افزایش جنبه هاي
تفریحی و ورزشی و... انتظار بیشتري از وزارتخانه ها و سازمان هاي مختلف از جمله وزارت صنایع، بازرگانی، گمرکات، شهرداري ها و
غیره وجود دارد تا با اولویت بندي صحیح نسبت به دوچرخه و اتخاذ تمهیدات و تصمیمات لازم در جهت رفع مشکلات و رونق مجدد
تولید و بازنگري در تعرفه هاي نامناسب مالیاتی و گمرکی و در نتیجه کاهش قیمت دوچرخه و همچنین اختصاص جایگاه هاي بیشتر

و مناسب براي سفرهاي درون شهري موجب استفاده عمومی از این وسیله مفید شود.



تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی
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تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی

 
بررسی" اقتصادسرآمد" از مونتاژ دوچرخه در ایران به صورت زیرپله اي 

 
تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی 

گروه صنعت - ترافیک بسیار و نیاز به سرعت، گسترش حمل ونقل عمومی، رشد اتوبان ها و البته نبود زیرساخت هایی همچون مسیر
ویژه و پستی بلندي هاي تند از آن دست دلایل از رونق افتادن بازار دوچرخه هستند. در حال حاضر کارخانه ها با دو مشکل کمبود
نقدینگی و عدم موفقیت در وارد کردن قطعات CKD از خارج از کشور جهت تولید کامل دوچرخه و عرضه آن به بازار مواجه هستند.
از سوي دیگر، عدم موفقیت در وارد کردن قطعات جهت تولید دوچرخه کامل ناشی از گران شدن نرخ ارز همراه با تحریم هاي بانکی
کشور بوده و نتیجه مستقیم آن عدم تولید دوچرخه و عدم عرضه به بازار بوده که کمبود نقدینگی را نیز به وجود آورده است. این
روزها البته کیفیت پایین دوچرخه ها باعث شده آنها خیلی سریع تر از آنچه باید مستهلک شوند و بعد از گذشت 3 تا 4 سال دیگر
قابل استفاده نباشند. دوچرخه ها قیمت هاي متفاوتی دارند. یک دوچرخه کاملا معمولی در بازار تهران حدود 700 هزار تومان قیمت
دارد. با این حال یک دوچرخه مطلوب دستکم 2 میلیون تومان فروخته می شود. گرچه در همین بازار دوچرخه هایی با قیمت 30

 
میلیون تومان هم وجود دارد. 

به گزارش اقتصادسرآمد، ضرورت دارد نگاه ویژه اي از سوي مقامات اقتصادي کشور در جهت حل مشکل این مجموعه هاي صنعتی و
رونق دوباره کارخانه ها صورت بگیرد تا بار دیگر شاهد افزایش اشتغال در این مجموعه باشیم.از سوي دیگر، در طول چند سال آینده
به باور همه کارشناسان و دلسوزان صنعت کشور، حرکت به سمت دوچرخه هاي الکتریکی، خودروهاي الکتریکی و حمل ونقل سبز،
ناگزیر است. در اروپاي امروز بیش از 25 درصد حمل و نقل را خودروهاي سبز شکل می دهند و این صنایع روزبه روز پیشرفت
بیشتري می کنند. لازم است تا از ظرفیت دوچرخه سازي در کشور براي بهبود این وضع در کنار فراهم کردن زیرساخت ها تلاش
کرد، تا هم شهر پاك تري داشته باشیم و هم ترافیک کمتري. در ایران دولت ها فقط در زبان از تولید حمایت کرده اما در عمل براي

 
پرداخت هزینه حامل هاي انرژي یا مالیات با تولیدکنندگان نیز مانند سایر افراد جامعه برخورد می شود. 

 
تهدید بازار ایران با دوچرخه هاي چینی 

رضا احمدپور، کارشناس حمل و نقل، مجموعه قطعات موتورسیکلت و دوچرخه دراینباره به روزنامه اقتصادسرآمد، گفت: تمام دوچرخه
هاي چینی به صورت سی کی دي به کشور وارد و در اینجا مونتاژ می شوند. این موضوع خود صنعت دوچرخه سازي در کشور را

 
تهدید می کند. 

 
مونتاژ دوچرخه در ایران به صورت زیرپله اي 

وي در ادامه با بیان این مطلب که، بسیاري از کارگاه هاي مونتاژ دوچرخه به صورت زیرپله اي مشغول به فعالیت هستند، افزود: از آن
جا که کشور چین رقیب دوچرخه سازي ایران است بزار دوچرخه ما را تحت تاثیرسوء خود قرار داده است. چینی ها به عنوان جایزه

 
صادرات، از 14 درصد معافیت مالیاتی برخوردارند و کالا را با قیمت تمام شده به سایر کشورها می فرستند. 

 
تولیدکننده چینی کالاي خود را با قیمت تمام شده 

 
صادر می کند 

وي افزود: علاوه بر آن، چینی ها از این مزیت برخوردارهستند که دو برابر تعداد کالایی که صادر می کنند را در داخل کشور خود با



معافیت مالیاتی به فروش برسانند. از آنجا که بازار چین، داراي یک میلیارد و 400 میلیون متقاضی است و دولت چین فروش در بازار
داخل را به صادرات منوط کرده است، تولیدکننده چینی کالاي خود را با قیمت تمام شده صادر می کند تا بتواند از فروش در داخل

 
بهره ببرد. 

به گفته احمدپور، چین در تامین مواد اولیه نیز به صورت صرفه اقتصادي خرید می کند، به این صورت که به طور عمده و با حجم
بسیار زیاد مواد اولیه را می خرد و به همین دلیل از تخفیف هاي هنگفت که گاه تا 30 درصد از قیمت مواد را شامل می شود، بهره

 
می برد. 

 
قیمت مواد اولیه در ایران بیشتر از قیمت جهانی است 

وي با بیان این نکته که، قیمت مواد اولیه در ایران بیشتر از قیمت جهانی است و باید نقد پرداخت شود. در غیر این صورت فروشنده
مواد پتروشیمی ماهانه سه ممیز چهار درصد سود از تولیدکننده دریافت می کند ، ابراز داشت: در حالی که تهیه مواد اولیه براي

 
تولیدکننده داخلی کار دشواري است، این مواد به چین با تخفیف زیاد فروخته می شود که در عمل آب به آسیاب رقیب ریختن است. 
با وجود تنوع بسیار دوچرخه در بازار ایران که توانسته هر نوع سلیقه اي را پاسخگو باشد اما متاسفانه عدم فرهنگسازي و نیز رعایت
نشدن اصول شهرسازي، نبود فضاي لازم و کافی و خطرات فراوان، مانع از فراگیر شدن استفاده از این وسیله مفید و نشاط آور در
میان اقشار مختلف جامعه شده است که قطعا در این راستا ساخت محل هاي مناسب در شهرها می تواند موجب استقبال عمومی از

 
دوچرخه شود. 

از طرفی متاسفانه فشارهاي ناعادلانه مالیاتی و تعرفه هاي نامناسب گمرکی، افزایش قیمت دوچرخه را در پی داشته و از طرفی نبود
فضاهاي کافی و مناسب در شهرها نشان از عدم توجه مسئولان ذي ربط به این کالاي بااهمیت دارد. با توجه به تاثیر مستقیم این
وسیله نقلیه مفید در کاهش آلودگی هوا، کاهش آلودگی صوتی، کاهش خطر تصادفات درون شهري، کاهش ترافیک شهري، کاهش
دما و افزایش نزولات آسمانی، افزایش سلامت و بهداشت جامعه، افزایش جنبه هاي سلامت و بهداشت جامعه، افزایش جنبه هاي
تفریحی و ورزشی و... انتظار بیشتري از وزارتخانه ها و سازمان هاي مختلف از جمله وزارت صنایع، بازرگانی، گمرکات، شهرداري ها و
غیره وجود دارد تا با اولویت بندي صحیح نسبت به دوچرخه و اتخاذ تمهیدات و تصمیمات لازم در جهت رفع مشکلات و رونق مجدد
تولید و بازنگري در تعرفه هاي نامناسب مالیاتی و گمرکی و در نتیجه کاهش قیمت دوچرخه و همچنین اختصاص جایگاه هاي بیشتر

و مناسب براي سفرهاي درون شهري موجب استفاده عمومی از این وسیله مفید شود.



اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشوردر ستاد اجرایی
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اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشوردر ستاد اجرایی

 
با سرمایه 1000 میلیارد تومانی ستاد اجرایی فرمان امام رونمایی و راه اندازي شد 

 
اولین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشوردر ستاد اجرایی 

 
صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت با سرمایه 1000 میلیارد تومانی رونمایی و راه اندازي شد. 

به گزارش اقتصادسرآمد، در مراسمی با حضور محمد مخبر، رئیس ستاد اجرایی فرمان امام،مدیران عامل بنیاد برکت و گروه اقتصادي
تدبیر و جمعی از مدیران بانک ها، بزرگترین صندوق قرض الحسنه کشور و اولین صندوق ویژه اشتغال رسما آغاز به کار کرد.رئیس
ستاد اجرایی فرمان امام در این مراسم ضمن تبریک ایام عید سعید غدیر و قربان و توجه به خط مشی امیرالمؤمنین در دوران امامت
شان و توجه و تأکید به موضوع رسیدگی به محرومان و مستضعفان،گفت: سیاست اصلی ستاد اجرایی فرمان امام ، محرومیت زدایی و
ایجاد پیشرفت درمناطق کم برخوردار کشور با استفاده از توان بیکران مردم و به میدان آوردن ظرفیت هاي بالقوه و باورنکردنی آنان

 
براي حل مشکلات بوده است. 

مخبر با اشاره به تلاش ستاد از دو سال پیش براي راه اندازي این صندوق افزود: هدف ما از ایجاد این صندوق ، تسهیل مسیر اجراي

 
طرح هاي اشتغالزایی توسط خودم مردم است که در گام نخست، این طرح ها از طریق بنیاد برکت شناسایی و به اجرا درخواهند آمد. 
ما از دو سال پیش براي دریافت مجوزهاي قانونی از بانک مرکزي اقدام کردیم و نهایتا امروز پس از صدور مجوز از بانک مرکزي و
شوراي پول و اعتبار این صندوق فعالیت خود را آغاز می کند.وي افزود: این صندوق با سرمایه 350 میلیارد تومان شروع به کار می
کند و این سرمایه تا پایان امسال به 1000 میلیارد تومان و در کمتر از 5 سال به 10هزار میلیارد تومان افزایش خواهد یافت.مخبر
عنوان کرد: در گام نخست از طریق امضاي تفاهمنامه بین این صندوق و بنیاد برکت، پرداخت تسهیلات براي اجراي 15 هزار طرح
اشتغالزایی در مناطق محروم و روستایی و ایجاد 45 هزار شغل با سرمایه 250 میلیارد تومان آغاز می شود و درواقع بخشی از 300
هزار شغلی که درسال توسط ستاد اجرایی فرمان امام ایجاد میشود ، ازاین محل مورد حمایت و پشتیبانی قرار خواهند گرفت و در
ادامه خواهیم توانست با کمک این صندوق و استقبال از طرح هاي خلاقانه مردمی به عددهاي بسیار بالاتري نظیر 500 هزار شغل در
سال نیز برسیم.وي خاطرنشان کرد: در مرحله بعدي و با راه اندازي اپلیکیشن اختصاصی صندوق اشتغالزایی برکت ، عموم مردم می
توانند با مراجعه به این صندوق و ارائه طرح هاي خرد، کوچک و متوسط اشتغالزایی از مزایا و تسهیلات قرض الحسنه این صندوق

 
بهره مند شوند. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام "صندوق برکت" را حائز دو ویژگی بزرگ دانست و افزود: درکشور صندوق هاي قرض الحسنه متعددي
وجود دارند اما صندوق برکت دو ویژگی بزرگ و متمایز دارد، اول اینکه با توجه به سرمایه 1000 میلیارد تومانی، بزرگترین صندوق

 
قرض الحسنه کشور محسوب می شود. 

وي اضافه کرد: نکته دوم اینکه این صندوق هیچ شعبه و ساختمان و تشکیلات فیزیکی ندارد و کاملا بر بستر آي تی و اپلیکیشن
موبایل و اینترنت تعریف شده تا در مجموعه اي چابک و فشرده ، تمام اعتبارات صرفا براي اشتغالزایی جوانان صرف شود و از مخارج
جاري و هزینه هاي معمول بانک ها و صندوق ها صرفه جویی گردد و حتی یک ریال هم خرج ساختمان و خودرو و جذب نیرو و...

 
نشود . 

مخبر افزود: حمایت از طرح هاي دانش بنیان و پروژه هاي علمی و به روز یکی دیگر از اهداف و سیاست هاي این صندوق خواهد بود



 
و به زودي این صندوق مرجع بزرگی براي ایجاد اشتغال در کشور خواهد شد. 

در ادامه این مراسم تفاهمنامه همکاري بین بنیاد برکت و صندوق قرض الحسنه اشتغال برکت امضا شد.معاون هماهنگی ستاد اجرایی
فرمان امام نیز در حاشیه این مراسم و در پاسخ به سئوال خبرنگاران در خصوص آخرین اخبار از نخستین واکسن ایرانی کرونا گفت: تا
امروز نزدیک به 5 میلیون دز واکسن کو ایران برکت در کارخانه شفافارمد تولید شده که تمام این واکسن ها باید در یک دوره 16 تا

 
20 روزه تست کنترل کیفیت مورد بررسی و تأیید نهایی قرار بگیرند. 

سیدمصطفی سیدهاشمی افزود: از این تعداد تا امروز یک میلیون و 300 هزار دز تحویل وزارت بهداشت شده و سایر واکسن هاي
تولیدشده هم پس از طی مراحل تست کنترل کیفیت به طور مرتب و هفتگی تحویل این وزارتخانه خواهند شد.سیدهاشمی
خاطرنشان کرد: ستاد اجرایی فرمان امام بعد از تولید واکسن، هیچ نقشی در توزیع و تزریق آن ندارد و تمام واکسن ها ازطریق وزارت
بهداشت و سامانه اي که براي تزریق عمومی و مراکز واکسیناسیون طراحی شده به دست مردم می رسد که براساس گزارش ها خدارا
شکر این واکسن با استقبال بسیار خوبی ازطرف مردم روبرو شده است.وي در پاسخ به سئوالی در خصوص صادرات واکسن برکت
افزود: تا زمانی که نیاز داخل تأمین نشود هیچ برنامه اي براي صادرات واکسن برکت نداریم و همچنین ارائه آمارهاي نجومی و تخیلی

از میزان هزینه تولید این واکسنِ امن و مورد اطمینان ایرانی در برخی سایت هاي فضاي مجازي هم کذب و کاملا بی اساس است.



تشریح وضع برق رسانی در طرح گوره - جاسک

منبع: روزنامه اقتصاد سرآمدشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/05/05

تشریح وضع برق رسانی در طرح گوره - جاسک

 
تشریح وضع برق رسانی در طرح گوره - جاسک 

ثبت رکورد ساخت ترانس هاي ولتاژ بالا در طرح انتقال نفت خام گوره به جاسک طی مدتی کمتر از پنج ماه، از جمله رکوردهاي ثبت
شده در این طرح به شمار می آید.به گزارش اقتصاد سرآمد از شانا ، نیما ربیعی، جانشین مجري طرح تأمین برق گوره - جاسک در
شرکت مهندسی و توسعه نفت گفت: در بخش بالادست و پست هاي موجود در شبکه توزیع برق استان هاي فارس، بوشهر و هرمزگان
و همسو با اهداف مسئولیت اجتماعی در شرکت توانیر و سازمان هاي برق منطقه اي، برق از پست ها به تلمبه خانه ها منتقل شد. در
زمینه تأمین برق طرح گوره - جاسک در مجموع حدود 75 میلیون یورو سرمایه گذاري انجام شد که حدود 60 درصد آن، به بحث

 
احداث زیرساخت هاي برق منطقه اي پست هاي بالادست در استان هاي یادشده اختصاص یافت. 

وي با اشاره به اینکه برق رسانی از جمله نخستین رکوردهاي ثب شده در این طرح بوده است، توضیح داد: در پست هاي برق خورموج
و دیلم، ترانس هاي بسیار بزرگ و عظیمی با ظرفیت هاي 160 و 200 مگاوات آمپر داشتیم که این ترانس ها در کمتر از چهار ماه
تولید و آماده حمل شدند و برق رسانی در مدت زمان بسیار کمی انجام شد، به گونه اي که عملیات اجرایی برق رسانی به تلمبه خانه
شماره 2 در اردیبهشت ماه 99 آغاز شد و در دي ماه برق به این تلمبه خانه رسید. این عملیات، در پست هاي بالادست و خطوط

 
انتقال و پست هاي پایین دست با وجود سخت گذر بودن مناطق به سرعت انجام شد. 

جانشین مجري طرح تأمین برق گوره - جاسک در شرکت مهندسی و توسعه نفت اظهار کرد: همه اقلام و تجهیزات برق رسانی به جز
رله هاي خاص در این پروژه، تولید داخل بوده و از توانمندي داخلی در صنعت برق کشور استفاده شده است و همه پیمانکاران نیز از

 
پیمانکاران رتبه یک و ایرانی بودند. 

ربیعی با اشاره به همکاري میان شرکت مهندسی توسعه نفت با برق هاي منطقه اي استان هاي فارس و هرمزگان، گفت: در زمینه
توزیع، ساخت و توسعه زیرساخت هاي برق منطقه اي استان هاي فارس، بوشهر و هرمزگان نیز فعالیت هاي ارزنده اي انجام شد که
همسو با اهداف مسئولیت اجتماعی شرکت ملی نفت ایران بوده است، همچنین حدود 90 درصد افراد فعال در این طرح از ساکنان
بومی منطقه بودند و کارآفرینی قابل توجهی انجام شد و درباره بهره برداري از پروژه نیز پیش بینی شده است نیروهاي مورد استفاده

 
در آن، از افراد بومی و محلی باشند. 

حسن یزدانی کیان، سرپرست کارگاه نیروگاهی جاسک در مجموعه پتروامید آسیا نیز درباره برق رسانی در این طرح توضیح داد: از
آنجا که در محل احداث این پروژه هیچ خط انتقال برقی وجود نداشت، قرارداد ساخت نیروگاه 30 مگاواتی در دي 1398 امضا و ابلاغ

 
شد و پس از تحویل بخشی از زمین نیروگاه، خردادماه 1399 پروژه وارد فاز اجرایی شد. 

وي افزود: نیروگاه سایت مخازن نفت جاسک در فاز نخست و با زیرساخت فاز دوم تاکنون 70 درصد پیشرفت دارد. استفاده از ظرفیت
نیروگاه با توجه به نیاز سایت مخازن نفت جاسک قابل تغییر است، اما نیروگاه با 100 درصد توان تولید 14 مگاوات انرژي الکتریکی
طراحی و اجرا شده است، البته باید در نظر داشته باشید که فاز نخست نیروگاه 18 مگاوات است که با توجه به شرایط آب و هوا،
رطوبت و ارتفاع از سطح دریا توان تولید 14 مگاوات فراهم است. با این حال، زیرساخت ها براي 30 مگاوات توان خروجی اجرا شده

 
است. 

سرپرست کارگاه نیروگاهی جاسک در پاسخ به این پرسش که براي تولید انرژي از چه تعداد دستگاه دیزل استفاده خواهید کرد؟



گفت: نیروگاه دیزلی و سوخت آن هم گازوئیل است، براي تولید انرژي از 10 دستگاه دیزل ژنراتور با ظرفیت هر دستگاه 1.8 مگاوات

 
استفاده شده است. دیزل ژنراتورها هم وارداتی است که حدود 50 درصد از ارزش ریالی پروژه را شامل می شوند. 

یزدانی کیان اشتغال زایی در این پروژه را بالغ بر 200 نفر عنوان کرد و یادآور شد: باید تأکید کنم که در بخش جذب نیروي انسانی،
از ابتدا با اولویت جذب نیروهاي بومی آغاز به کار کردیم و همیشه آموزش نیروهاي بومی را مدنظر قرار داده ایم. به منظور انجام امور
مهندسی پروژه و تأمین کالا و تجهیزات کارگاهی و بخش اجراي پروژه به صورت مستقیم و غیرمستقیم، نزدیک به 200 نفر در انجام
امور پروژه فعالیت دارند که نیروهاي مهندسی در دفاتر ستادي مهندسی نیروگاه، مهندسان بازرس در بخش بازرسی هاي حین ساخت
و تحویل کالاها و انجام امور آزمون هاي لازم، مهندسان نظارت کارگاهی و دفاتر فنی کارگاهی، مهندسان و کاردان هاي اجرایی و

 
دیگر نیروهاي کارگري و حراستی را شامل می شود. 

هوشنگ نجفی، نماینده یکی از پیمانکاران برق رسانی طرح گوره - جاسک هم بیان کرد: وزارت نفت در این پروژه که بخشی از آن را
ما به عهده داشتیم، نکته مثبتی را درباره مسئولیت اجتماعی گنجانده بود که بر اساس این بند قرارداد، حدود هفت درصد پروژه ما به
مسئولیت اجتماعی اختصاص می یافت، در این زمینه نیازمندي هاي اولیه منطقه، حتی در روستاهاي دورافتاده مسیر بررسی شد و
توانستیم در منطقه جاسک که از نظر امکانات محروم است، کالاهایی مانند کولر، مخازن آب یا راه هاي دسترسی و اقلام حمایتی را

 
تأمین کنیم. 

وي درباره مسئولیت شرکت آبادراهان پارس در این طرح توضیح داد: برق رسانی به تلمبه خانه هاي 1 و 2، ایجاد پست برق در محل
احداث تلمبه خانه ها، احداث پست هاي بالادستی در منطقه و خطوط انتقالی براي انتقال برق از پست هاي بالادستی به پست هاي

تلمبه خانه از جمله فعالیت هایی به شمار می رود که در طرح گوره - جاسک به ما سپرده شده است.



جزئیاتی از دیدار الکاظمی و بایدن

منبع: شعار سالشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/05/05

شعار سال: دفتر رسانه اي نخست وزیر عراق جزئیات دیدار روز دوشنبه وي با رئیس جمهور آمریکا را اعلام کرد. در بیانیه
صادر شده درباره این دیدار از سوي دفتر الکاظمی آمده است: "دو طرف در این گفتگوها به تقویت روابط در همه زمینه هاي

امنیتی، اقتصادي، فرهنگی، آموزشی و بهداشتی پرداختند". براساس این بیانیه، ...

 
شعار سال: دفتر رسانه اي نخست وزیر عراق جزئیات دیدار روز دوشنبه وي با رئیس جمهور آمریکا را اعلام کرد. 

در بیانیه صادر شده درباره این دیدار از سوي دفتر الکاظمی آمده است: "دو طرف در این گفتگوها به تقویت روابط در همه زمینه هاي

 
امنیتی، اقتصادي، فرهنگی، آموزشی و بهداشتی پرداختند". 

براساس این بیانیه، طی دیدار بایدن و الکاظمی بر"منحصر کردن روابط امنیتی بین دو کشور به ارائه مشاوره، آموزش و پشتیبانی از
توانایی هاي نظامی عراق، پشتیبانی فنی از نیروهاي مسلح عراق و پایان حضور نیروهاي رزمی آمریکا در عراق تا 31 دسامبر سال

 
جاري توافق شد. " 

بایدن طبق این بیانیه ، "الکاظمی و نقش دولت عراق در سوق دادن این کشور به سمت ثبات و سهم موثر آن در ایجاد بنیان هاي

 
صلح و آرامش در خاورمیانه" را ستود. 

در این نشست همچنین بر حمایت ایالات متحده آمریکا از عراق در برگزاري انتخابات پارلمانی برنامه ریزي شده براي دهم اکتبر آینده

 
تاکید شد." 

الکاظمی تأکید کرد ، "عراق خواهان روابط مستحکم و مشارکت قوي با آمریکا بر اساس احترام به حاکمیت عراق و حفظ منافع آن و
در چارچوب توافق نامه استراتژیک بین دو کشور " است.وي همچنین از حمایت آمریکا بابت تلاش براي برگزاري انتخابات پارلمانی

 
عراق طبق برنامه تشکر کرد. 

طرفین در مورد گسترش سرمایه گذاري شرکت هاي آمریکایی در عراق و اقدامات دولت عراق در زمینه ایجاد فضایی جذاب براي

 
سرمایه گذاران، به روشی که ثبات اقتصادي و فرصت هاي اشتغال را افزایش دهد، گفتگو کردند. 

در این جلسه همچنین در مورد تلاش هاي دو جانبه و همکاري مشترك در مبارزه با بیماري همه گیر کرونا بحث شد و بایدن بر
آمادگی کشورش براي تهیه واکسن هاي بیشتر به منظور حمایت از تلاش هاي دولت عراق در پیشگیري و حفاظت از سلامت مردم

 
تاکید کرد. 

 
بایدن همچنین تأکید کرد که همکاري واشنگتن با عراق در مبارزه با تروریسم ادامه خواهد داشت. 



شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از خبرگزاري خبرآنلاین ، تاریخ انتشار: 5 مرداد 1400، کدخبر: ،
www.khabaronline.ir،1539034



سقف تسهیلات قرض الحسنه زیاد شد

منبع: ایسناشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/05/05

شوراي پول و اعتبار با پیشنهاد بانک مرکزي مبنی بر افزایش سقف تسهیلات قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک
هاي قرض الحسنه، تسهیلات قرض الحسنه اشتغال و نیز تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه

خانگی و کارگشایی امور کسب و کار خرد روستایی موافقت کرد.

به گزارش ایسنا، بانک مرکزي اعلام کرد در یکهزار و
سیصد و هجدهمین جلسه شوراي پول و اعتبار که عصر
امروز به ریاست کمیجانی، رئیس کل بانک مرکزي و با
حضور اعضاي شورا برگزار شد، افزایش سقف تسهیلات
قرض الحسنه ضروري و عادي بانک ها و بانک هاي قرض
الحسنه تا مبلغ 50 میلیون تومان و همچنین افزایش سقف
فردي تسهیلات قرض الحسنه اشتغال (اعم از مشاغل
خانگی، افراد تحت پوشش کمیته امداد امام (ره) و

بهزیستی، ایثارگران و ...) و سقف فردي تسهیلات قرض الحسنه اعطائی بابت خرید انشعابات و توسعه خانگی و کارگشایی امور کسب و

 
کار خرد روستایی تا مبلغ 100 میلیون تومان مورد موافقت اعضاي شورا قرار گرفت. 

گفتنی است در این جلسه، شوراي پول و اعتبار سقف فردي و مدت بازپرداخت تسهیلات قرض الحسنه مسکن محرومان شهري جهت
مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور را نیز افزایش و براي شهرهاي کوچک کمتر از

 
200هزار نفر، 80 میلیون تومان و براي سایر شهرها 100 میلیون تومان با بازپرداخت 10 سال تعیین کرد. 

انتهاي پیام



برگزاري برنامه "پیاده روي غدیر" با اهداي جوایز نفیس در امامزاده سید

محمد کججانی تبریز

منبع: ایسناشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/05/05

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی از برگزاري برنامه پیاده روي غدیر با محوریت امامزاده کججانی خبر داد و گفت:
این برنامه از محل پارك مهر ولایت شهرك اندیشه تا امامزاده کججانی و از ساعت 16 و 30 دقیقه تا ساعت 18 فردا

چهارشنبه با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود که در طی این مسیر، پنج ...

 حجت الاسلام والمسلمین سید شهاب الدین حسینی روز
سه شنبه پنج مردادماه در نشست خبري در محل امامزاده سید محمد کججانی، با تشریح اقدامات این اداره کل در قالب طرح اکمال
دینی نبوي و ولایت علوي، اظهار کرد: رویکردي که از سال گذشته در امامزاده هاي سطح استان دنبال شده، راه اندازي مراکز افق

 
(مجموعه اجتماعی، فرهنگی و قرآنی) و برنامه هایی است که در قالب این مجموعه برگزار می شود. 

به گزارش ایسنا، وي افزود: فعالیت در این مراکز، گاه حتی فراتر از امامزاده رفته و با مشارکت نهادهاي مختلف در حوزه تامین

 
جهیزیه، مددرسانی، کارآفرینی و اشتغال جوانان و حرفه آموزي در جوار امامزادگان انجام می گیرد. 

وي با اشاره به برنامه هاي اداره کل اوقاف در دهه ولایت، تشریح کرد: دعاي عرفه در امامزاده هاي سطح استان استان در روز عرفه
پخش شد. حدود 17 امامزاده در رابطه با عید غدیر فعالیت کرده و در هشت امامزاده شاخص کشوري استان نیز کارویژه هایی هم

 
چون اطعام نیازمندان در روز عید قربان انجام گرفت. 

حجت الاسلام حسینی با بیان این که تنها در شهر تبریز، 60 قربانی ذبح شده و در بین نیازمندان توزیع شد، گفت: روز جمعه
بلافاصله پس از اداي نماز در جوار مصلی امام (ره) تبریز، با مشارکت موسسه شهید فاتح و باکري براي 40 زوج جوان، جهیزیه کامل

 
هدیه داده خواهد شد. 

وي با بیان این که هر کدام از دست هاي جهیزیه به ارزش 12 میلیون هستند، افزود: به یمن عید ولایت امیرالمومنین (ع) براي 20
زوج سادات نیز در جوار امامزاده سیدحمزه تبریز، جهیزیه تدارك داده شده و جشن ازدواج سادات با نیت واقفان هم فردا صبح برگزار

 
می شود. 



وي تاکید کرد: زوج هاي سادات نیازمند در سراسر استان (یکی از زوج ها و یا هر دو سادات) که می خواهند از این اکرام علوي
برخودار شوند، در صورت داشتن شرط مهریه کمتر از 110 سکه، می توانند جهت دریافت هدیه خود از اداره اوقاف ثبت نام کنند که

 
هدایاي آن ها در روز ازدواج امام علی (ع) و حضرت فاطمه (س) اهدا خواهد شد. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی در خصوص طرح اطعام غدیر نیز گفت: فردا در جوار امامزادگان و سایر نقاط شهر تبریز،

 
بیش از 10 هزار غذا پخش خواهد شد. 10 هزار پرس غذاي دیگر نیز روز پنجشنبه در جوار امامزاده کججانی تبریز توزیع می شود. 

وي با اشاره به راه اندازي کاروان هاي شادي با مبدا امامزادگان و برنامه هاي معنوي عید غدیر با ارگان هاي مختلف استان در روز عید
غدیر، گفت: در کنار اجراي تکریم از سادات و تجلیل از خادمان غدیر، کتاب "سیره اخلاقی تربیتی امام علی (ع)" به قلم حجت

 
الاسلام والمسلمین سید محمدعلی آل هاشم امام جمعه محبوب مردم تبریز روز چهارشنبه رونمایی خواهد شد. 

 
 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با اشاره به آخرین وضعیت امامزاده سیدمحمد کججانی، گفت: این مجموعه در حال بازسازي بوده
و قرار است تمامی نقاط آن کاشی کاري شود. علاوه بر انجام تزئینات و سایر بازسازي ها، مقرر شده تا مهدکودکی نیز براي راحتی

 
بانوان و کودکان در کنار آن تعبیه شود. 

حجت الاسلام حسینی با اشاره به مسیر منتهی به این امامزاده، افزود: پیمانکار ساخت آزادراه تبریز-سهند وعده داده که در راستاي
سهولت دسترسی به این امامزاده، دسترسی اهالی روستاي کرجان و مجموعه پارك علم و فناوري یک رمپ خروجی از این آزادراه به

 
سمت امامزاده با سرمایه گذاري خود پیمانکار ایجاد شود که اکنون در مرحله بررسی قرار دارد. 



 
 

وي در بخش دیگري از سخنان خود با تاکید بر این که پتانسیل موجود در سازمان اوقاف طی سال هاي گذشته مورد غفلت واقع شده
بود، ادامه داد: اکنون اوقاف در عرصه هاي مختلف براي سهولت امور مردم هم چون تملک اعیانی رایگان، احیاي باغات و عرصه

 
کشاورزي، مجموعه هاي دانش بنیان و ... وارد شده است. 

وي با اشاره به وجود بیش از 600 باغ وقفی در استان، گفت: طرح نصب امین در راستاي مردمی سازي موقوفات و سازمان اوقاف و
بهره وري بهتر و بیشتر از مجموعه هاي وقف جزو طرح هاي مهم بوده و حتی منجر به افزایش درآمدزایی می شود که قرار است تا

 
پایان شهریور ماه بیش از 100 امین در استان نصب شوند. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه آذربایجان شرقی با اشاره به موقوفات موجود در استان، ادامه داد: 435 مدرسه وقفی در استان وجود دارد

 
و هم چنین شهرك سرمایه گذاري خارجی تبریز، هفت بیمارستان، بیش از 50 درمانگاه و ... در استان نیز در عرصه وقفی قرار دارند. 

وي از چاپ دایره المعارف اسناد رسمی وقفی آذربایجان شرقی خبر داد و گفت: کل آثار مکتوب وقفی شامل وقفنامه اولین موقوفه
آذربایجان تا موقوفات کنونی و حاشیه نگاري هاي آن ها در قالب کتاب 14 الی 15 جلد به چاپ می رسد و انتهاي این کتاب براي

 
ثبت وقفنامه هاي حدید نیز باز خواهد بود. 

 
 



 
 

 
 

 
 

انتهاي پیام



مهارت هاي فنی وحرفه اي در 11 مرکز آموزشی کهگیلویه و بویراحمد

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/05/05

آموزش هاي فنی و حرفه اي در ایجاداشتغال، تولید و روحیه کارآفرینی نقش بسزایی دارد.
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10 میلیارد تومان وام کارآفرینی به برترین هاي طرح «محله همدل» اختصاص

یافت

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/05/05

دبیر جشنواره «محله همدل» اظهار کرد: به چهارده برگزیده طرح ملی «مهرواره محله همدل»، 10 هزار میلیارد تومان وام
کارآفرینی تعلق می گیرد که سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص

می شود.

دبیر جشنواره «محله همدل» اظهار کرد: به چهارده برگزیده طرح ملی «مهرواره محله همدل»، 10 هزار میلیارد تومان وام

 
کارآفرینی تعلق می گیرد که سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص می شود. 

به گزارش ایکنا؛ به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان تبلیغات
اسلامی، طرح «محله همدل» از جمله طرح هایی است که در ماه
مبارك رمضان امسال کلید خورد و توانست انگیزه حل مسائل و
مشکلات گوناگون را براي هم وطنان در جاي جاي کشور ایجاد
کند؛ در این طرح، مردم به صورت مستقیم در سامانه ثبت مسئله
کردند و درصدد حل مسائل بر آمدند. هنوز چند ماه از اجراي این
طرح نگذشته بود که متصدیان و خادمان این طرح متوجه شدند
با سرمایه عظیم انسانی روبه رو هستند؛ مردمی که با ایده هاي
مختلف براي طرح مسئله پیش قدم شدند و از آن جذاب تر، گام
هاي بلندتري نیز براي حل مسئله بر داشتند؛ ازاین رو جشنواره

«محله همدل» باشکوه تر شکل گرفت تا بهترین هاي محله همدل به صحنه بیایند و تمام مردم ایران این قهرمانان ملی را بشناسند.

 
بهترین هایی که براي حل و فصل مسائل محله و منطقه خودشان، پاشنه ها را ورکشیده اند و به میدان آمده اند. 

حجت الاسلام «رضا غلامی» در خصوص انتخاب بهترین طرح از بین هزاران طرح بیان کرد: هزاران طرح و راه حل مسائل و مشکلات
محلات در سامانه ثبت شدند و هرچه تعداد مشارکت مردم بیشتر می شد، تعداد خادمان این طرح و همین طور تعداد ارزیاب ها نیز
بیشتر می شد تا حق هیچ شرکت کننده اي از بین نرود. با نزدیک تر شدن به انتخاب برگزیده ها، ارزیابان بیشتري وارد میدان شدند
تا بتوانند طرح ها را با دقت بیشتري رصد کنند و بهترین ها را در حیطه داوري بگذارند، به نحوي که 2 هزار و 969 ارزیاب و داوران
استانی و شهرستانی تمام طرح ها را مطالعه کردند که از بین آن ها 1 هزار و 457 طرح برتر شهرستانی را برگزیدند و از این تعداد نیز

 
456 طرح به مرحله استانی راه یافتند. 

حجت الاسلام غلامی در ادامه اظهار کرد: تعداد زیاد ارزیابان و داوران مزیت بزرگی داشت و این مزیت رصد تمام طرح ها به صورت
جزئی بود. همچنین در مراحل ملی، شرکت کنندگان موظف بودند از طرح هایشان دفاع کنند و داوران 11 آیتم شاخص را براي
سنجش بهترین طرح ها در نظر گرفتند. در مرحله ملی نیز یک کارشناس منتخب استان باید از طرح دفاع کرده و داوران را براي بالا

 
آمدن و اهمیت حل مسئله متقاعد می کرد. آنچه در این رقابت و در این مرحله اهمیت بیشتري داشت نوع روایت و دفاع از طرح بود. 



غلامی با اشاره به اینکه از بین 456 نفر منتخب استانی، 48 نفر به لایه ملی رسیدند و بازهم در بین منتخبان ملی سه نفر انتخاب
خواهند شد، گفت: این انتخاب درست شبیه به رقابتی است که در برنامه عصر جدید شکل گرفت. بعد از معرفی این طرح در رسانه
ملی به چندین منتخب کد هایی تعلق گرفت تا فرصت رقابت از نگاه مردم به آن ها داده شود و با رأي مردم، سه نفر اول انتخاب

 
شوند. این در حالی است که سخت ترین بخش انتخاب، به عهده مردم و بینندگان رسانه ملی است. 

دبیر برگزاري جشنواره «محله همدل» در خصوص سهمیه بندي براي هر شهرستان گفت: در ابتداي این طرح بنا داشتیم سهمیه را
براساس جمعیت هر استان مشخص کنیم. براي مثال اگر استانی جمعیت بیشتري دارد، سهمیه بیشتري هم داشته باشد و تعداد
بیشتري به مرحله استانی راه پیدا کنند، اما بعد از یک ماه از اجراي طرح متوجه شدیم این اقدام عادلانه نیست؛ زیرا برخی شهرستان
ها و استان ها با وجود جمعیت کمتر حضور پررنگ تري در طرح محله همدل داشتند و توانستند ظرفیت بیشتري را پاي کار بیاورند.
با این برآورد باید منطق سهمیه بندي عوض می شد. در این شرایط حتی تعداد ثبت مسئله نیز براي ما معیار و میزان قرار نگرفت؛
چراکه ممکن بود بسیاري از استان ها مسئله را ثبت کنند، اما در حل مسئله اقدامی انجام نشود؛ بنابراین هر استان و شهرستانی که

 
در «حل مسئله» رکورددار شد، سهمیه بیشتري را براي حضور در لایه استانی و ملی به خودش اختصاص داد. 

حجت الاسلام غلامی با بیان این مطلب که برگزاري طرح مهرواره محله همدل زمینه اي فراهم کرد تا مسائل؛ نیاز ها و دغدغه هاي
محلات مختلف کشور ثبت شوند، تصریح کرد: هدف مهرواره محله همدل این است که بسیاري از هم وطنان به این موضوع فکر کنند
که با طرح ایده هاي مبتکرانه می توانند به جنگ مشکلات و مسائل محلات بروند، اما مهم تر این بود که یک سرمایه بزرگ انسانی با
انگیزه حل مسئله پا به میدان گذاشت و این سرمایه بسیار گران قیمتی براي جامعه محسوب می شود. طوري که بار ها به خادمان
طرح محله همدل اعلام کردیم که در جلسه هاي «تصمیم گیري هاي اقتصادي، فرهنگی و اجتماعی مانند جلسه هاي استانداري و

 
فرمانداري» این عزیزان را به عنوان نخبگان جامعه معرفی کنند تا از فکر و ایده آن ها نیز براي حل مسائل استفاده شود. 

وي در خصوص پیشبرد فعالیت هاي پژوهشی جامعه با استفاده از ایده ها و نظرات ارائه شده بیان داشت: حضور این عزیزان از جهت
نیروي انسانی و در حوزه نظام حل مسائل بسیار ارزشمند است و آن ها سرمایه کشور محسوب می شوند. به عنوان مثال دو طرحی را
که درخصوص نهاد خانواده مطرح شده بود و از دل همین محله همدل برآمد به دو مؤسسه پژوهشی که در حوزه خانواده فعالیت می
کنند، معرفی کردیم و پژوهش هاي جالبی صورت گرفته است. حتی از تحقیق ها و فعالیت هاي پژوهشی این عزیزان می توان به
تحلیل کلان در لایه هاي ملی رسید. حالا تلاش می کنیم که این کنشگران فعال جامعه را به مساجد وصل کنیم و ارتباط اجتماعی

 
بیشتري براي آن ها فراهم سازیم؛ حتی به طرح هایشان ضریب رسانه اي داده و به آن ها فرصت گفتمان سازي بدهیم. 

غلامی در خصوص الگوسازي از این کنشگران اجتماعی فعال ابراز کرد: در واقع تجربه نگاري این عزیزان می تواند الگوي بسیار
مناسبی براي دیگر افرادي باشد که دوست دارند در این زمینه کار کنند. بخش دیگري که می توان به آن اشاره کرد ساخت مستند
روایی است. گروه مستندساز وارد محله می شود از مسئله و مشکل فیلم می گیرد و مصاحبه می کند و با مردم حرف می زند و بعد از

 
حل مشکل نیز گزارش هاي روایی تهیه می کند. این اقدام سبب می شود رغبت حضور مردم در این مشارکت ها افزایش پیدا کند. 

غلامی ادامه داد: بعد از اجراي طرح محله همدل، بسیاري از ادارات و سازمان ها قول مساعدت دادند که در کنار سازمان تبلیغات
اسلامی از این طرح ها و برگزیدگان طرح مهراوه همدل حمایت کنند همچنین علاوه بر اهداي جوایز ارزشمند تلاش شد براي توسعه
دادن به 48 طرح برتر ملی وام هاي کارآفرینی و اشتغال زایی اختصاص یابد و مبلغی به میزان 10 میلیارد تومان به عنوان وام اشتغال
زایی در نظر گرفته شده است و سهم هر طرح از این وام با توجه به اقتصادي بودن و میزان رتبه اي که کسب کرده، مشخص می شود.
البته خیران نیز قول همکاري داده اند و قرار است از وام هایی که خیران در اختیار این طرح ها و پروژه ها می گذارند نیز استفاده

 
شود. 



دبیر طرح و جشنواره «محله همدل» در پایان سخنان خود گفت: در نظر داریم این طرح را در ماه مبارك رمضان سال آینده نیز فعال

 
کنیم و در این مدت فرصت داریم دبیرخانه اي منسجم، باتجربه و دانش عمیق تري را فعال کنیم. 

انتهاي پیام



بیوگرافی ماکان آریا پارسا از زبان خودش و چند راز موفقیت

منبع: داناشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/05/05

با الگو داشتن و الهام گرفتن از زندگینامه افراد بزرگ و موفق. بیوگرافی افراد موفق پر از درس هستند. کسانی که بیوگرافی
خود را می نویسند، معمولا داستانی براي گفتن دارند که بیانگر سعی و تلاش ها و مصائبی است که در زندگی شان متحمل

بوده اند.

 با الگو داشتن و الهام گرفتن از زندگینامه افراد بزرگ و
موفق. بیوگرافی افراد موفق پر از درس هستند. کسانی که بیوگرافی خود را می نویسند، معمولا داستانی براي گفتن دارند که بیانگر

 
سعی و تلاش ها و مصائبی است که در زندگی شان متحمل بوده اند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ می گویند براي موفقیت راه میان بري وجود ندارد؛ اما می توان مسیر رسیدن به خواسته ها،

 
آرزوها و رویاها را کوتاه تر و هموارتر کرد. چگونه؟ 

با الگو داشتن و الهام گرفتن از زندگینامه افراد بزرگ و موفق. بیوگرافی افراد موفق پر از درس هستند. کسانی که بیوگرافی خود را می

 
نویسند، معمولا داستانی براي گفتن دارند که بیانگر سعی و تلاش ها و مصائبی است که در زندگی شان متحمل بوده اند. 

دانستن اینکه افراد موفق و کارآفرین هاي بزرگ چگونه بحران هاي زندگی شان را رتق و فتق کرده اند و چگونه در مسیر شغلی شان

 
پیشرفت کردند، خیلی آموزنده خواهد بود. 

این افراد می توانند بازرگان، نویسنده، هنرمند، شاعر، سیاستمدار، نظامی، بازیگر، وکیل، مخترع، دانشمند، مهندس، پزشک، پرستار،

 
معلم یا صاحب هر حرفه دیگري که می توانید به آن فکر کنید، باشند. 

حال زمانی که شما تخصص مشخصی را به عنوان حرفه خود پیش می گیرید، می توانید با مطالعه بیوگرافی اشخاص حرفه اي در

 
صنعت خود، روشی که آنها براي پیشرفت طی کردند را بیاموزید و از آن «الگو» بگیرید. 

به خاطر داشته باشید که هر شخصی در زندگی خودش اهدافی دارد. اگر بتوانید اشخاصی را بیابید که اهداف آنها در زندگی با اهداف



 
شما یکی است، می توانید ببینید که حرکت به سمت آن اهداف زندگی شما را بهتر خواهد کرد یا نه. 

 
 

 
سختی کشیده ي دیروز؛ کارآفرین امروز...! 

من ماکان آریا پارسا کارآفرینی ایرانی هستم. می خواهم در این نوشته، رازهایی کوتاه از زندگی شخصی و کاري خودم به شما بگویم.
به این خاطر که شاید با دانستن این نکات، الگو بگیرید، ببینید که کارآفرین ها هم کم سختی نکشیده اند و شما هم اگر راه هاي

 
مشابه را دنبال کنید، می توانید به موفقیت هاي بزرگ برسید. 

 
راز اول: رویاها و آرزوهایی که از بچگی با من بوده...! 

من در خانواده اي سرشناس و پولدار زاده نشدم. خانواده من بسیار معمولی بودند. پدرم در ارتش خدمت می کرد و مادرم معلم بود.

 
سطح زندگی متوسطی داشتیم. اما من دوست داشتم کارهاي بزرگتري انجام بدهم و به فرد تاثیرگذاري تبدیل شوم. 

 
این نخستین دوراهی زندگی من بود. 

 
اینکه فردي معمولی بمانم یا اینکه بتوانم تاثیرات بزرگتري در این دنیا از خودم برجاي بگذارم. 

 
در واقع یکی از اعتقاداتی که همیشه بر آن اصرار داشتم این بوده که: 

 
«من یا عالی هستم؛ یا هیچی نیستم...!» 

 
این شروع یک فلسفه وجودي برایم بود. تلاش کردم ابتدا تجربه کسب کنم و چندین شغل مختلف را امتحان کنم. 

 
از همان دوران نوجوانی همزمان با درس خواندن، کار هم می کردم. 

 
راز دوم: شغل هاي مختلف و متفاوتی که تجربه کردم... 

از کار ساختمانی تا کتاب فروختن، از تدریس خصوص تا کار فروش براي شرکت هاي مختلف، چندین شغل متفاوت را تجربه کردم و

 
کم کم به یک پختگی نسبی رسیدم. 



همزمان با دوران دانشجویی، تدریس خصوص را که همیشه به آن علاقه داشتم به عنوان یک شغل پاره وقت دنبال کردم و خرج روزانه

 
و همچنین شهریه هاي دانشگاه را از این راه به دست آوردم. 

اما افکار بزرگ همیشه در مغزم میچرخید.. به زندگی این چنینی راضی نبودم. اگرچه درآمدم مناسب بود، اما موضوعی که مغزم را

 
همیشه قلقلک می داد این بوده که : 

 
«تو باید کارهاي بزرگتري کنی...! تو رسالت مهم تري در زندگی داري...!» 

 
راز سوم: نقطه عطف بزرگ زندگی در دوران دانشجویی...! 

روزي در محوطه دانشگاه، فردي را دیدم که به دنبال آدرس انجمن مهندسی صنایع می گشت. سرگرم گفتگو شدیم و دیدم او می
خواهد کلاس هایی براي دانشجویان برگزار کند. به دنبال فردي می گشت که بتواند کلاس هایش را پر کند. من به او پیشنهاد دادم
اگر بتوانم برایش تبلیغ کنم و دانشجو جذب کنم، درصدي از درآمدش را دریافت می کنم. او قبول کرد. به فاصله اي کوتاه با تبلیغاتی

 
که بین کلاس هایم انجام میدادم، ظرفیت کلاسش را تکمیل کردم. 

 
او حسابی متعجب شده بود از قدرت متقاعدسازي و فروش من! 

 
من هم بعد ازاین اتفاق اعتماد به نفسی عالی گرفتم و فهمیدم در فروش، ترغیب دیگران و بازاریابی مهارت و استعداد خوبی دارم! 

من از فرصتی که در خانه من را زده بود نهایت استفاده را بردم و اتفاقا طی همکاري هاي درازمدتی که با آن فرد داشتم، پول بسیار
خوبی به دست آوردم به گونه اي که طی چندین ماه به اندازه پول یک «سوناتاي صفر» را جمع کردم. عددي نزدیک به 36 میلیون

 
تومان سال ها قبل... 

 
انگیزه کارآفرینی در من تقویت شد و دیگر به کارمندي فکر نمی کردم! 

 
راز چهارم: وقتی شکست ها جلوي راهم سبز میشد... 

 
اگر بخواهم یک راز بزرگ زندگی موفق را به شما بگویم این است: 

«شکست ها نه تنها افراد بزرگ را متوقف نمی کند، بلکه برایشان انگیزه و پلی به سوي موفقیت میسازد. اگر و تنها اگر یاد بگیرند

 
چطور در دل بحران ها، فرصت ها را کشف کنند...! 

من بعد از نقطه عطف قبلی، موسسه اي را اجاره کرده بودم. ده ها استاد و صدها دانشجو در موسسه من مشغول آموزش یا تدریس
بودند. اما ناگهان به دلایل مختلف، موسسه من پلمپ شد و این اولین شکست بزرگ زندگی من بود. اگر همان موقع ناامید شده بودم،
هرگز به جایگاه کنونی نمیرسیدم. اما فوراً به دنبال راه جایگزین گشتم. با یک موسسه بزرگ آموزشی مذاکره کردم و پیشنهادي براي
تشکیل دپارتمان آموزشی خودم به آن ها دادم و مورد پذیرش واقع شد. به زودي با سیستمی که تشکیل دادم روال زندگی و کارم

 
خوشبختانه شکل گرفت و به درآمدهاي بالایی رسیدم. 



 
راز پنجم: شکست بعدي و این بار سکوي پرش...! 

شکست بعدي من موقعی بود که موسسه حاضر به تمدید قرارداد نشد. این بار با خود گفتم براي اینکه این مشکل پیش نیاید، موسسه

 
خودم را تشکیل می دهم. 

 
یکی از رمزو موفقیت هر کارآفرین این است که جلوتر از بازار و جامعه حرکت کند. 

در دورانی که هنوز آموزش مجازي سر زبان ها نیفتاده بود و کسی به آن فکر نمی کرد، آموزش مجازي را آغاز کردم و با توجه به

 
فراگیر شدن موبایل و اینترنت، خوشبختانه فهمیدم تصمیم درستی گرفته ام. 

 
این راز آخر بسیار مهم است. 

همواره به فکر کشف فرصت هاي آتی زندگی باشید و از جامعه جلوتر حرکت کنید. ببینید در آینده مردم به چه چیزهایی نیاز
بیشتري پیدا می کنند. من فهمیدم که در آینده اي نزدیک، آموزش مجازي حسابی فراگیر می شود. گسترش اینترنت و موبایل هم به

 
من کمک کرد که بیشتر و سریع تر رشد کنم. در دورانی که هنوز کسی به آموزش مجازي فکر نمی کرد... 

 
و نکته پایانی آموزش ماکان آریا پارسا... 

 
نکاتی که در بالا خواندید از دل بیوگرافی و رزومه ماکان آریا پارسا استخراج شده بود. 

 
این نکته پایانی و مهم را هم از زبان ایشان می خوانیم: 

 
ببینید چطور می توانید ارزش آفرینی و خدمت کنید... 

همواره در طول زندگی ام به فکر تاثیرگذاري بیشتر، ارزش آفرینی و خدمت بوده ام. اگر هدف شما صرفاً پول درآوردن باشد، بسیار
بعید است که فوري به آن برسید. اما اگر هدفتان روي ارزش آفرینی باشد، ارزش هاي خلق شده ي شما برایتان پول می آورد. شک

 
نکنید... 

امیدوارم همین چند راز ساده از زندگی من، بتواند چراغی براي مسیر پر پیچ و خم زنندگی تان باشد..



افتتاح 33 پروژه با ارزش نزدیک به 17 هزار میلیارد ریال در مناطق آزاد

تجاري ـ صنعتی

منبع: شما نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/05/05

فردا دوشنبه(4مردادماه) در هفتمین و آخرین مرحله افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، 33 پروژه عمرانی،
تولیدي و زیربنایی با ارزش 16 هزار و 693 میلیارد ریال در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی با فرمان رئیس جمهور و از طریق

ویدئو کنفرانس آغاز خواهد شد.

فردا دوشنبه(4مردادماه) در هفتمین و آخرین مرحله افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، 33 پروژه عمرانی، تولیدي
و زیربنایی با ارزش 16 هزار و 693 میلیارد ریال در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی با فرمان رئیس جمهور و از طریق ویدئو کنفرانس

 
آغاز خواهد شد. 

به گزارش شمانیوز و به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي، «حمیدرضا
مومنی» مشاور رئیس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد و
ویژه اقتصادي با اعلام این خبر گفت: هفتمین دوره از افتتاح
پروژه هاي مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی با حضور دکتر روحانی

 
رییس جمهور؛ روز دوشنبه 4 مردادماه برگزار خواهد شد. 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي با تشریح تعداد پروژه
ها، اعتبار سرمایه گذاري و میزان اشتغال هر یک از مناطق آزاد

تجاري ـ صنعتی (ارس، قشم وکیش) که قرار است در این مراسم افتتاح شوند اظهار داشت: 20 پروژه در منطقه آزاد ارس با اعتبار
سرمایه گذاري 9 هزار و 277 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 669 نفر، 9 پروژه در منطقه آزاد قشم با اعتبار سرمایه گذاري 6 هزار و
379 میلیارد ریال و اشتغالزایی براي 302 نفر و 4 پروژه در منطقه آزاد کیش با اعتبار سرمایه گذاري یک هزار و 37 میلیارد ریال و

 
اشتغالزایی براي 78 نفر افتتاح می شود. 

مومنی ادامه داد: مجموع سرمایه گذاري هاي انجام شده در پروژه هاي آماده بهره برداري مناطق آزاد (ارس، قشم و کیش) 16 هزار و

 
693 میلیارد ریال است که براي یک هزار و 49 نفر نیز اشتغالزایی به همراه داشته است. 

در هفتمین دوره از افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی، «منطقه آزاد ارس» با طرح هاي؛ فاز دوم مجتمع فولاد آذر
آبادگان، فاز اول مدیا شتاب الکترونیک ارس ، مجتمع دنیز، فرآیند تولید پیکاپ اتوماتیک ارس خودرو دیزل، و 16 پروژه دیگر،
«منطقه آزاد قشم» با طرح هاي؛ تعداد دو واحد آب شیرین کن و واحد تولید بخار، تولید لوازم آرایشی و بهداشتی، تولید شناور، پروژه
ساختمان تکنیکال بلاك فرودگاه و 5 پروژه دیگر، و همچنین «منطقه آزاد کیش» با 3 طرح واحد هاي آرایشی و بهداشتی هاي و

 
واحد مونتاژ انواع لامپ و برد LED در این رویداد حضور دارد. 



گفتنی است؛ در دوره اول (شهریور 99) افتتاح طرح هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي؛ 58 پروژه به ارزش سرمایه گذاري 16 هزار و
190 میلیارد تومان و اشتغال 4 هزار و 312 نفر؛ در دوره دوم (دي ماه 99) 60 پروژه به ارزش سرمایه گذاري 8 هزار و 574 میلیارد
تومان و اشتغال 3 هزار و 223 نفر؛ در دوره سوم (فروردین 1400) نیز 39 طرح با سرمایه گذاري 5 هزار و 735 میلیارد تومان و
اشتغالزایی براي حدود 4 هزار و 862 نفر، در دوره چهارم (اردیبهشت 1400 همزمان با عید سعید فطر) 94 پروژه به ارزش 6 هزار و
200 میلیارد تومان و اشتغال 2 هزار و 943 نفر و در دوره پنجم (خردادماه 1400) بهره برداري و احداث 102 پروژه به ارزش 70
هزار میلیارد تومان و اشتغال 9 هزار و 207 نفر و در دوره ششم (تیرماه 1400) نیز 62 پروژه به ارزش 3 هزار و 105 میلیارد تومان و

 
اشتغال یکهزار و 638 نفر به بهره برداري رسید. 

در مجموع شش دوره گذشته از افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي از سال 99 تاکنون، بیش از 110 هزار میلیارد تومان

 
رسیده که این عدد شامل 419 طرح و اشتغالزایی نزدیک به 27 هزار نفر به بهره برداري رسید. 

با احتساب برگزاري هفتمین و آخرین مرحله افتتاح پروژه هاي مناطق آزاد و ویژه اقتصادي؛ سرمایه گذاري هاي جدید در پروژه هاي
افتتاح شده در مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی نزدیک به 112 هزار میلیارد تومان رسیده که این عدد شامل 450 طرح و اشتغالزایی 27

 
هزار و 750 نفر است. 

 
آنچه دیگران می خوانند: 

 
- فال روزانه امروز سه شنبه 5 مرداد 

 
- قیمت سکه و قیمت طلا امروز 5 مرداد ماه 

 
- واکنش شوهر کیمیا علیزاده به حواشی همسرش + عکس 

 
- حال شاهین صمدپور وخیم است + عکس 

 
آیا این خبر مفید بود؟ 100 

جهت مشاهده نظرات دیگران اینجا کلیک کنید مناطق آزاد



غارت روزانه 20 میلیارد تومان منابع اقتصادي کشور توسط مراکز غیرمجاز

استخراج رمز ارز

منبع: روزنامه رسالتشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/05/05

غارت روزانه 20 میلیارد تومان منابع اقتصادي کشور توسط مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز

 
یک مقام مسئول در توانیر خبر داد: 

 
غارت روزانه 20 میلیارد تومان منابع اقتصادي کشور توسط مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز 

مجري تأمین برق مراکز استخراج رمز ارزها در توانیر گفت: دستگاه هاي استخراج رمز ارز غیرمجاز جمع آوري شده با سوءاستفاده از
یارانه حامل هاي انرژي، روزانه مبلغ 20 میلیارد تومان از منابع کشور را که متعلق به آحاد مردم است را به غارت می بردند.به گزارش
پایگاه اطلاع رسانی وزارت نیرو،محمد خدادادي بهلولی با اعلام این خبر گفت: بر اساس قانون استفاده از هرگونه انشعاب برق با تعرفه
یارانه اي شامل انشعاب برق خانگی، تجاري، صنعتی، کشاورزي و ... استخراج رمزارزها در کشور غیرمجاز است.به گفته وي، انجام این
عمل درواقع کسب کردن سود نه از طریق یک فعالیت اقتصادي اشتغال زا و مولد، بلکه سوءاستفاده از یارانه حامل هاي انرژي همه
ملت ایران است.خدادادي افزود: سودجویی غیرقانونی از محل یارانه ها نیز باعث تحمیل هزینه هاي هنگفتی به اقتصاد کشور شده که
ازجمله آن ها می توان به دامن زدن به رکود صنایع، تعطیلی کارخانه ها، همچنین افزایش بیکاري و تورم اشاره کرد.وي در این
خصوص با بیان اینکه مجموعه صنعت برق تاکنون با همکاري نیروي انتظامی و همراهی قضات، موفق به کشف و جمع آوري تعداد
قابل توجهی دستگاه استخراج رمز ارز با ظرفیتی نزدیک به 600 مگاوات شده است، خاطرنشان کرد: در صورتی که این تعداد دستگاه
کشف و جمع آوري نشده بود، مالکان آن ها با رفتار سودجویانه در حال حاضر نیز مشغول به سوءاستفاده از برق یارانه اي براي کسب
ثروت غیرقانونی بودند.مجري تأمین برق مراکز استخراج رمز ارز در توانیر ادامه داد: با توجه به اینکه براي تولید برق در نیروگاه هاي
حرارتی کشور گاز طبیعی با قیمت یارانه اي استفاده می شود، میزان یارانه اي که این افراد برخلاف قانون از آن بهره می بردند به
حدود 20 میلیارد تومان در روز بالغ می شد.خدادادي اظهار داشت: در حقیقت سودجویانی که از دستگاه هاي استخراج رمز ارز
غیرمجاز استفاده می کردند، روزانه مبلغ 20 میلیارد تومان از منابع کشورمان که متعلق به آحاد مردم است را به غارت می بردند و
بدون ایجاد هیچ گونه شغل و ارزش افزوده اي براي کشور و صرفا با سوءاستفاده از یارانه حامل هاي انرژي به ثروت اندوزي می
پرداختند.مجري تأمین برق مراکز استخراج رمز ارزها در توانیر یادآور شد: مطابق قانون، تمامی این افراد متخلف که دستگاه هاي آن
ها کشف و ضبط شده است، مکلفند نسبت به بازپرداخت یارانه هاي مورداشاره اقدام کنند و علاوه بر این با معرفی به مراجع قضائی

 
جرایم سنگین دیگري نیز شامل آن ها خواهد شد. 

خدادادي در خصوص نحوه معرفی و پاداشی که به گزارش دهندگان اختصاص می یابد نیز گفت: سه راهکار براي ارائه اطلاعات این
مراکز وجود دارد که شامل درج اطلاعات مراکز مورداشاره در سامانه اینترنتی شرکت توانیر به آدرس
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یا مراجعه حضوري به واحد حراست شرکت برق محل زندگی خود است.وي تصریح کرد: اطلاعات و مشخصات هویتی گزارش
دهندگان به صورت کاملا محرمانه نزد وزارت نیرو حفظ می شود و به گزارش هایی که منجر به کشف مراکز غیرمجاز استخراج رمز ارز

 
شود، تا سقف 20 میلیون تومان پاداش نقدي تعلق می گیرد. 





کارآفرینی باعث توسعه اقتصادي استان می شود
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کارآفرینی باعث توسعه اقتصادي استان می شود

 
رئیس اتاق بازرگانی کرمان: 

 
کارآفرینی باعث توسعه اقتصادي استان می شود 

 
کرمان–خبرنگاررسالت: 

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان گفت: باید آموزش هاي کارآفرینی در همه مقاطع تحصیلی و شغلی با
کیفیت بالا انجام شود.سید مهدي طبیب زاده در جلسه کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان کرمان گفت: کارآفرینی
تعاریف زیادي دارد و باید کار تیمی هم به این تعاریف اضافه کرد تا به یک تعریف واحدي برسد.طبیب زاده با بیان اینکه کارآفرینی
باعث توسعه اقتصادي استان می شود، افزود: کارآفرینان بنام و فعالی در استان کرمان داریم که نشان داده نمی شوند و این موضوع
باید فرهنگ سازي شود و با هموار کردن مسیر، راه مناسب براي رشد آن ها فراهم شود.وي افزود: خیلی از کارآفرینان وقتشان صرف
کارهاي اداري می شود، درگیر مسائل جزئی هستند و دغدغه هاي دست و پاگیر دارند و این مسئله سرعت پیشرفت آن ها را کم می
کند. نباید شرایط این گونه باشد که آن ها را خسته کنیم تا از ادامه راه صرف نظر کنند چون ما دیگر کسی را در استان نداریم که
جایگزین آن ها بکنیم.طبیب زاده اظهار کرد: باید رویکرد جدیدي به مبحث کارآفرینی داشته باشیم و شاخص هاي کارآفرینی استان
را باید با شاخص هاي بین المللی پایش کنیم. وقتی حرکت خودمان را اصلاح کنیم می توانیم فضاي کسب و کار را براي کارآفرینان
مساعد و فضاي رشد اکوسیستم کارآفرین را فراهم کنیم.وي با بیان اینکه باید کارآفرین پرور باشیم، گفت: باید آموزش هاي کارآفرینی
در همه مقاطع تحصیلی و شغلی با کیفیت بالا انجام شود و در بین افراد با استفاده از شاخص هاي مربوطه کارآفرین را در سنین
مختلف تشخیص دهیم و به آن کمک کنیم تا رشد کند.رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان افزود: در حال بررسی اسامی کارآفرینان

 
برتر هستیم تا به اجماعی براي نامگذاري جایزه جشنواره کارآفرینان برتر برسیم که در سال جاري آن را اجرایی کنیم. 





ساماندهی بازارچه هاي مرزي و کوله بران روي میز کمیسیون امور داخلی

کشور

منبع: خانه ملتشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/05/05

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور از بررسی طرح ساماندهی بازارچه هاي مرزي و کوله بران در این کمیسیون خبر داد.

محمدصالح جوکار در گفت وگو با خبرنگار خبرگزاري خانه ملت، با اشاره به نشست امروز کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها
مجلس گفت: جلسه امروز در زمینه ساماندهی بازارچه هاي مرزي و کوله بران بود، در این باره نمایندگان طرحی داده اند و کمیسیون
آن را در دست بررسی دارد. به دلیل مسائل امنیتی و مرزي مسائلی براي کوله بران ایجاد می شود. از وزارت کشور و وزارت اطلاعات و

 
فرماندهی مرزبانی کشور و کارشناسان امر دعوت شد و نظراتشان را در یافت کردیم. 

وي ادامه داد: آیین نامه و بخش نامه ها متعددي در این زمینه داریم و باید راه کار دقیق و طرح قانونی داشته باشیم، باید به گونه اي
عمل کنیم حجم سرمایه گذاري در مرزهاي کشور افزایش پیدا کند، اشتغال در مناطق مرزي کم است و باید کوله بران را از

 
قاچاقچیان کالاها و مواد مخدر جدا بدانیم. 

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها بیان کرد: کمیته اي ویژه براي بررسی این طرح و ساماندهی بازارچه هاي مرزي تشکیل

 
می شود تا طرح چکش کاري شود و براي بررسی نهایی به صحن علنی ارسال کنیم. امروز تنها درباره کلیات صحبت کردیم./ 

پایان پیام



افتتاح اولین و بزرگترین صندوق قرض الحسنه اشتغال کشور باهدف حمایت و

ایجاد شغل براي جوانان/ ایجاد 45 هزار شغل جدید در گام اول

منبع: تابناكشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/05/05

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام "صندوق برکت" را حائز دو ویژگی بزرگ دانست و افزود: درکشور صندوق هاي قرض الحسنه
متعددي وجود دارند اما صندوق برکت دو ویژگی بزرگ و متمایز دارد، اول اینکه با توجه به سرمایه 1000 میلیارد تومانی ،

بزرگترین صندوق قرض الحسنه کشور محسوب میشود و نکته دوم اینکه این صندوق هیچ ...

 
صندوق قرض الحسنه توسعه اشتغال برکت با سرمایه 1000 میلیارد تومانی رونمایی و راه اندازي شد. 

به گزارش «تابناك» صبح امروز در مراسمی با حضور رئیس ستاد اجرایی فرمان امام ، مدیران عامل بنیاد برکت و گروه اقتصادي تدبیر

 
و جمعی از مدیران بانک ها ، بزرگترین صندوق قرض الحسنه کشور و اولین صندوق ویژه اشتغال رسما آغاز به کار کرد. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام دراین مراسم ضمن تبریک ایام عید سعید غدیر و قربان و توجه به خط مشی امیرالمؤمنین در دوران
امامت شان و توجه و تأکید به موضوع رسیدگی به محرومان و مستضعفان گفت: سیاست اصلی ستاد اجرایی فرمان امام ، محرومیت
زدایی و ایجاد پیشرفت درمناطق کم برخوردار کشور با استفاده از توان بیکران مردم و به میدان آوردن ظرفیت هاي بالقوه و

 
باورنکردنی آنان براي حل مشکلات بوده است. 

محمد مخبر با اشاره به تلاش ستاد از دو سال پیش براي راه اندازي این صندوق افزود: هدف ما از ایجاد این صندوق ، تسهیل مسیر
اجراي طرح هاي اشتغالزایی توسط خودم مردم است که در گام نخست ، این طرح ها از طریق بنیاد برکت شناسایی و به اجرا
درخواهند آمد. ما از دو سال پیش براي دریافت مجوزهاي قانونی از بانک مرکزي اقدام کردیم و نهایتا امروز پس از صدور مجوز از

 
بانک مرکزي و شوراي پول و اعتبار این صندوق فعالیت خود را آغاز میکند. 

وي افزود: این صندوق با سرمایه 350 میلیارد تومان شروع به کار میکند و این سرمایه تا پایان امسال به 1000 میلیارد تومان و در

 
کمتر از 5 سال به 10هزار میلیارد تومان افزایش خواهد یافت. 

مخبر عنوان کرد: در گام نخست ، از طریق امضاي تفاهمنامه بین این صندوق و بنیاد برکت، پرداخت تسهیلات براي اجراي 15 هزار
طرح اشتغالزایی درمناطق محروم و روستایی و ایجاد 45 هزار شغل با سرمایه 250 میلیارد تومان آغاز میشود و درواقع بخشی از 300
هزار شغلی که درسال توسط ستاد اجرایی فرمان امام ایجاد میشود ، ازاین محل مورد حمایت و پشتیبانی قرار خواهند گرفت و در
ادامه خواهیم توانست با کمک این صندوق و استقبال از طرح هاي خلاقانه مردمی به عددهاي بسیار بالاتري نظیر 500 هزار شغل در

 
سال نیز برسیم. 

وي خاطرنشان کرد: در مرحله بعدي و با راه اندازي اپلیکیشن اختصاصی صندوق اشتغالزایی برکت ، عموم مردم میتوانند با مراجعه به

 
این صندوق و ارائه طرح هاي خرد ، کوچک و متوسط اشتغالزایی از مزایا و تسهیلات قرض الحسنه این صندوق بهره مند شوند. 

رئیس ستاد اجرایی فرمان امام "صندوق برکت" را حائز دو ویژگی بزرگ دانست و افزود: درکشور صندوق هاي قرض الحسنه متعددي



وجود دارند اما صندوق برکت دو ویژگی بزرگ و متمایز دارد، اول اینکه با توجه به سرمایه 1000 میلیارد تومانی ، بزرگترین صندوق
قرض الحسنه کشور محسوب میشود و نکته دوم اینکه این صندوق هیچ شعبه و ساختمان و تشکیلات فیزیکی ندارد و کاملا بر بستر
آي تی و اپلیکیشن موبایل و اینترنت تعریف شده تا درمجموعه اي چابک و فشرده ، تمام اعتبارات صرفا براي اشتغالزایی جوانان صرف
شود و از مخارج جاري و هزینه هاي معمول بانک ها و صندوق ها صرفه جویی گردد و حتی یک ریال هم خرج ساختمان و خودرو و

 
جذب نیرو و... نشود . 

وي افزود: حمایت از طرح هاي دانش بنیان و پروژه هاي علمی و به روز یکی دیگر از اهداف و سیاست هاي این صندوق خواهد بود و

 
به زودي این صندوق مرجع بزرگی براي ایجاد اشتغال در کشور خواهد شد. 

 
در ادامه این مراسم تفاهمنامه همکاري بین بنیاد برکت و صندوق قرض الحسنه اشتغال برکت امضا شد. 

 
تولید 5 میلیون واکسن برکت 

معاون هماهنگی ستاد اجرایی فرمان امام نیز درحاشیه این مراسم و در پاسخ به سئوال خبرنگاران درخصوص آخرین اخبار از نخستین
واکسن ایرانی کرونا گفت: تا امروز نزدیک به 5 میلیون دوز واکسن کوو ایران برکت در کارخانه شفافارمد تولید شده که تمام این

 
واکسن ها باید در یک دوره 16 تا 20 روزه تست کنترل کیفیت مورد بررسی و تأیید نهایی قرار بگیرند. 

سیدمصطفی سیدهاشمی افزود: از این تعداد تا امروز یک میلیون و 300 هزار دوز تحویل وزارت بهداشت شده و سایر واکسن هاي

 
تولیدشده هم پس از طی مراحل تست کنترل کیفیت به طور مرتب و هفتگی تحویل این وزارتخانه خواهند شد. 

سیدهاشمی خاطرنشان کرد: ستاد اجرایی فرمان امام بعد از تولید واکسن ، هیچ نقشی در توزیع و تزریق آن ندارد و تمام واکسن ها
ازطریق وزارت بهداشت و سامانه اي که براي تزریق عمومی و مراکز واکسیناسیون طراحی شده به دست مردم میرسد که براساس

 
گزارش ها خداراشکر این واکسن با استقبال بسیار خوبی ازطرف مردم روبرو شده است. 

وي در پاسخ به سئوالی درخصوص صادرات واکسن برکت افزود: تا زمانی که نیاز داخل تأمین نشود هیچ برنامه اي براي صادرات
واکسن برکت نداریم و همچنین ارائه آمارهاي نجومی و تخیلی از میزان هزینه تولید این واکسنِ امن و مورد اطمینان ایرانی در برخی

 
سایت هاي فضاي مجازي هم کذب و کاملا بی اساس است. 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 




